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مطابق قانون بودجه ۱۴۰۱ بانک ها باید از منابع قرض 
 الحس��نه خود نسبت به پرداخت وام ازدواج اقدام کنند 
اما طبق اطلاعات منتشرشده کمتر از ۲۰ درصد منابع 
قرض الحس��نه ب��ه وام ازدواج اختصاص داده  ش��د.به 

گزارش مهر یکی از تبعات وضعیت...

تسهیلاتی که تسهیل گر نشدند

 فقط 20 درصد منابع قرض الحسنه
تبديل به وام ازدواج شد

در شرایطی که برای جبران عقب ماندگی در بازسازی 
واحدهای فرسوده روستایی، پرداخت وام ساخت برای 
حدود 93۰ هزار واحد در س��ال ۱۴۰۱ لازم و ضروری 
است، سازمان برنامه همچنان از اجرای قانون و دستور 
رئیس جمهور سرپیچی و پرداخت وام ساخت مسکن...

 خسارتی که سازمان برنامه 
به روستاییان می زند

 کسب مقام اول دانش آموزان ایرانی
 در المپیاد جهانی نجوم و اخترفیزیک

توقف پرداخت وام مسکن روستايی؛

رئیسجمهور:
دانشمندان ما تا یک 

قدمی ساخت هواپیمای 
مسافربری رسیده اند

هیچ صدقه اي نزد خداوند محبوبتر از حق گویي نیست. پیامبر اکرم)ص(
سرمقاله

یادداشت

لغو تحریم ها و راستی آزمایی 
موضوع اصلی ایران

ابوالفضلعمویی ���
سخنگویکمیسیونامنیتملیمجلس

در صورتی که مذاکرات 
به جم��ع بندی برس��د 
متنی منتشر خواهد شد 
تصمیم کمیس��یون  که 
مش��ترک است کمیس��یونی متشکل از 
ای��ران و ۴ به علاوه ۱ که باقی ماندگان 
در برجام هس��تند. در ای��ن متن طرفین 
اعلام می کنند که همه به تعهدات سابق 
خودش��ان در توافق سال ۲۰۱5 برگردند 
این مت��ن در مورد اینکه این بازگش��ت 
چگونه اس��ت توضیح می دهد. این متن 
ضمیم��ه ای دارد در مورد رفع تحریم ها، 
ضمیم��ه ای در م��ورد اینکه ای��ران چه 
اقدامات��ی انجام ده��د و ضمیمه ای هم 
در مورد نحوه زمان بندی اجرا. تعهدات 
ط��رف مقابل عمدت��اً به موض��وع رفع 

تحریم برمی گردد و...
ادامهدرهمینصفحه ���

آزادسازی منابع بلوکه شده یکی 
از شاخص های انتفاع اقتصادی

روحاللهمتفکرآزاد ���
عض�وکمیس�یونآم�وزشوتحقیق�ات

مجلس
مذاک��رات ک��ره جنوبی 
پیرام��ون  واش��نگتن  و 
بلوکه  منابع  آزادس��ازی 
شده ایران صورت گرفته 
است، تفاهمات سیاسی در تعیین تکلیف 
منابع بلوکه شده ایران می تواند تأثیر گذار 
باشد.در برخی موضوعات ساز و کارهای 
فنی لازم اس��ت اما در برخی مسائل به 
چراغ س��بزهای سیاس��ی هم نیاز دارند.
بخش عمده ای از این مشکل با تفاهمات 
سیاسی می تواند حل شود. موانع فنی هم 
ط��ی فرایندی باید برطرف ش��ود اما در 
ح��ال حاضر زود اس��ت که درب��اره گره 
گشایی این مسئله توسط بخش سیاسی 
یا فنی صحبت کنیم.طی دو سال گذشته 

بارها به...
ادامهدرهمینصفحه ���

ام��ارات برای ج��ا نماندن از قطار عادی س��ازی روابط 
کش��ورهای عربی منطقه با ایران، پس از هفت س��ال 
با اعزام س��فیر به تهران بر سرعت عادی سازی روابط 
افزوده  است که البته نقش مذاکرات وین و خوشبینی به 
نتیجه بخش ب��ودن گفت وگوها در این تصمیم ابوظبی 
بی تاثیر نیس��ت. از زمانی که امارات در پی قطع روابط 
ایران و عربستان در سال ۱39۴، سطح روابط سیاسی و 
دیپلماتیک خود را با تهران از سطح سفیر به کاردار تنزل 
داد، هفت س��ال می گذرد. اینک ابوظبی تصمیم گرفته 
بار دیگر س��طح روابط خود با ایران را در عرصه سیاسی 
گسترش و این روابط را به سطح سفیر ارتقا دهد. وزارت 
ام��ور خارجه امارات دیروز یکش��نبه 3۰ م��رداد ۱۴۰۱ 
اعلام کرد که س��فیر این کش��ور در ایران طی روزهای 
آینده ماموریت خود را در تهران ش��روع خواهد کرد. بر 
همین اس��اس، خبرگزاری رسمی امارات اعلام کرد: در 
چارچوب تمایل رئیس کشور امارات جهت تقویت روابط 
با جمهوری اس��لامی ایران و در راستای اجرای تصمیم 
قبلی مبنی بر بالا بردن سطح روابط دیپلماتیک به درجه 
س��فیر و تماس تلفنی که ۲۶ ژوئن ۲۰۲۲ میان ش��یخ 
عبدالله ب��ن زاید آل نهیان وزیر امور خارجه و حس��ین 
امیرعبداللهی��ان وزی��ر امور خارجه جمهوری اس��لامی 
ای��ران در این م��ورد، وزارت امور خارجه تصمیم گرفت 
س��یف محمد الزعابی به عنوان سفیر دولت امارات طی 
روزهای آینده به تهران برگردد. به نوشته این وزارتخانه 
امارات��ی، »این اقدام در چارچ��وب هماهنگی با وزارت 
خارجه جمهوری اس��لامی ایران و طبق موازین و عرف 
دیپلماتیک جاری میان کش��ورها ص��ورت می گیرد.« 
همچنین »انور قرقاش« مشاور رئیس دولت امارات در 

امور دیپلماتیک در واکنش به بازگشت سفیر این کشور 
به تهران در صفحه توییتر خود نوشت: تصمیم رهبری 
امارات برای بازگش��ت س��فیرش به تهران در راستای 
رویک��رد منطقه ای این کش��ور مبنی بر ترمیم پل ها و 
تقویت روابط برای ایجاد فضای اعتمادس��ازی و تفاهم 
و همکاری اس��ت. ای��ن مقام اماراتی اف��زود، ما بر این 
باوریم ک��ه همکاری و هماهنگی عرب��ی و منطقه ای 
برای ایجاد منطقه ای باثبات و آینده ای ش��کوفا امری 

ضروری است.
ترمی�ممناس�باتته�ران-ابوظب�یبراین�دت�ردد ���

دیپلماتیک
بهبود روابط ایران و امارات نتیجه رویکرد حاکم بر دولت 
س��یزدهم در حوزه سیاس��ت خارجی است که اولویت را 
به همسایگان و کش��ورهای منطقه می دهد. در همین 
راس��تا، همواره ش��اهد تردد دیپلماتیک بین دیپلمات ها 
و مس��ئولان مختلف ای��ران به کش��ورهای همجوار و 
بالعکس هس��تیم. همان طوری که از متن بیانیه وزارت 
ام��ور خارجه ام��ارات برمی آید، این رخ��داد برایند تردد 
دیپلماتیک و مذاکراتی اس��ت که در این یکس��ال عمر 
دولت سیزدهم بین تهران- ابوظبی صورت گرفته است. 
براس��اس اظهارات »علی باقری« معاون سیاس��ی وزیر 
امور خارجه در آذر ماه سال ۱۴۰۰ بعد از سفر به امارات، 
صفحه جدیدی در روابط ایران و امارات باز ش��د. در این 
مدت مقامات ایران و امارات سعی کردند گفت وگوهای 
سیاس��ی فی مابین را ب��رای مدیریت اختلافات افزایش 
دهن��د. با این نیت، در چهار ماه اخیر وزیران امور خارجه 
دو کشور دو بار با یکدیگر به صورت تلفنی رایزنی و یک 
بار نیز در ابوظبی دیدار کرده اند و در جریان این گفت وگو 

مقامات اماراتی از آیت الله »سید ابراهیم رییسی« برای 
س��فر به امارات دعوت به عمل آوردند. در ۲۰ فروردین 
س��ال جاری وزیر ام��ور خارجه ای��ران در گفت  وگوی 
تلفنی با ش��یخ »عبدالله بن زاید آل نهی��ان« وزیر امور 
خارجه امارات، فعال شدن کمیته های روابط دو جانبه در 
موضوع��ات مورد توافق و تبادل هیات ها را در تقویت و 
بس��ط مناسبات دو جانبه موثر دانست. پس از درگذشت 
شیخ »خلیفه بن زاید آل نهیان« رییس دولت امارات در 
۲3 اردیبهشت ماه، »حسین امیرعبداللهیان« در پیامی به 
همتای اماراتی خود تسلیت گفت و در ۲۶ اردیبهشت ماه 
برای شرکت در مراسم درگذشت رییس فقید این کشور 

عازم ابوظبی شد.
چراییچرخشابوظبیبهسمتتهران ���

از نگاه ناظران دلایل مختلفی در زمینه چرخش امارات 
به س��مت ایران وج��ود دارد. ابوظبی در وهله نخس��ت 
سعی دارد به واسطه از س��رگیری روابط با تهران عملًا 
مناسبات امنیتی خود را تقویت کند چرا که تداوم جنگ 
یمن و حملات گاه و بیگاه موشکی و پهپادی انصارالله و 
حوثی ها، شرایط امارات را به لحاظ امنیتی، گردشگری 
و سرمایه گذاری خارجی با مشکلاتی همراه کرده است. 
در چنین فضایی ابوظبی تلاش دارد در سایه از سرگیری 
روابط با جمهوری اسلامی ایران، فضای امنیتی را چه به 
لحاظ امنیت پیرامونی در منطقه خاورمیانه و حاشیه خلیح 
فارس و مهمتر از آن امنیت داخلی در درون خاک امارات 
برای خود مساعد کند. از طرفی ابوظبی در تلاش است 
تا به یک سیاست خارجی متوازن، منعطف و همه جانبه 
برای تقویت و افزای��ش وزن دیپلماتیک امارات متحده 

عربی در منطقه و جهان دست یابد. 

دولت سیزدهم و فصل جدید مناسبات با همسایگان
به بهانه اعزام سفیر امارات به ایران؛

ادامهازهمینصفحه ���
... همتای��ان کره جنوبی اعلام کردی��م که  ما در تحریم 
ها می توانیم دوس��تی هایمان را محک بزنیم و در دوران 
سختی هاست که ما دوستان خود را می شناسیم و ما بعد 
از گذشت این دوران سخت قدر شرکای تجاری مطمئن 

را بیش��تر می دانیم.ماده 7 قانون اقدام راهبردی مجلس 
در صورت حصول توافق هسته ای وظیفه راستی آزمایی 
را دارد، یکی از موضوعاتی که مجلس در جریان راس��تی 
آزمایی به آن خواهد پرداخت؛ مسئله آزادسازی منابع بلوکه 
شده ایران است. این موضوع را در شرایط فعلی هم رصد 

می کنیم. انتفاع اقتصادی برجام برای مجلس بسیار مهم 
است، در نشس��ت اخیر نمایندگان با مقامات و مسئولان 
دخیل در مذاکرات هم بر این موضوع تاکید ش��د.یکی از 
ش��اخص های ارزیابی مجلس در بحث انتفاع اقتصادی 

برجام موضوع آزاد سازی منابع بلوکه شده می تواند باشد.

حجت الاسلام رئیسی با قدردانی از دستاوردهای صنایع 
دفاعی کشور، خواستار تسری الگوی صنایع دفاعی به 
س��ایر عرصه ها و صنایع در کش��ور شد. رئیس جمهور 
صبح دوش��نبه در جمع وزیر، مدیران و کارکنان وزارت 
دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح ضمن گرامیداشت 3۱ 
مرداد، روز صنعت دفاعی کش��ور و یاد شهدای وزارت 
دفاع و نیروی های مس��لح خصوصا ش��هیدان بزرگوار 
فخ��ری زاده و طهرانی مقدم، اقدام��ات صورت گرفته 
در ای��ن وزارتخان��ه  را در راس��تای تحقق ش��عار تولید 
دانش بنیان و اشتغال آفرین، بسیار موثر دانست و گفت: 
دستاوردهای ارزشمند دانشمندان و نخبگان در صنایع 
دفاعی نه فقط برای کشورمان، بلکه برای جهان اسلام 
و دوست داران انقلاب اسلامی امیدبخش و اقتدارآفرین 

و برای جهان کفر یاس آور است. حجت الاسلام رئیسی 
نخبگان و دانش��مندان باانگیزه و خلاق در وزارت دفاع 
را سرمایه های ارزشمند کشور دانست و افزود: محصول 
و خروج��ی کار این عزیزان، صنعت دفاعی دانش بنیان 
کش��ور است که امروز دس��تاوردهای آن از سوی هیچ 
کس��ی قابل کتمان نیست. رئیس جمهور با بیان اینکه 
امروز به گستردگی داشته ها و توانایی های کشور مورد 
تهدید دش��من هس��تیم، تصریح کرد: علیرغم تهدید، 
فش��ار و تحریم های دش��منان روی صنایع دفاعی ما، 
پیش��رفتها در این بخش بیشتر از س��ایر بخش ها بوده 
و دلیل آن انگیزه بس��یار بالایی اس��ت ک��ه در صنایع 
دفاعی برای خودکفایی و اس��تقلال کشور وجود دارد و 
در نتیجه این پیشرفتها، موجب تولید قدرت برای کشور 

شده اس��ت. حجت الاسلام رئیسی با اش��اره به بازدید 
امروز خود از نمایش��گاه دس��تاوردهای صنایع دفاعی، 
اظهار داش��ت: یکی از نکات امیدبخش این نمایشگاه، 
سرریز فناوری و پیشرفت های صنعت دفاعی کشور به 
سایر بخش ها در کنار دستاوردهای ارزشمند در ارتقای 
قاب��ل توج��ه توانمندی های دفاعی کش��ور بود. رئیس 
جمهور داش��تن انگیزه و خودباوری را مهم ترین مؤلفه 
و ویژگ��ی متخصصان جوان و توانمن��د صنایع دفاعی 
کشور دانست و خاطرنشان کرد: این خودباوری در پرتو 
خداباوری ش��کل گرفته و همان رم��ز پیروزی در نگاه 
امام خمینی )ره( اس��ت که فرمود می ش��ود با توکل به 
خدا و اعتماد به نفس و اتکا به داشته های خود کارهای 

بزرگی رقم زد.

رئیس جمهور:

آزادسازی منابع بلوکه شده یکی از شاخص های انتفاع اقتصادی

دانشمندان ما تا یک قدمی ساخت هواپیمای مسافربری رسیده اند

ادامهازهمینصفحه ���
...در متن ارائه ش��ده بحث راس��تی آزمایی هم ذکر ش��ده 
اس��ت. مذاکرات تا اسفند سال گذشته پیش رفت و با چند 
چالش بین المللی مواجه ش��دیم که از جمله آن می توان 
به بحران اوکراین اش��اره کنیم که مذاکرات پس از آن با 
فضای جدیدی مواجه ش��د و مجدداً از س��ر گرفته شد و 
تغییراتی در رویکرد دولت آمریکا هم شاهد بودیم. تحلیل 

بنده این است که طرف آمریکایی فعالیتش در مذاکرات را 
کُند کرد تا به واسطه این سفر بتواند دستاوردهای مهمی به 
دست بیاورد ولی سفر ناموفقی بود. این مساله فقط تحلیل 
ما نیست و رسانه های آمریکایی هم به این موضوع اشاره 
کردند که دستاورد لازم را برای آمریکایی ها نداشت. نهایتاً 
دور جدی��دی از مذاکرات در ابتدای مرداد ش��کل گرفت و 
شاهد بودیم طرف اروپایی که رابط بین ما وطرف آمریکایی 

است پیشنهادهای جدیدی برای موضوعات باقی مانده داد. 
در داخل ارزیابی بر این بود که پیش��نهادهای مطرح شده 
گام هایی رو به جلوست ولی هنوز با خواسته های ایران کمی 
فاصله داش��ت. این پیشنهادات مورد بررسی قرار گرفت و 
پاس��خی اولیه به آن داده شد در این مرحله پاسخ اولیه ما 
ارس��ال شده و فکر می کنیم که اگر با آن موافقت شود به 

سرعت به جمع بندی توافق برسیم.

لغو تحریم ها و راستی آزمایی موضوع اصلی ایران

/ / / /

/ / / /

/ /

مس��ئول سیاس��ت خارجی اتحادیه اروپا پاسخ ایران به 
پیش��نهاد این اتحادیه درباره احیای توافق هسته ای را 
معقول خواند. »جوزپ بورل« مسئول سیاست خارجی 
اتحادیه اروپا در س��خنانی در یک رویداد دانشگاهی در 
اسپانیا، پاس��خ ایران به پیشنهاد اتحادیه اروپا را معقول 
خوان��د. »لارنس نورمن« خبرنگار آمریکایی در رش��ته 
توییتی اعلام ک��رد: بورل در یک کنفرانس مطبوعاتی 
در حاشیه س��مینار Quo Vadis در اسپانیا گزارش 
کوتاهی در مورد مذاکرات ارائه داد. وی افزود: بورل گفت 
بعد از ارائه پیشنهادش درباره متن نهایی، ایران پاسخ داد 
که فکر می کنم معقول بود. )پاسخ ایران( به آمریکا منتقل 
شد که هنوز جواب نداده است. ما منتظر پاسخ آن هستیم 

و امیدوارم این پاس��خ به ما اجازه دهد مذاکرات را کامل 
کنیم. به آن امیدوارم، اما نمی توانم اطمینان بدهم. این 
خبرنگار آمریکایی در توییتی دیگر نوشت »قرار بود پاسخ 
)آمریکا( تاکنون دریافت شده باشد. دیداری در وین برای 
اواخر هفته قبل پیش بینی شده بود که میسر نشد. ممکن 
اس��ت چنین دیداری در این هفته برگزار شود«. نورمن 
در ادامه به بررسی اظهارات بورل پرداخت و نوشت نظر 
وی همس��و با نظر برخی از دیپلمات های اروپایی است 
که پاس��خ ایران به متن اتحادیه اروپا را معقول خوانده 
بودند. وی افزود: در واقع، کمی فراتر از آن است، بیشتر 
پاسخ هایی که من از منابع اروپایی دریافت کردم این بود 
که آمریکا می تواند با پاس��خ ایران همکاری کند. وبگاه 

شبکه خبری بلومبرگ هم به نقل از جوزپ بورل نوشته 
دیپلمات ها ممکن است در هفته جاری )تا یکشنبه هفته 
آینده بر اساس تقویم ایران( برای رایزنی درباره گام های 
بعدی در وین دیدار کنند. دوش��نبه )۲۲ اوت( همچنین 
»میخائیل اولیانوف« نماینده روس��یه در س��ازمان های 
بین المللی مس��تقر در وین از گفت وگو با همتای ایرانی 
خود درب��اره مذاکرات وین خبر داد و یادآوری کرد: یک 
هفته پیش در چنین روزی، ایران به سایر شرکت کنندگان 
در مذاکرات وین پیش نویس پیشنهادات نهایی و از نظر 
م��ا کاملا معقول خود در خصوص پیش نویس تصمیم 
احیای برجام را ارائه کرد. امیدواریم بررسی این پیشنهادها 

در واشنگتن زمان زیادی نبرد.

پاسخ ایران به پیشنهاد اتحادیه اروپا معقول بود
مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا:



اخبار

سه  شنبه 1 شهريور 1401  25 محرم 1444
23 آگوست  2022   شماره 3630

2
w w w . a s r e - i r a n i a n . i r

ايران و جهان

   اگر برنامه هفتم مانند گذشته نوشته 
شود هیچ خاصیتی ندارد

رئیس مجلس ش��ورای اس��لامی تأکید کرد: 
اگ��ر برنام��ه هفتم توس��عه کل کش��ور را به 
روال گذش��ته بنویس��یم هیچ خاصیتی ندارد. 
ب��ه »عصر ایرانی��ان«، محمدباق��ر قالیباف با 
حضور در نشس��ت هم اندیش��ی فراکسیون 
جنوب و اس��تانداران و مدیران برنامه و بودجه 
اس��تان های جنوبی و رئیس سازمان برنامه و 
بودجه کل کشور، گفت: به تمرکززدایی ایمان 
و اعتقاد دارم و در هر حوزه ای که مس��ئولیت 
داشتم تمرکززدایی را پیاده سازی کردم اما در 
بررسی ها مشخص ش��ده موانعی برای انجام 
چنی��ن کاری وجود دارد، یک��ی از ضرورت ها 
تعیین کارهای ملی و محلی و تقسیم کارهای 
تولی گری و تصدی گری است که در مجلس 
به دنبال آن هس��تیم، معتقدم باید موضوعات 
محلی به شوراهای شهر و شهرداری ها واگذار 
شود و اگر این رویه تغییر نکند مشکلات حل 
نمی ش��ود. وی با بیان اینکه هوشمندس��ازی 
اهمیت ویژه ای دارد، گف��ت: در حوزه مالیات 
گفته می ش��ود باید ۶ تا 7 میلیون نفر مالیات 
بدهند اما اگر هوشمندسازی در این حوزه پیاده 
شود و تنها از ۱۰۰ هزار نفر به درستی مالیات 
گرفته شود و حتی از بسیاری از مؤدیان کوچک 
که کسب و کارشان ضعیف شده مالیاتی گرفته 
نش��ود بازهم درآمد مالیاتی کشور به حدود ۲ 

برابر می رسد.

اجرای مصوبات سفرهای استانی با 
جدیت دنبال می شود

معاون اول رئیس جمه��ور، پیگیری و اجرای 
مصوبات س��فرهای اس��تانی رئیس جمهور را 
ضروری برشمرد و از استاندار آذربایجان شرقی 
خواس��ت وضعیت پیشرفت طرح های مصوب 
را گزارش ده��د. به گزارش »عصر ایرانیان«، 
اعضای مجمع نمایندگان اس��تان آذربایجان 
ش��رقی پیش از ظهر امروز )دوشنبه( با معاون 
اول رئی��س جمهور دیدار کردن��د. معاون اول 
رئیس جمهور در این دیدار، استان آذربایجان 
ش��رقی را از اس��تان های پر اهمیت کش��ور 
برش��مرد و گفت: این استان از جایگاه والایی 
در میان مردم و مس��ئولین کشور برخوردار و 
برای همه آحاد جامعه قابل احترام است. مخبر 
با اش��اره ب��ه مطالبه نمایندگان مردم اس��تان 
آذربایج��ان ش��رقی مبنی بر احی��ای دریاچه 
ارومیه، تصریح کرد: دولت س��یزدهم نس��بت 
به احیای ای��ن دریاچه اهتمام جدی دارد و در 
تلاش اس��ت تا برنامه ه��ا و طرح های مرتبط 
ب��ا آن را عملیاتی کرده و طرح های نیمه تمام 
مرتبط با دریاچه ارومیه را تکمیل و اجرایی کند. 
وی همچنین با اشاره به برنامه های دولت برای 
توس��عه راه آهن در کشور، افزود: دولت برنامه 
ریزی دقیقی برای توسعه خطوط ریلی کشور 
و از جمله در استان آذربایجان شرقی دارد که 
در صورت فراهم ش��دن مقدمات لازم، شاهد 
تح��ول در این بخش خواهیم بود. معاون اول 
رئیس جمهور در این دی��دار با تاکید بر توجه 
وی��ژه به نیازهای م��ردم و تکمیل پروژه های 
نیمه کاره و در دس��ت اقدام، پیگیری و اجرای 
مصوبات س��فرهای اس��تانی رئیس جمهور را 
ضروری برشمرد و از استاندار آذربایجان شرقی 
خواست تا وضعیت پیشرفت طرح های مصوب 

را گزارش دهد.

تخلفات در فولاد مبارکه را نباید به 
دولت سیزدهم نسبت داد

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: نباید 
تخلفات در ش��رکت فولاد مبارک��ه را به دولت 
سیزدهم نسبت داد و باید قوه قضائیه با متخلفان 
برخورد کند. اصغر سلیمی در گفتگو با »عصر 
ایرانیان« با اشاره به ضرورت رسیدگی دقیق و 
سریع قوه قضائیه به گزارش تحقیق و تفحص 
از فولاد مبارکه اصفهان، اظهار داشت: تحقیق و 
تفحص از ش��رکت فولاد مبارکه یک ضرورت 
بود که در این دوره از مجلس انجام ش��د. وی 
بیان کرد: از افرادی که در مس��یر به س��رانجام 
رس��یدن این تحقیق و تفحص تلاش کردند، 
تش��کر می کنیم. این تحقی��ق و تفحص یک 
پروس��ه طولانی بود. نتیجه آن نیز باید به یک 
الگویی تبدیل شود تا جلوی تخلفات گرفته شود 
و ش��اهد شفافیت در حوزه های مختلف باشیم. 
عضو کمیس��یون اقتصادی مجلس ش��ورای 
اسلامی با بیان اینکه باید جلوی هدر رفت منابع 
کشور و مردم گرفته شود، تصریح کرد: نمی توان 
گف��ت این تخلفات مربوط به این دولت یا یک 
مدیریت بوده اس��ت. آنطور که مشخص است 
از سالیان قبل و دولت های گذشته تخلفات در 
این مجموعه رقم خورده است. ما از قوه قضائیه 
انتظار داریم به طور جدی به این موضوع ورود 

کند و با متخلفان برخورد کند.

جدیدترین موضع گیری ضد ایرانی 
نخست وزیر رژیم صهیونیستی

نخست وزیر رژیم صهیونیستی در اظهاراتی 
ضد ایرانی مدعی ش��د این رژیم التزامی به 
توافق هس��ته ای ایران نخواهد داش��ت. به 
گزارش خبرگ��زاری مهر به نقل از ش��بکه 
الجزیره، نخس��ت وزیر رژیم صهیونیس��تی 
بار دیگر ب��ه تکرار لفاظی ه��ای خود علیه 
تواف��ق هس��ته ای ای��ران و مذاک��رات رفع 
تحریم ها پرداخت. دفتر نخست وزیری رژیم 
صهیونیستی امروز دوشنبه در بیانیه ای اعلام 
کرد که »یائیر لاپید« نخست وزیر این رژیم 
در تماسی تلفنی با »امانوئل ماکرون« رئیس 
جمهور فرانسه مدعی شده که با بازگشت به 
توافق هس��ته ای ایران مخالف است. شبکه 
الجزیره به استناد بیانیه دفتر نخست وزیری 
رژیم صهیونیس��تی نوشت که نخست وزیر 
این رژیم ضمن تاکید بر مخالفت با بازگشت 
)طرفین توافق هسته ای( به برجام اعلام کرد 
که نس��بت به این توافق پایبند نخواهد بود. 
لاپی��د در اظهارات ضد ایرانی خود به رئیس 
جمهور فرانس��ه ادعا کرده است که با دادن 

امتیازات بیشتر به ایران مخالف است.

قتل »داریا دوگین« جنایتی نفرت 
انگیز و بزدلانه است

رئیس جمهور روس��یه امروز با تسلیت مرگ 
»داریا دوگین« گفت که قتل وی »جنایتی 
نفرت انگیز و بزدلانه« بوده است. به گزارش 
اسپوتنیک، »ولادیمیر پوتین« رئیس جمهور 
روسیه امروز دوشنبه با انشتار پیامی در اولین 
واکنش خود به کشته شدن دختر »الکساندر 
دوگی��ن«؛ این حادث��ه را »جنایتی بزدلانه« 
توصی��ف کرد. به گ��زارش المیادین، رئیس 
جمهور روس��یه در این خصوص گفت: قتل 
دختر »الکساندر دوگین« جنایتی نفرت انگیز 
و بزدلانه اس��ت. در همین ارتباط، س��ازمان 
امنیت فدرال روس��یه )FSB( ساعاتی پیش 
اع��لام کرد که اوکراین به دنبال قتل فجیع 
دختر »الکس��اندر دوگین« فیلسوف مشهور 
روسیه است. س��ازمان امنیت فدرال روسیه 
در ای��ن خص��وص اع��لام کرد ک��ه انفجار 
خ��ودرو متعلق به داری��ا دوگین که به مرگ 
وی منجر شد، از سوی سرویس ویژه امنیتی 
اوکراین برنامه ریزی و اجرا شده است. بنا به 
بیانیه منتشره، این نهاد روسی روسیه به این 
نتیجه رسیده که سرویس های ویژه اوکراین 
در پش��ت قتل داریا دوگین هستند و عامل 
جنایت وی یک تبعه اوکراینی هس��تند. در 
بیانیه این نهاد امنیتی روس��ی آمده اس��ت 
که عامل این حادث��ه »ناتالیا پاولونا ولک« 
ش��هروند اوکراینی متولد ۱979 است که در 
۲3 ژوئی��ه امس��ال به هم��راه دخترش وارد 
روسیه شده اس��ت. بنا به این بیانیه، در روز 
حادثه، ولک به همراه ]دختر ۱۲ ساله اش[ در 
یک جش��نواره ادبی و موسیقی شرکت کرد، 
که »الکس��اندر دوگین« ب��ه عنوان مهمان 

افتخاری در آن حضور داشت.

چرا همکاری های استراتژیک روسیه و 
ایران دو برابر شده است؟

پوتین و رئیسی از زمان آغاز جنگ اوکراین 
دست کم چهار بار با یکدیگر صحبت کرده اند 
ک��ه به مراتب بیش از صحب��ت هر کدام از 
آنه��ا با دیگ��ر رهبران جهان اس��ت. پایگاه 
تحلیلی »کریتیکال تریتز« در گزارش��ی به 
افزایش چشمگیر همکاری های استراتژیک 
ایران و روس��یه به ویژه در فضای پساجنگ 
اوکراین پرداخ��ت و در آن به ارتقا جایگاه و 
وزن تهران در تعاملات با مسکو اشاره کرد. 
در ادامه بخش های��ی از آن را می خوانیم؛ از 
زم��ان آغاز عملیات نظامی ویژه روس��یه در 
اوکرای��ن در فوریه ۲۰۲۲، روس��یه و ایران 
شراکت استراتژیک خود را گسترش داده اند. 
در ماه های اخیر مقامات ارشد روسیه و ایران 
ب��رای تقویت همکاری ه��ا و امضای توافق 
نامه ه��ای اقتصادی و نظامی بارها و بارها با 
یکدیگر دیدار کردند. این دو کشور از زمانی 
که منافع مشترکشان با یکدیگر بیشتر شده 
به خصوص از زمان اش��تراک در دشمنی با 
آمریکا و همس��ویی در مخالف��ت با حضور 
آمریکا در خاورمیانه، بارها با یکدیگر همکاری 
کرده اند. تعاملات اخیر مس��کو و تهران اما 
همبس��تگی و تلاش های هماهنگ تر آنان 
برای تقویت مشارکتش��ان را آشکار می کند. 
»ولادیمیر پوتین« و »ابراهیم رئیس��ی« به 
ترتیب رؤس��ای جمهوری روسیه و ایران از 
زمان آغاز جنگ اوکراین دست کم چهار بار با 
یکدیگر صحبت کرده اند که به مراتب بیش 
از صحبت هر ک��دام از آنها با دیگر رهبران 
جهان است. پوتین در ژوئیه ۲۰۲۲ به تهران 
سفر کرد. شایان ذکر است که این نخستین 
سفر خارجی رئیس جمهوری روسیه به خارج 
از خاک روس��یه از زمان آغاز جنگ بود. این 
تعاملات منعکس کننده تعمیق هر چه بیشتر 
روابط تهران- مسکو است. همچنین نشان 
داد که تعادل مناس��بات میان این دو کشور 
بیش��تر ش��ده و در این روابط دیگر روس��یه 

طرف مسلط نیست.

اخبار

رئی��س هیئت تحقیق و تفح��ص از وزارت نفت گفت: تحقیق و تفحص از 
وزارت نف��ت مردم را امیدوار می کند تا اگر تخلفی در این مجموعه صورت 
گرفته اس��ت با ورود قوه قضائیه با عوامل آن برخورد ش��ود. »هادی بیگی 
نژاد«، رئیس هیئت تحقیق و تفحص از وزارت نفت در گفت و گو با خبرنگار 
سیاسی شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ با اشاره به موافقت مجلس برای تحقیق و 
تفحص از عملکرد وزارت نفت در دوران وزارت بیژن زنگنه گفت: این تحقیق 
و تفحص در ۱3 محور که پیش از این به تصویب نمایندگان مجلس رسیده 
است انجام خواهد شد. وی با اشاره به اینکه باید عملکرد وزارت نفت در دولت 
قبل مورد بررسی قرار گیرد تا شفاف شود که آیا تخلفی در این وزارتخانه در 

بخش های مختلف از جمله پالایشگاهی تا قراردادهای نفتی و گازی صورت 
گرفته است یا نه عنوان کرد: اعضای هیئت تحقیق و تفحص براساس آیین 
نامه داخلی مجلس ۶ ماه فرصت دارند تا با استفاده از گزارش کارشناسان و 
منتقدان و موافقان عملکرد وزاتخانه، بررس��ی های لازم را انجام داده و به 
صحن علنی مجلس ارائه دهند. رئیس هیئت تحقیق و تفحص از وزارت نفت 
تصریح کرد: بدون شک تصمیماتی که در این هیئت گرفته خواهد شد با نظر 
تمام اعضا بوده و کارشناس��ان مستقل که وابستگی به هیچ جناح و جریانی 
نداشته باشند به ارائه گزارش درباره عملکرد این وزارتخانه خواهند پرداخت. 
بیگی نژاد با اشاره به اینکه تمام تلاش خود را می کنیم که روند تحقیق و 

تفحص بدون اینکه تنش��ی به جامعه وارد کند، طی شود عنوان کرد: درباره 
دوران وزات بیژن زنگنه در مجموعه نفت، انتقادات و اما و اگرهای بسیاری 
وجود دارد که باید تمام این موارد به دقت بررسی شود تا نگرانی های مردم 
در این باره برطرف شده و دست سوءاستفاده گران از حقوق مردم کوتاه شود. 
وی با بیان اینکه اجازه نمی دهیم تحقیق و تفحص از این مجموعه تحت 
فش��ارهای بیرونی یا هرگونه دخالت از سوی جریانات مختلف صورت گیرد 
گفت: تحقیق و تفحص از وزارت نفت مردم را امیدوار می کند تا اگر تخلفی 
در این مجموعه صورت گرفته است با ورود قوه قضائیه با عوامل آن برخورد 

شود، این اقدام زمینه ساز اعتماد مردم به مجلس و قوه قضائیه خواهد شد.

تحقیق و تفحص از وزارت نفت مردم را امیدوار می کند
رئیس هیئت تحقیق و تفحص از وزارت نفت:

توافق نهایی معطل ضعف اراده بایدن
توقف طولانی قطار مذاکرات در کاخ سفید؛

درحالی که نزدیک به یک هفته از پاس��خ ایران به آخرین 
نس��خه از متن پیش نویس توافق وی��ن می گذرد، اکنون 
رسیدن به خط پایان و اعلام توافق نهایی، معطل ضعف 
اراده دولت »جو بایدن« در مواجهه با مخالفان برجام در 
داخل آمریکا و فشارهای مقامات صهیونیستی است که 
بشدت تقلا می کنند، گفت وگوها به فرجام نرسد. درست 
یک هفته از زمانی که ایران پاسخ مکتوب خود را به آنچه 
متن نهایی پیش نویس توافق وین نام گرفته است ارائه داد، 
می گذرد و آمریکایی ها در این مدت بهانه ای جز بررسی 
و مطالعه نظرات ای��ران را مطرح نکرده اند. »ند پرایس« 
سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا سه شنبه هفته پیش 
)۲5 مرداد( س��اعاتی پس از ارائه پاسخ ایران اعلام کرد 
که این کشور نظرات خود را درباره خواسته های ایران به 
اتحادیه اروپا اعلام خواهد کرد. به گفته وی بیشتر مسایل 
بزرگ برای بازگش��ت آمریکا به برجام حل شده و تلاش 
ها برای نجات توافق هسته ای در مرحله نهایی خود قرار 
دارد. اما فشارهای سنگینی برای به بن بست کشاندن روند 
گفت وگوها در آمریکا جریان دارد تا توافق نهایی حاصل 
نشود. خبرگزاری آسوش��یتدپرس در گزارشی نوشت که 
توافق با ایران به طرز وسوس��ه انگیزی نزدیک اس��ت اما 
آمریکا با موانع جدیدی روبه روست. این گزارش می افزاید: 
حمله هفته گذشته به سلمان رشدی و کیفرخواست یک 
ش��هروند ایرانی به دلیل توطئه برای قت��ل جان بولتون، 
مش��اور سابق امنیت ملی، دردس��رهای جدیدی را برای 
دولت بایدن در تلاش برای بازگشت به توافق هسته ای 
۲۰۱5 با ایران ایجاد کرده است. این درحالیست که »جان 
بولتون« در یادداشتی ادعایی برای واشنگتن پست نوشت: 
ما باید جداسازی مصنوعی را هنگام برخورد با ایران بین 
فعالیت های هسته ای و فعالیت های تروریستی آن متوقف 
کنی��م. وی با بیان اینکه ایران در نقطه کور دولت بایدن 
قرار دارد مدعی ش��د: برنامه هس��ته ای ایران نشانه ای از 
مش��کل واقعی، یعنی خ��ود حکومت اس��ت. این همان 
چیزی اس��ت که ایالات متحده باید روی پایان دادن به 
آن تمرکز کند. س��ناتور »تام کاتن« نیز ادعا کرده است: 
س��ران حکومت ایران ده ها س��ال است که خواستار قتل 
سلمان رشدی بوده اند. ما می دانیم که آنها امروز در تلاش 
برای ترور مقامات آمریکایی هس��تند. بایدن باید فوراً به 
مذاکرات با این حکومت تروریستی پایان دهد. همچنین 
اقلیت جمهوری خواه در کمیته نیروهای مس��لح مجلس 
نماین��دگان آمریکا در توئیتی نوش��ت: حتی اگر بایدن با 

ورود مجدد آمریکا به توافق هسته ای ایران موافقت کند، 
کنگره هرگز به حذف تحریم ها رأی نخواهد داد. در واقع، 
جمهوریخواهان کنگره برای تقویت تحریم ها علیه ایران 
تلاش خواهند کرد. از س��ویی یائیر لاپید نخس��ت وزیر 
موقت رژیم صهیونیستی در پیامی به کاخ سفید ادعا کرده 
که پیش نویس توافق وین از معیارهای برجام فراتر رفته 
و با خطوط قرمز دولت جو بایدن همخوانی ندارد و از آن 
تعدی کرده است. بر اساس گزارش تارنمای صهیونیستی 
– آمریکایی اکس��یوس، لاپید در دفت��ر کار خود با »تد 
دوتچ« رئی��س کمیته خاورمیان��ه در مجلس نمایندگان 
آمریکا و »تام نیدز« س��فیر آمریکا دیدار و با آنها در مورد 
مسئله ایران صحبت کرده بود. به نوشته آکسیوس، پیام 
لاپی��د به این دو مقام آمریکایی این بود که پیش نویس 
توافق هس��ته ای اتحادیه اروپا که به متن نهایی معروف 
ش��ده اس��ت با معیار های دولت بایدن همخوانی ندارد و 
امتیازات بیشتری به ایران در مقایسه با توافق هسته ای 
اولیه می دهد. لاپید گفته بود: وقتی پیش نویس اتحادیه 
اروپا به ایران فرس��تاده ش��د، به اصطلاح یک پیشنهاد 
»نهایی« بود، اما وقتی ایرانی ها پاسخ خود را فرستادند، 
آنها ن��ه تنها این پیش��نهاد را نپذیرفتند بلکه خواس��تار 
امتیازات بیش��تری هم نس��بت به توافق ۲۰۱5 ش��دند. 
نخست وزیر موقت رژیم صهیونیستی با بیان این ادعا که 

زمان خروج از مذاکرات فرا رسیده است، مدعی شده بود: 
هر اقدام دیگری پیام ضعف را به ایران ارسال می کند و 
اکنون زمان آن اس��ت که در مورد چگونگی جلوگیری از 
دسترسی ایران به سلاح هسته ای صحبت کنیم. این مقام 
صهیونیستی همچنین مدعی شده بود: اسرائیل محدود به 
هیچ توافق هسته ای نیس��ت و هر کاری که لازم باشد 
برای جلوگیری از یک ایران مجهز به س��لاح هسته ای 
انجام خواهد داد و همچنین با نیروهای وابسته به ایران در 
منطقه مقابله خواهد کرد. »ند پرایس« پنجشنبه گذشته 
در پاسخ به سئوالی درباره پیام لاپید به کاخ سفید گفت: 
شکی نیست که ما با شرکای اسرائیلی خود در مورد برجام 
اختلاف��ات تاکتیکی داریم. اما در مورد هدف کلی برجام، 
با یکدیگر همسو و هم نظر هستیم و معتقدیم که ایران 
هیچگاه نباید به س��لاح هس��ته ای دست یابد. این مقام 
وزارت خارجه آمریکا در تداوم ادعاهای آمریکا ادامه داد: 
دیپلماسی پیرامون بازگشت متقابل به پایبندی به برجام 
موثرترین وس��یله برای دستیابی به این هدف است. وی 
دیروز هم موضع انفعالی آمریکا را در گفت وگو با ش��بکه 
تلویزیون��ی الجزیره تکرار کرد و گفت: اگ��ر ایران آماده 
پایبندی به توافق ۲۰۱5 باشد، ما هم آماده ایم همین کار 
را انجام دهیم. پاسخ ایران به پیشنهاد نهایی اتحادیه اروپا 
را دریافت کرده ایم و در حال بررس��ی آن هس��تیم. این 

درحالیست که در ایران تحرکات و اظهارنظرهای صورت 
گرفته نشانگر اراده مقامات کش��ورمان برای رسیدن به 
خط پایان مذاکرات و حصول توافق نهایی است. حسین 
امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه کش��ورمان با اش��اره به 
حس��ن نیت و جدی��ت ایران در خصوص دس��ت یابی به 
توافقی خوب و پایدار گفته اس��ت: پس از دریافت نظرات 
آمری��کا، در صورت حصول اطمین��ان از انتفاع اقتصادی 
ای��ران از توافق و رعایت ش��دن خط��وط قرمزمان، وارد 
مرحله جدیدی در وین خواهیم شد. وی تصریح کرد که 
اگ��ر واکنش آمریکا با واقع بینی و انعطاف همراه باش��د 
»آمادگی داریم وارد مرحله اعلام توافق بشویم و نشست 
جمع بندی را با حضور وزرای خارجه در وین برگزار کنیم 
و مراحل بعدی را براساس جدول زمانبندی و توافقی که 
داریم پیش ببریم.« هم زمان مجلس شورای اسلامی به 
تیم مذاکره کننده کشورمان اختیار تام داده تا در صورت 
تامین خطوط قرمز، توافق را بدون نیاز به تصویب مجلس 
منعقد کند. »ولی اس��ماعیلی« نایب رییس کمیس��یون 
اجتماعی مجلس در این رابطه به ایرنا گفته است:  در حال 
حاض��ر توپ در زمین آمریکا و غرب اس��ت و آنها باید با 
تصمیم درست خود، پاسخ مناسب را به بسته پیشنهادی 
ایران درب��اره توافق بدهن��د. جمهوری اس��لامی ایران 
تاکید دارد که لازمه رس��یدن به توافق، پایدار بودن رفع 
تحریم ها به نحوی تضمین شده است و اینکه موضوعی 
نباید به عنوان اهرم فش��ار جهت استفاده علیه ایران در 
آینده باقی بماند. ایران به دنبال توافقی اس��ت که در آن 
انتفاع اقتصادی مردم تامین و محدودیت های غیرقانونی 
ف��روش نفت و تج��ارت خارجی ایران رفع ش��ود. از این 
منظر، اگر طرف مقابل مطالبات منطقی ایران و الزامات 
شکل گیری یک توافق پایدار و قابل اتکاء را بپذیرد، توافق 
نهایی حاصل خواهد ش��د. ام��ا ناظران معتقدند که تعلل 
واشنگتن نشانگر نوعی استیصال و ضعف در اراده دولت 
برای بستن پرونده مذاکرات اس��ت. »رودنی شکسپیر« 
تحلیل گر مسائل سیاسی در گفت وگو با خبرنگار ایرنا در 
لندن اظهار داش��ت: بایدن یک صهیونیست هوس باز و 
نوکر مجتمع نظامی-صنعتی اسرائیل است. وی افزود: در 
میان جمهوری خواهان و دموکرات ها هیچ تمایل واقعی 
برای توافق با ایران وجود ندارد، مگر اینکه، ایران با یک 
توافق کاملًا جدید موافقت کند که مستلزم کنار گذاشتن 
تمام توان دفاعی خود باشد تا اسرائیل بتواند بدون ترس 

حمله کند.

خبرگزاری آناتولی ترکیه تصمیم امارات برای بازگشت 
سفیر این کشور به تهران و معرفی سفیر جدید کویت 
در ایران را در راستای سیاست تنش زدایی کشورهای 
عربی حاش��یه خلیج فارس با جمهوری اسلامی ایران 
دانست. »آناتولی« در گزارشی به معرفی سفیر جدید 
کویت در ایران و بازگش��ت فعالیت سفارت این کشور 
در تهران در سطح سفیر پس از هفت سال و همچنین 
از سرگیری فعالیت سفیر امارات در ایران در روزهای 
آینده اش��اره کرد و نوشت: کش��ورهای عربی حاشیه 
خلیج فارس در مس��یر جدید برای از سرگیری روابط 
ب��ا جمهوری اس��لامی ایران و تنش زدای��ی با تهران 
ق��رار گرفته اند. این خبرگ��زاری ترکیه اضافه کرد که 
دیدگاه های کشورهای شورای همکاری خلیج فارس 
دربرآورد برنامه ه��ا و اقدامات لازم برای جلوگیری از 

تن��ش با تهران و در عی��ن حال نفوذ ایران در چندین 
کشور منطقه و در خلیج فارس و دریای سرخ متفاوت 
است. آناتولی در ادامه به فراز و فرود روابط کشورهای 
عربی حاش��یه خلیج فارس با ایران پرداخت و نوشت 
که کویت یکی از اولین کش��ورهای عربی اس��ت که 
انقلاب ایران را در س��ال ۱979 به رسمیت شناخت، 
اما روابط دو کش��ور درپی جنگ تحمیلی علیه ایران 
در س��ال ۱9۸۰ تیره ش��د اما پ��س از حمله عراق به 
کویت در س��ال ۱99۰ و محکومیت این حمله توسط 
ایران به حالت عادی بازگش��ت. در ادامه این گزارش 
با اشاره به اینکه س��طح روابط ایران و کویت پس از 
تیرگی روابط ایران و عربستان در پی اعدام شیخ »نمر 
الباقر النمر« روحانی ش��یعه عربستان توسط ریاض و 
حمله عربس��تان به یمن کاهش یافت، آمده است: اما 

سرانجام رسانه های ایرانی در روزهای گذشته گزارش 
دادند که »بدر عبدالله« س��فیر جدید کویت در تهران 
استوارنامه خود را به »حس��ین امیرعبداللهیان« وزیر 
امور خارجه ایران تقدیم کرد. بازگشت سفیر کویت به 
تهران چند هفته پس از آن صورت گرفت که امارات 
اعلام کرد؛ در حال بررس��ی بازگرداندن سفیر خود به 
پایتخت ایران اس��ت. به نوش��ته خبرگزاری آناتولی، 
بازگشت سفیر کویت به تهران ممکن است به یافتن 
راه حلی برای مش��کلات باقیمان��ده به ویژه اختلاف 
مرزی و اختلاف بر سر میدان نفتی مشترک »آرش« 
)ال��دره( کم��ک کند. مقام��ات امارات ب��رای تقویت 
همکاری ه��ای تج��اری و اقتصادی و زمینه س��ازی 
برای احیای روابط، چندین بار به تهران سفر کردند و 
وزیران امور خارجه امارات و ایران در پایان ماه گذشته 

طی تماسی تلفنی درباره تقویت روابط دو کشور گفت 
و گ��و کردند. آناتولی با اش��اره به اینکه مقامات ایران 
و ام��ارات به تازگی درباره اعزام قریب الوقوع س��فیر 
ابوظب��ی به تهران گفت و گ��و کردند، اضافه کرد که 
در طول س��ال های کاهش روابط دیپلماتیک، روابط 
ام��ارات با ایران در بخش اقتص��ادی تحت تأثیر قرار 
نگرف��ت، زیرا حجم مبادلات تجاری بین دو کش��ور 
افزایش نیز یافت. ناظران سیاسی معتقدند که امارات 
به چنین روابط تجاری با ایران نیاز دارد و نباید روابط 
خود با ایران را به پرونده های سیاس��ی مرتبط کند. از 
سوی دیگر، جمع زیادی از ایرانی ها که تعداد آن ها به 
چند صد هزار نفر می رس��د ساکن امارات هستند و از 
طریق هزاران شرکت ایرانی در بخش های اقتصادی 

و خدماتی این کشور کار می کنند. 

کشورهای عربی خلیج فارس در مسیر تنش زدایی با ایران گام برداشته اند
آناتولی:

پلن »B« جمهوری اسلامی ایران بعد از مذاکرات لغوتحریم ها چیست؟
سخنگوی وزارت امور خارجه تشریح کرد؛

ناصر کنعانی گفت: باید روی همه موضوعات مرتبط با مذاکره توافق شود و تا 
زمانی که این امر انجام نشود نمی توانیم بگوییم به توافق رسیدیم. سخنگوی 
وزارت امور خارجه در نشس��ت خب��ری امروز خود با بی��ان اینکه جمهوری 
اسلامی ایران و ملت ایران پرچم دار حقیقی مبارزه با تروریسم هستند، گفت: 
مردم ایران در این مس��یر با تقدیم بیش از ۱7 هزار ش��هید هزینه بس��یاری 
پرداخته و بزرگترین قربانی این ننگ هستند. سخنگوی دستگاه دیپلماسی با 
اشاره به آخرین وضعیت پرونده شهادت شهید حاج قاسم سلیمانی هم گفت: 
موضع ایران در ارتباط با ترور س��ردار س��لیمانی روشن است و دولت و ملت 
ایران هیچ موقع ترور ناجوانمردانه س��ردار بزرگ مبارزه با تروریسم را توسط 
دولت آمریکا فراموش نخواهد کرد و انتقام از قاتلان سردار سلیمانی فراموش 
ش��دنی نیست و قابل مصالحه و سازش نخواهد بود و ایران از همه امکانات 
خود اس��تفاده خواهد کرد که قاتلان این س��ردار بزرگ را به محکمه عدالت 
بسپرد و این موضوع هیچ ارتباطی با موضوع مذاکرات رفع تحریم ها نخواهد 
داش��ت. ناصر کنعانی در ادامه گریزی به هفته دولت زد و به بیان کلیاتی از 
نقش��ه راه و دستاوردهای سیاست خارجی دولت س��یزدهم پرداخت و گفت: 
آغاز به کار س��خت دولت در شرایط کرونا و بحران های منطقه ای آزمایش 
هایی بود  که می توان گفت اتخاذ سیاس��ت خارجی متوازن آثار و نتیجه خود 
را در عمل نیز نش��ان داد. به گفته س��خنگوی دس��تگاه دیپلماسی، افزایش 

حج��م تبادلات خارجی و روابط با کش��ورهای خارجی، عضویت در برخی از 
سازمان های منطقه ای و رایزنی های موفق در زمینه مسائل منطقه ای دیگر 

دستاورد دولت سیزدهم در این زمینه بوده است.
بهپیش�نهاداتط�رفاروپاییدرزمانمقررپاس�خدادی�م؛آمریکاهنوز ���

پاسخندادهاست
ناص��ر کنعانی درباره روایت های غیر رس��می از مذاکرات نیز اظهار داش��ت: 
همچنان در مسیر مذاکره هستیم و بهتر است هنوز به استقبال جزئیات و روند 
بعدی که اتفاق نیفتاده نرویم؛ در آخرین دور مذاکرات در وین پیش��نهاداتی 
از س��وی هماهنگ کننده اتحادیه اروپا به طرف های مذاکره از جمله ایران 
ارائه ش��د و طرف ایرانی پاسخ خودش را نسبت به پیشنهاد طرف اروپایی در 
زمان مقرر داد. به گفته س��خنگوی وزارت امور خارجه، تا اینجای کار ایران 
هنوز از س��وی طرف مقابل مش��خصا دولت آمریکا پاس��خی به پیشنهادات 
ط��رف اروپایی دریافت نکرده اس��ت. ناصر کنعانی با تاکی��د بر اینکه زمانی 
می توانیم از نتیجه بخش بودن این مرحله از مذاکرات صحبت کنیم که طرف 
اروپایی اعلام کند پاس��خ طرف آمریکایی را دریافت کرده، گفت: تا اینجای 
کار پیشرفت های نسبتا خوبی داشتیم ولی مذاکرات یک مجموعه است و باید 
روی همه موضوعات مرتبط با مذاکره توافق شود و تا زمانی که این امر انجام 

نشود نمی توانیم بگوییم به توافق رسیدیم.

مسئولشرایطکنونیبرجاموعدماحیایآنآمریکاست ���
س��خنگوی وزارت امور خارجه همچنین با بیان اینکه ما معتقدیم مس��ئول 
ش��رایط کنونی برجام و ع��دم احیای آن تاکنون آمریکاس��ت، گفت: اما اگر 
آمریکا مس��ولانه عمل کند به س��مت مرحله بعدی حرکت می کنیم چراکه 
م��ا به دنب��ال توافق با هدف تامین منافع قانونی ملت هس��تیم و در مس��یر 
مذاک��رات حرفه ای عمل کردیم. ب��ه گفته س��خنگوی وزارت امور خارجه، 
موضوع مذاکرات تنها یکی از مس��ائل سیاست خارجی ایران است و مسائل 
دیگ��ر از جمله روابط خارجی و تجاری با کش��ورهای دیگر را نیز در دس��ت 
پیگیری است که در این رابطه نیز پلن »B«ما استمرار سیاست لغوتحریم ها 
از طریق تقویت روابط با دیگر کشورهاس��ت. وی در پاسخ به پرسشی درباره 
احتمال مخالفت آمریکا به پیش��نهادات اروپا اظهار داشت: موضوع مذاکرات 
رفع تحریم ها یکی از موضوعات روابط خارجی ماست. مسائل دیگر ما را در 
روابط خارجی و مش��خصا روابط اقتصادی خارجی و مس��ائل تجاری با روند 
مذاکرات رفع تحریم ها گره نزدیم و نخواهیم زد. عملکرد دولت در یک سال 
گذشته همین وضعیت را نشان داده است و التزام و پایبندی به روند مذاکره 
به عنوان رفتار مسؤولانه ایران و پیگیری روابط خارجی با دیگر کشورها اعم 
از منطقه ای و غیرمنطقه ای. پلان بی ما اس��تمرار سیاست خارجی با قوت و 

جدیت بیشتر بدون توجه به روند مذاکرات رفع تحریم ها خواهد بود.
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اقتصاد کلان

استقبال سرد بیکاران از سامانه 
جستجوی شغل وزارت کار

مطاب��ق آم��ار ارائه ش��ده تا کن��ون ۲۰7۸۶ 
نف��ر ازجوین��دگان کار و تع��داد ۲۸9۴ نفر از 
کارفرمایان در س��امانه جستجوی شغل ثبت 
نام ک��رده اند. به گزارش تس��نیم, س��امانه 
جستجوی شغل با هدف کاهش هزینه های 
جستجوی ش��غلی، اتصال سریع کارجویان و 
کارفرمای��ان، رضایت من��دی مخاطبان و در 
نهایت ایجاد پویایی در بازار کار راه اندازی شد 
و در دی ماه ۱۴۰۰ م��ورد بهره برداری قرار 
گرفت. این س��امانه فرصتی است تا رضایت 
مندی اس��تفاده کنندگان از خدمات کاریابی 
افزایش یافته و موجبات کاهش بروکراس��ی 
اداری، هزینه های جستجوی شغلی و بهبود 
عملکرد دفاتر کاریابی را فراهم نماید.مطابق 
آمار ارائه ش��ده از س��وی وزارت کار تا کنون 
۲۰7۸۶ نفر ازجوین��دگان کار و تعداد ۲۸9۴ 
نف��ر از کارفرمای��ان در این س��امانه ثبت نام 
کرده اند  و مش��خصات و اطلاعات بیش از 
۱۲۱ هزار فرصت ش��غلی اعلامی از س��وی 
کارفرمایان متقاضی نیروی کار جدید نیز در 
سامانه ثبت شده اس��ت.ثبت نام کمتر از ۲۱ 
هزار نفری افراد کارجو در سامانه جستجوی 
شغل نش��ان از شکست این س��امانه و عدم 
موفقیت آن در جلب اعتماد بیکاران نسبت به 

پیدا کردن شغل از این طریق است.

وضعیت آب شرب چهارمحال و 
بختیاری پایدار شد

مدیرعامل ش��رکت آب و فاضلاب کشور با 
اش��اره به تأمین حدود ۸۲۰ لیتر بر ثانیه آب 
سالم و بهداشتی در شهر شهرکرد، گفت: این 
کار عملیاتی که اج��رای آن در حالت عادی 
ب��ه ۶ ماه زمان نیاز داش��ت، طی حدود یک 
هفته به مرحله بهره برداری رسید. به گزارش 
تس��نیم، اتابک جعفری، مدیرعامل ش��رکت 
آب و فاضلاب کش��ور با اشاره به مشکلات 
آبرس��انی ش��هرکرد، اظهار کرد: با توجه به 
مش��کلات ایجادش��ده در حوزه آبرسانی به 
شهرکرد و گل آلود ش��دن چشمه کوهرنگ، 
مجموعه وزارت نیرو با بسیج تمامی امکانات 
و تلاش ش��بانه روزی، پروژه ه��ای متعددی 
را ب��رای رفع ای��ن مش��کل در کوتاه مدت و 
بلندم��دت طراحی و تدوی��ن کرد.مدیرعامل 
ش��رکت آب و فاضلاب کش��ور با اش��اره به 
تأمی��ن حدود ۸۲۰ لیتر بر ثانیه آب س��الم و 
بهداش��تی در شهر ش��هرکرد، گفت: این کار 
عملیات��ی که اجرای آن در حالت عادی به ۶ 
ماه زمان نیاز داشت، طی حدود یک هفته به 
مرحله بهره برداری رسیده و هم اکنون حدود 
۸۲۰ لیتر بر ثانیه آب در شهرکرد تأمین شده 
و مخازن و شبکه آبرسانی این شهر در استان 

چهارمحال و بختیاری پایدار شده است.

اعلام آمادگی بورس انرژی 
ایران برای انجام معاملات گواهی 

صرفه جویی انرژی 
مدیرعامل بورس انرژی ایران گفت: گواهی 
صرفه جویی انرژی که قرار اس��ت در بورس 
معامله شود یک ورقه بهاداری است که حق 
دریافت، استفاده یا تسویه مقدار مشخصی از 
انرژی صرفه جویی شده را به خریدار می دهد. 
به گزارش تس��نیم، علی نق��وی، مدیرعامل 
ب��ورس ان��رژی در پن��ل تخصص��ی »بازار 
بهینه س��ازی انرژی، چالش ه��ا و راهکارها« 
اظهار داش��ت: طبق  پیش بینی انجام ش��ده 
از س��وی مراجع معتب��ر، صرفه جویی انرژی 
و افزایش کارایی انرژی در چش��م انداز گذار 
انرژی دنیا تا سال ۲۰5۰  با اختصاص سهم 
۲5 درص��دی به خ��ود در کن��ار انرژی های 
تجدیدپذیر بیشترین نقش را در آینده انرژی 
جهان خواهند داشت.وی با اشاره به اقدامات 
انجام شده از سوی بازار سرمایه در راه اندازی 
بازار بهینه س��ازی مصرف ان��رژی و محیط 
زیست، مهم ترین اقدامات بورس انرژی ایران 
در این ب��اره را طراحی گواه��ی صرفه جویی 
انرژی به عنوان یک ابزار مالی، طرح و تایید 
موض��وع در کمیته فقهی س��ازمان بورس و 
اوراق بهادار، تدوین و تصویب مقررات مورد 
نیاز در هیات مدیره س��ازمان بورس و اوراق 
بهادار و ش��ورای عالی بورس و هماهنگی با 
ذی نفعان این بازار برای راه اندازی آن عنوان 
کرد.نق��وی افزود: در این مدل مصرف کننده 
در مناف��ع حاص��ل از صرفه جویی ش��ریک 
می ش��ود درحالی که در س��ایر سیاست های 
مدیری��ت مصرف، این ویژگ��ی وجود ندارد. 
انتشار گواهی صرفه جویی انرژی و راه اندازی 
بازار بهینه س��ازی به معنای تغییر پارادایم در 
حوزه مدیریت مصرف انرژی در ایران خواهد 

بود.

قیمت جهانی نفت کاهش یافت 
ب��ه علت نگرانی س��رمایه گ��ذاران از اثرات 
افزایش شدید نرخ بهره در آمریکا بر اقتصاد 
جهان��ی و تقاضا برای س��وخت، قیمت نفت 
در معام��لات ام��روز ب��ه 9۶,۶۱ دلار در هر 
بش��که کاهش یافت. به گ��زارش فارس به 
نقل از رویت��رز، قیمت نفت در معاملات روز 
دوش��نبه کاهش یافت زیرا س��رمایه گذاران 
در مورد افزایش ش��دید نرخ بهره در آمریکا 
احتمالا اقتصاد جهانی و تقاضا برای سوخت 
را تضعیف می کند، نگران هس��تند.افزایش 
ش��دید نرخ بهره، ارزش دلار را به شدت بالا 
می برد و این امر بر اقتصاد جهان تاثیر منفی 
دارد.هر بشکه نفت برنت با ۱۱ سنت کاهش 
9۶,۶۱ دلار فروخته شد و هر بشکه نفت خام 
آمریکا با 9 سنت کاهش 9۰,۶۸ دلار معامله 
شد.قیمت هر دو شاخص نفتی یعنی برنت و 
WTI در روز جمعه برای سومین روز متوالی 
افزایش یافت اما ۱,5 درصد طی هفته گذشته 
به علت تقویت ارزش دلار و نگرانی در مورد 
تقاضا کاهش یافت.تاتس��وفومی اوکوش��ی، 
اقتصاددان ارش��د گفت: نگرانی های فزاینده 
نس��بت به رکود اقتصاد جهانی دلیل سقوط 
بازار نفت است.«وی افزود: »افزایش ارزش 
دلار آمریکا، )س��رمایه گذاران( را به فروش 
ترغیب می کند.« هر چه ارز دلار بیشتر می 
شود، قیمت نفت برای مالکان ارزهای دیگر 
بیشتر می شود.پس از اینکه توماس بارکین، 
رئیس ف��درال رزرو ریچموند گفت که بانک  
های مرکزی به افزایش س��ریع  تر نرخ بهره 
تمایل دارند، شاخص دلار به بالاترین سطح 
در پن��ج هفته اخیر رسید.س��رمایه گذاران به 
اظهارات ج��روم پاول، رئیس ف��درال رزرو، 
هنگام س��خنرانی در کنفرانس سالانه بانک 
مرکزی جهانی در جکسون هول، وایومینگ، 

در روز جمعه، توجه زیادی خواهند داشت.

رشد 100 درصدی مالیات ابرازی 
اصناف

رئیس کل سازمان امور مالیاتی گفت: مالیات 
دریافتی از خودروه��ای لوکس تاکنون ۱5۰ 
میلیارد تومان وصول ش��ده است. به گزارش 
فارس، در آس��تانه هفته دول��ت، داود منظور 
رئیس کل س��ازمان امور مالیات��ی امروز در 
جمع خبرنگاران حاضر ش��د  ت��ا به عملکرد 
یک س��اله دولت در بخش مالیات اقدام کند.
در این نشس��ت وی از تحقق ۱۱3 درصدی 
درآمد مالیاتی نس��بت به می��زان مصوب در 
سال گذشته، همچنین افزایش 5۰ درصدی 
متقاضیان پرداخ��ت مالیات مقطوع، موضوع 
تبصره ماه ۱۰۰ قانون مالیات های مس��تقیم 
و رش��د ۲۰۰ درصدی مالیات ه��ای ابرازی 
اشخاص حقیقی در راستای اعتماد متقابل با 
س��ازمان مالیاتی و مؤدیان، همچنین تحقق 
۱۴3 درصدی وصول مالی��ات نقل و انتقال 
خودرو و رش��د ۱7۰ درصدی آن نس��بت به 
س��ال گذشته خبر داد. منظور گفت: در 5 ماه 
امسال وصول مالیات با ۶5 درصد رشد همراه 
شد و ما این رشد را با فشار بر افراد و بنگاه ها 
به دس��ت نیاوردیم بلکه بر اساس اطلاعات 
داده ه��ا توانس��تیم این را محق��ق کنیم.وی 
گفت: سهم مالیات اصناف از کل مالیات های 
دریافتی در سال گذشته 5 درصد بود امسال 
با دریافت اظهارنامه ها بر اس��اس اطلاعات 
اصناف که برای خودشان ارسال کردیم آنها 
متوجه ش��دند دیگر نمی توانند کتمان درآمد 
داشته باشند بنابراین مالیات ابرازی اشخاص 
در بخش صنفی امسال دو برابر شد.همچنین 
مالیات بر اس��اس اطلاعات اصناف امسال با 

رشد ۲۰۰ درصدی همراه شده است.

بازگشت صف های طولانی مقابل پمپ 
بنزین ها در لبنان 

رس��انه های لبنان��ی از بازگش��ت صف های 
طولان��ی خودروها مقابل پم��پ بنزین ها در 
این کش��ور خبر می دهند. به گزارش فارس 
ب��ه نقل از صیدا آنلاین، ط��ی روزهای اخیر 
ب��ار دیگر صف های خودرو در پمپ بنزین ها 
در لبنان به اندازه ای طولانی است که موجب 
آشفتگی و سردرگمی شهروندان شده است.به 
گزارش رسانه ها، معلوم شده که که برخی از 
جایگاه های سوخت به دلیل نداشتن سوخت 
تعطیل کرده اند و برخی دیگر سهم بنزین خود 
را فروخته اند و همین موجب ازدحام خودروها 
در مقابل معدود پمپ بنزین هایی باش��د که 
هنوز س��وخت در اختیار دارند.فادی ابو شقرا، 
نماینده توزیع کنندگان س��وخت در لبنان در 
گفت وگو با لبنان ۲۴ در خصوص بروز مجدد 
بحران در حوزه بنزین در این کش��ور گفت: 
هفته گذشته برخی ش��رکت های واردکننده 
نفت اقدام به توزیع بنزین در بازار کردند؛ اما 
شرکت های دیگر همین اقدام را انجام ندادند 
از همی��ن رو در برخی جایگاه ها س��وخت در 
دسترس است و برخی دیگر تعطیل کرده اند.
وی افزود: شرکت هایی که سوخت را تحویل 
نداده ان��د، می گویند که این اتف��اق به دلیل 
تاخیر بانک لبنان در انتقال وجوه آنها رخ داده 
است که به ایجاد سردرگمی و بحران در بازار 

کمک کرده است.

اخبار

معاون س��ابق وزیر اقتص��اد گفت: طرح 
اص��لاح قانون بانک مرکزی در مجلس، 
یک س��ری اختیارات بدون پاسخگویی 
به بان��ک مرک��زی داده درصورتیکه به 
ان��دازه افزایش اس��تقلال و اقتدار بانک 
مرک��زی بای��د پاس��خگویی آن هم در 
مقابل اقداماتش بیش��تر شود. به گزارش 
تس��نیم، عباس معمارنژاد، معاون سابق 
وزیر اقتصاد درمورد اصلاح قانون بانک 

مرکزی گفت: کس��ی درمورد اصل این 
موضوع که قانون بانک مرکزی و قانون 
پولی بانکی کش��ور پس از ده ها س��ال 
نیازمند اصلاح است شکی ندارد اما آنچه 
که مطرح اس��ت اینکه ما راه را اش��تباه 
رفتی��م.وی افزود: ما به اس��م اس��تقلال 
بانک مرک��زی، قانون��ی را تصویب می 
کنیم ک��ه عملًا به آنچه ک��ه در دنیا به 
عنوان اس��تقلال بانک مرک��زی مطرح 

اس��ت توجهی ندارد.معمارنژاد گفت: این 
طرح اس��تقلال را اینط��ور تعریف کرده 
که بانک مرکزی ب��ه طور کلی از دولت 
و مقامات دولتی منفک ش��ود درحالیکه 
تعریف کشورهای دنیا از استقلال بانک 
مرکزی، اس��تقلال در ابزار اس��ت یعنی 
بان��ک مرکزی ب��رای اعمال سیاس��ت 
ه��ای پولی در جلوگیری از تس��لط مالی 
دولت اس��تقلال داشته باش��د.وی عدم 

هماهنگ��ی بین سیاس��ت ه��ای پولی و 
مال��ی را به عنوان یک��ی از چالش های 
همیشگی کشور خواند و افزود: این عدم 
هماهنگی با تصویب طرح مذکور بیشتر 
می شود و گسترش می یابد چون بانک 
مرکزی از یک طرف بانکدار دولت است 
و باید با دولت تعامل داش��ته باش��د و از 
ط��رف دیگر ما مجم��ع بانک مرکزی را 
حذف کردیم و هیئت عالی با انحصار در 

اختیارات و بدون پاسخگویی را گذاشتیم.
معاون س��ابق وزی��ر اقتص��اد همچنین 
اضافه ک��رد: طرح اص��لاح قانون بانک 
مرکزی در مجلس، یک سری اختیارات 
بدون پاس��خگویی به بانک مرکزی داده 
درصورتیک��ه همانق��در که اس��تقلال و 
اقتدار بانک مرکزی بیشتر می شود باید 
پاسخگویی آن هم در مقابل کارهایی که 

انجام می دهد بیشتر شود.

افزایش اختیارات بانک مرکزی بدون الزام به پاسخگویی بی فایده است 
معمارنژاد:

 پالایشگاه های اروپا در انتظار 100میلیون بشکه نفت ایران به جای روسیه 
بلومبرگ:

بلومبرگ با اش��اره ب��ه این که در پی احیای 
برجام تولید و صادرات نفت ایران به سرعت 
افزایش خواهد یافت، نوشت: پالایشگاه های 
اروپایی که قبل  از تحریم ها حدود ۶۰۰هزار 
بش��که در روز نف��ت خ��ام ای��ران را وارد 
می کردند، از بازگش��ت نفت ای��ران به بازار 
اس��تقبال می کنن��د. به گزارش تس��نیم به 
نق��ل از بلومبرگ، هنوز هی��چ اطمینانی در 
مورد بازگش��ت نفت خام ایران به بازارهای 
جهانی وجود ن��دارد، اما درص��ورت احیای 
قرارداد اتمی برج��ام، تولید و صادرات نفت 
ایران به سرعت افزایش خواهد یافت.به نظر 
می رسد مذاکرات طولانی مدت برای احیای 
این قرارداد به پایان خود نزدیک می ش��ود. 

آمری��کا در حال بررس��ی پاس��خ ای��ران به 
پیش نوی��س نهای��ی این قرارداد اس��ت که 
توس��ط اتحادیه اروپا ارائه ش��ده بود، پاسخ 
تهران بس��یار س��ازنده توصیف شده است.
از نظر خریداران نفت، بازگش��ت نفت خام 
ایران در ش��رایطی که بازار با کاهش شدید 
بشکه های نفت روس��یه روبه روست به این 
زودی ها اتفاق نمی افتد. اتحادیه اروپا هنوز 
هم حدود ۱,۲ میلیون بشکه در روز از نفت 
خام روسیه را از طریق دریا وارد می کند که 
دوس��وم واردات آن  قبل از حمله روس��یه به 
اوکراین اس��ت، اما از زمان اجرایی ش��دن 
تحریم های نفتی اتحادیه اروپا علیه روسیه، 
واردات نفت این کشور محدودتر شده است 

و بش��که های نف��ت ای��ران می تواند جای 
خالی آن را پر کند.پس از برداش��ته ش��دن 
تحریم های نفتی ای��ران در ۲۰۱۶ به دنبال 
امضای قرارداد برجام، تولید نفت این کشور 
بسیار سریع تر و کامل تر از انتظار تحلیلگران 
از س��ر گرفته ش��د. با توجه به این که هیچ 
نشانه ای از آسیب دیدن میادین و تأسیسات 
نفتی ایران وجود ن��دارد، صادرات نفت این 
کشور باز هم می تواند به سرعت از سر گرفته 
ش��ود.در آغ��از ۲۰۱۶، تحلیلگران بلومبرگ 
انتظار داش��تند تولید نفت ای��ران ۴۰۰ هزار 
بش��که در روز طی ۶ ماه و ۶75 هزار بشکه 
در روز پ��س از گذش��ت یک س��ال افزایش 
یاب��د، اما در واقعیت تولی��د نفت ایران طی 

۶ ماه از آنچه برای ۱۲ ماه پیش بینی ش��ده 
ب��ود فراتر رفت. ایران در آن زمان طی یک 
س��ال پس از برداشته شدن تحریم ها، حدود 
۱ میلیون بشکه در روز به تولید روزانه نفت 
خود اف��زود و آن را به 3,۸ میلیون بش��که 
در روز رس��اند.با توجه به حجم وسیع نفت 
خامی که در نفتکش ها و کشتی های متعدد 
در اط��راف س��واحل ایران ذخیره ش��ده و 
آماده ارس��ال بود، ص��ادرات نفت ایران هم 
به س��رعت افزای��ش یافت. ای��ران در زمان 
حاضر در ش��رایط مشابه قرار دارد و تخمین 
زده می شود ۱۰۰ میلیون بشکه نفت خام و 
میعانات گازی در ذخایر خود داشته باشد که 
می تواند بلافاصله وارد ب��ازار کند.حتی اگر 

نفت خام ایران به ای��ن زودی ها به آمریکا 
راه پی��دا نکن��د، می تواند خی��ال خریداران 
آسیایی مثل کره جنوبی و ژاپن و خریداران 
اصلی آن مانند چین و هند و حتی خریداران 
اروپایی را راحت کند.پالایشگاه های اروپایی 
در مدیترانه ک��ه قبل از آغاز تحریم ها حدود 
۶۰۰ ه��زار بش��که در روز نفت خ��ام ایران 
را وارد می کردن��د، از بازگش��ت نفت ایران 
به بازار اس��تقبال خواهن��د کرد چون پس از 
اجرایی شدن تحریم های نفتی اتحادیه اروپا 
علیه روسیه همین مقدار از بشکه های نفت 
روسیه را از دس��ت می دهند، بنابراین نفت 
ایران می تواند جایگزین منطقی برای نفت 

اورال روسیه باشد.

تسهیلاتی که تسهیل گر نشدند
فقط 20 درصد منابع قرض الحسنه تبدیل به وام ازدواج شد

گ�روهاقتصادی-میثمترکیان:مطابق قانون 
بودجه ۱۴۰۱ بانک ه��ا باید از منابع قرض 
 الحس��نه خود نسبت به پرداخت وام ازدواج 
اقدام کنند اما طبق اطلاعات منتشرش��ده 
کمتر از ۲۰ درصد منابع قرض الحس��نه به 
وام ازدواج اختصاص داده  ش��د.به گزارش 
مهر یکی از تبعات وضعیت اقتصادی سو را 
می توان در مشکلات اجتماعی و فرهنگی 
مشاهده کرد، از این رو افزایش سن ازدواج 
و تبع��ات آن موضوع��ی اس��ت ک��ه نباید 
به راحت��ی از کنار آن عبور کرد. کاهش نرخ 
رشد جمعیت کشور به ۰.77 درصد، افزایش 
فسادهای اجتماعی، افزایش نرخ طلاق به 
بیش از 3۰ درصد تنها بخشی از آفت های 
افزایش سن ازدواج در کشور است از طرفی 
یکی از اصلی ترین فاکتورهای تش��دید این 
مس��ئله مش��کلات اقتص��ادی اس��ت که 
سیاست گذار برای کاستن از بار این مشکل 
پرداخت وام ازدواج به زوجین را پیش بینی 
کرده اس��ت، اما شنیده ها حاکی از آن است 
ک��ه برخی از بانک ها در جلس��اتی با بانک 
مرک��زی با ادعای اینک��ه منابع موردنیاز را 
جهت پرداخت وام ازدواج ندارند، از پرداخت 
آن سر باز می زنند و تقاضای اضافه برداشت 
از پایه پولی را دارند. متأسفانه این قضیه را 
نه تنه��ا در وام ازدواج بلک��ه در انواع دیگر 
وام ها نیز ش��اهد هس��تیم. حال سوال این 
است که واقعیت ورای این ادعای بانک ها 

چیست؟
واقعیتبهروایتآمار ���

مطاب��ق قان��ون بودج��ه ۱۴۰۱ بانک ه��ا 
می بایس��ت از منابع قرض  الحس��نه خود 
نس��بت به پرداخت وام ازدواج اقدام کنند. 

طبق اطلاعات منتشرش��ده از سوی بانک 
مرکزی و واکاوی داده های سال های قبل 
حکای��ت از آن دارد که بانک ها صرفاً کمتر 
از ۲۰ درصد منابع قرض الحس��نه را به وام 
ازدواج اختص��اص داده اند.اگر میانگین نرخ 
رشد س��پرده های قرض الحس��نه ده سال 
اخی��ر را که 3۰ اس��ت ب��رای پیش بینی 
امسال اس��تفاده ش��ود؛ پیش بینی می شود 
حجم س��پرده قرض الحس��نه امسال ۴۲۴ 
ه��زار میلیارد تومان ش��ود، ک��ه حدود 97 
همت سپرده جدید نس��بت به سال ۱۴۰۰ 
اضافه خواهد ش��د.به علاوه هرس��اله حدود 
۲۰ درصد از کل تس��هیلات قرض الحسنه 
بازپرداخت می ش��ود که اگر ای��ن مقدار را 
هم به میزان سپرده های جدید اضافه کنیم 
به راحت��ی منابع برای پرداخ��ت وام ازدواج 

تأمین ش��ده و حت��ی نی��ازی ب��ه کل حجم 
س��پرده های قرض الحسنه نیز نخواهد بود. 
لذا نداشتن منابع پرداخت تسهیلات ازدواج 
بهانه ای بیش نیس��ت. داده های نمودار زیر 

تأییدی بر مطالب گفته شده است.
آنرویسکه ���

ام��ا چرا بانک ها به هر دری می زنند تا این 
مناب��ع قرض الحس��نه را ب��رای خود حفظ 
کرده و تس��هیلات ندهند؟افرادی که پول 
خود را در قالب حس��اب قرض الحسنه نزد 
بانک ه��ا می گذارند با نیت خیرخواهانه این 
کار را انجام می دهند. واقعیت این است که 
چون این حس��اب های قرض الحسنه برای 
بانک هزینه ای ندارد و س��ودی به آن تعلق 
نمی گیرد، لذا ای��ن منابع بهترین نوع منبع 
برای بانکهاست تا آن را برای خود سرمایه 

گذاری کند یا وام ه��ای خاص به کارکنان 
و منتصب��ان خود ارائ��ه کنند.همان طور که 
اش��اره ش��د بانک ها الزام قانونی دارند که 
منابع قرض الحسنه را در ردیف های خاصی 
مانند تس��هیلات ازدواج ص��رف کرده و به 
مردم در اوضاع س��خت اقتص��ادی کنونی 

کمک کنند.
سوءاستفادهبانکها ���

آمارهای منتشرشده از سوی بانک مرکزی 
نش��ان می دهد در اس��فندماه سال ۱۴۰۰، 
بده��ی بانک ها به بانک مرک��زی بیش از 
۱۴۶ هزار میلیارد تومان بوده که به نسبت 
مدت مش��ابه س��ال 99، رش��د ح��دود ۲۴ 
درصدی داشته است. علاوه  بر  این، بدهی 
بانک ها به بانک مرکزی سهم 3۰ درصدی 
از رش��د پایه پولی را داش��ته ک��ه یکی از 

عوامل اصلی و مؤثر بر رشد پایه پولی و به 
تبع آن رشد تورم است و تداوم روند اضافه 
برداش��ت ها به بهانه پرداخ��ت وام ازدواج 
می تواند مشکلات فوق الذکر را تشدید کند. 
اما چرا ش��اهد مماشات و ش��اید همراهی 

بانک مرکزی با این قضیه هستیم؟
حلقهگمشدهایبهنامشفافیت ���

بهانه تراش��ی های بی معنی بانک ها از جمله 
در م��ورد تس��هیلات ازدواج، معط��وف به 
امسال نبوده و تقریباً هرساله بانک ها با این 
بهانه های واهی اقدام به اضافه برداش��ت از 
بانک مرکزی نموده ان��د، که باید ترمز این 
مساله کشیده ش��ود. بازنده چرخه معیوبی 
که در بالا توضیح داده ش��د مردم خواهند 
بود. و یکی از دلایل اصلی این مشکلات، 
نب��ود ش��فافیت در نظام بانکداری اس��ت. 
ش��فافیت در نظ��ام بانکداری با گس��ترش 
و پیاده س��ازی کام��ل س��امانه هایی نظیر 
»س��مات« شفاف سازی تس��هیلات کلان 
تحقق پی��دا می کند، که درنتیجۀ آن، دیگر 
بانکی به بهان��ه نبود منابع حق مردم را در 
ارائه تسهیلات پایمال نخواهد کرد و منابع 
م��ردم نزد بانک ها بازیچه س��فته بازی ها و 
رانت خواری نخواهد ش��د. ولی متأس��فانه 
شاهد اهمال و کم کاری بانک ها و مخصوصاً 
بانک مرکزی در این مورد هس��تیم.در این 
می��ان نباید از نقش بانک مرکزی به عنوان 
خط مش��ی گذار غافل شد. چراکه این نهاد 
و به خصوص معاونت نظارت بانک مرکزی 
به عنوان متولی می بایس��ت ضمن شفافیت 
س��ازی ابهامات موج��ود در ای��ن زمینه با 
تخلفات احتمالی بانک ها نیز برخورد قاطع 

نماید.

یورو در روز دوش��نبه برای مدت کوتاهی به سطوح 
پایین تر از برابری در برابر دلار قوی بازگش��ت و در 
پایین تری��ن حد پنج هفته اخیر خود قرار گرفت زیرا 
نگرانی در مورد توقف س��ه روزه عرضه گاز اروپا در 
اواخر این ماه و تش��دید بحران انرژی وجود دارد. به 
گزارش ایسنا و به نقل از بیزنس، پس از اینکه بانک 
مرکزی نرخ های وام های کلیدی را کاهش داد، یوان 
چین به پایین ترین سطح خود در نزدیک به دو سال 
گذش��ته رس��ید.همچنین پس از اینکه روسیه اواخر 
روز جمع��ه اعلام کرد که عرض��ه گاز اروپا به مدت 

سه روز از طریق خط لوله نورد استریم یک در پایان 
ماه جاری میلادی متوقف می ش��ود، یورو بیشترین 
فش��ار فروش در برابر دلار را متحمل شد.این ارز به 
۰.999۴5 دلار س��قوط کرد که پایین ترین سطح از 
اواس��ط جولای بود و آخرین ب��ار ۰.۴ درصد در روز 
کاهش یافت.ش��اخص دلار آمریکا که این ارز را در 
براب��ر ۶ رقیب از جمله ی��ورو اندازه گیری می کند به 
۱۰۸.۴7 رس��ید که بالاترین می��زان از ۱5 جولای 
است.دلار هفته گذش��ته ۲.33 درصد افزایش یافت 
که بهترین رش��د هفتگی آن از آوریل ۲۰۲۰ اس��ت 

این افزایش در میان نظرات گروهی از سیاستگذاران 
فدرال رزرو رخ داد که تاکید داشتند برای مهار تورم 
بالا بای��د اقدامات بیش��تری انجام ش��ود.بازارهای 
پ��ول در ح��ال حاض��ر ۴۶.5 درص��د، افزایش 75 
واح��دی دیگر نرخ بهره را در نشس��ت بعدی فدرال 
رزرو در ۲۱ س��پتامبر نش��ان می دهند. اقتصاددانان 
در نظرس��نجی رویترز ب��ه افزای��ش 5۰ واحدی با 
افزایش خط��رات رک��ود تمای��ل دارند.بازدهی ۱۰ 
ساله خزانه داری ایالات متحده برای اولین بار از ۲۱ 
جولای در روز دوشنبه برای مدت کوتاهی به بالای 

س��ه درصد رس��ید.در حالی که بازدهی از بالاترین 
سطح خود خارج شد، دلار در برابر ین کاهش یافت 
و به ۱3۶.۸۱ رس��ید. پیش از این، دلار به بالاترین 
س��طح خود در برابر ین از ۲7 جولای رسیده بود.در 
همین حال، پوند به پایین ترین سطح پنج هفته اخیر 
۱.۱7۸75 دلار سقوط کرد.شاخص دلاراسترالیا ۰.۲ 
درصد افزایش یافت و به ۰.۶۸۸5 دلار رسید سنگ 
آه��ن دالیان بیش از دو درصد افزایش یافت و مس 
نیز صعود کرد.دلار نیوزیلند نیز با ۰.3 درصد افزایش 

به ۰.۶۱9۰ دلار رسید.

رالی بزرگ یورو و دلار در بازارهای جهانی

تشکیل کمیته تخصصی  بازنگری دستورالعمل فعالیت بازارگردانی در بورس 
رئیس س��ازمان ب��ورس و اوراق به��ادار از 
تش��کیل کمیته تخصصی ب��رای بازنگری 
دستورالعمل فعالیت بازارگردانی در بورس و 
تلاش برای ورود کالاهای بیشتر به بورس 
کالا خب��ر داد. به گزارش خبرگزاری فارس 
به نقل از اتاق بازرگانی ایران، مجید عشقی 
در نشس��ت کمیس��یون بازار پول و سرمایه 
ات��اق ایران اظهار داش��ت: ب��رای مقابله با 
مشکلات، لازم است نمایندگان اتاق ایران 
با بدنه بورس ها و کارشناس��ان حوزه ارتباط 
داشته باشند تا بعد از چکش کاری  و مطالعه 
دقیق پیشنهادهای موجود، جمع بندی نهایی 
برای تصمیم گیری به سازمان بورس منتقل 
شود. هرچند به دنبال آن هستیم که سازمان 

بورس را در بحث اجرا کم رنگ کرده و امور 
را به خود بورس ها بس��پاریم.رئیس سازمان 
بورس و اوراق بهادار  درباره جایگاه بورس 
کالا در اقتصاد کشور نیز افزود: امروز بالای 
9۰ درصد محصولات پتروشیمی و بخشی 
از انواع فلزات وارد بورس کالا ش��ده است 
و در تلاش��یم در این مس��یر حرکت رو به 
جلو داشته باشیم هرچند مقاومت های بسیار 
بالایی وجود دارد.عش��قی ضمن ارزش��مند 
دانستن تجربه عرضه چند خودرو در بورس 
کالا، ایج��اد ش��فافیت در ب��ازار کالایی و 
منفعتی که بازار س��هام از ورود انواع کالاها 
به بورس کالا می برد را بسیار مهم توصیف 
کرد.وی همچنین اس��تفاده از انبارها، قبض 

انب��ار و گواهی س��پرده را ض��روری خواند 
و تمرک��ز روی ای��ن اب��زار را م��ورد توجه 
ق��رار داد و گفت: با جدی��ت دنبال تکمیل 
زنجی��ره کالاه��ا در بورس کالا هس��تیم. 
درباره زعفران تجربه بس��یار خوبی داشتیم 
و ام��روز کل زنجیره را پوش��ش می دهیم.
رئیس س��ازمان بورس درباره قیمت گذاری 
دستوری نیز بیان داش��ت: فراموش نکنیم 
ک��ه خود صنای��ع هم توان تحم��ل جریان 
قیمت گ��ذاری را ندارن��د و از یک جا به بعد 
ش��اهد به هم ریختن سیس��تم خواهند بود 
چون این نظام دستوری، مانع سرمایه گذاری 
جدید می ش��ود و صنعت را متوقف می کند. 
پس باید قیمت ها منصفانه باش��د و ما هم 

به دنبال همین شرایط هستیم. قیمت ها در 
ب��ورس کالا را با قیمت ه��ای واقعی دنبال 
می کنیم و همه معاملات بر اس��اس رقابت 
واقعی انجام می شود.عشقی بیان داشت: در 
پی عمق بخش��یدن به بورس کالا هستیم 
و دغدغه اصلی در س��ازمان این اس��ت که 
معاملات در شفاف ترین حالت ممکن انجام 
ش��ود. بنابراین پیشنهادهایی که ارائه شد را 
بررسی خواهیم کرد. زیرساخت های فناوری 
اطلاع��ات را هم مورد توجه ق��رار دادیم و 
معتقدیم مدیریت س��امانه هر بورس باید به 
خود آن واگذار شود.وی اصلاح دستورالعمل 
فعالی��ت بازارگردانی در ب��ورس را نیز لازم 
دانس��ت و درخواس��ت کرد پیش��نهادهای 

موج��ود در این ارتب��اط در چارچوب کمیته 
کارشناس��ی مط��رح و بررس��ی و پ��س از 
نهایی ش��دن به س��ازمان ارائه شود.رئیس 
س��ازمان بورس درباره فعالی��ت ناظران نیز 
گفت: آنچه امروز م��ورد انتقاد فعالان بازار 
نس��بت به ناظران است به دلیل نبود ارتباط 
مستمر بین آنهاست. اگر جلسات مداوم بین 
ای��ن دو گروه برگزار ش��ود بخش زیادی از 
س��وء تفاهم ها برطرف می شود. این موضوع 
درب��اره معام��لات الگوریتم��ی هم صدق 
می کند. لازم اس��ت در جلس��ات با ناظران، 
سیس��تم فعالیت معام��لات الگوریتمی هم 
مورد توجه باشد تا آشنایی لازم بین فعالان 

بازار با این بخش نیز شکل بگیرد.
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شهرستان

رونمایی از دو پروژه کاربردی دفتر 
تحقیقات توزیع برق مشهد

مشهد مقدس محمدرضا رحمتی-مدیرعامل 
شرکت توزیع نیروی برق شهرستان مشهد به 
همراه قائم مقام، معاونین و جمعی از مدیران 
شرکت، از ۲ پروژه کاربردی خاتمه یافته سال 
۱۴۰۱ دفتر تحقیقات شرکت بازدید و از آنها 
رونمایی کردند.  رمضانی مدیرعامل شرکت 
توزیع نیروی برق شهرس��تان مشهد در این 
مراسم ضمن تش��ریح و جایگاه تحقیقات در 
صنعت برق و ض��رورت توجه به پروژه های 
کارب��ردی در حوزه توزیع برق مش��هد گفت: 
طراحی و تولید پروژه های کاربردی نش��ان 
دهنده توانایی مهندسین داخلی کشورمان می 
باشد و امید است با صنعتی سازی پروژه های 
مزبور، مش��کلات توزیع برق کمتر شود. در 
ادامه مراس��م، علیشاهی مدیر دفتر تحقیقات 
گفت: طراحی و س��اخت عیب ی��اب پرتابل 
کابل فشار ضعیف یکی از ۲ پروژه کاربردی 
این دفتر است. وی گفت: براساس آمار، بیش 
از 9۰ درص��د معایب که توس��ط گروه عیب 
یاب��ی کش��ف و اصلاح می ش��ود مربوط به 
کابل های فشار ضعیف می باشد و از مجموع 
ای��ن معایب، 7۰ درصد آن صرفاً با دس��تگاه 
طراحی ش��ده که قابل کش��ف و اصلاح می 
باش��د. این ایده و پروژه بدلیل وجود ترافیک 
های سنگین در معابر شهری و به طور خاص 
جهت رفع عیب شبکه روشنایی در آیلندهای 
بلوارها و بزرگراه های پرتردد که اس��تفاده از 
س��امانه های خودرویی را با مشکل ترافیک 
روبه رو می کند، طراحی و تولید ش��ده است. 
مدی��ر دفتر تحقیقات گفت: این دس��تگاه به 
ص��ورت چمدانی و با وزن حدود ۴۰ کیلوگرم 
به صورت س��یار می باش��د و از قابلیت های 
مختلف��ی برخوردار اس��ت. این دس��تگاه با 
همکاری ش��رکت برق و قدرت سراج ساخته 
شده است. وی در ادامه افزود: پروژه دوم نیز 
»طراحی و ساخت اینورتر خورشیدی هایبرید 
بدون نیاز به باتری« اس��ت. از آنجایی که به 
لح��اظ محدودیت های تولید برق در س��ال 
گذش��ته تامین برق برای مش��ترکین بخش 
خانگی با مشکلاتی روبرو گردید و از طرفی 
مش��ترکین دارای نیروگاه خورش��یدی برابر 
ظواب��ط تعین ش��ده، امکان تزری��ق توان به 
شبکه را در زمان بی برقی نداشتند. همچنین 
ب��ه علت قوانی��ن موجود امکان اس��تفاده از 
انرژی تولیدی در زمان خاموش��ی به صورت 
محلی نبود لذا با س��اخت این دستگاه، علاوه 
بر رفع مشکلات فوق، محدودیت تامین برق 
برای مش��ترکین در زمان اوج مصرف کمتر 
خواهد شد. علیشاهی، ضمن تشریح ویژگی 
های این دس��تگاه گفت: اینورتر ساخته شده 
از تمام مزایای اینورترهای متصل به ش��بکه 
برخوردار است و امکان بهره برداری مستقل 
از ش��بکه بدون نیاز به بات��ری را نیز دارا می 
باشد. این اینورتر توسط شرکت دانش بنیان 

نیان الکترونیک ساخته شده است.

رفع تصرف بیش از 34۵ هزار متر مربع 
از اراضی دولت در شهرستان چهارباغ 

رفع تصرف ابریشم البر ۲بیش از ۱7۰ میلیارد 
تومان از اراضی دولتی رفع تصرف و به دولت 
باز گردانده شد به گزارش پایگاه خبری وزارت 
راه و شهرس��ازی )استان البرز(، آرمان خاقانی 
رئیس اداره راه و شهرسازی شهرستان چهارباغ 
گفت: این رفع تصرف شامل یک قطعه زمین 
در پلاک اصلی ۱73 شهرک ابریشم از توابع 
شهرس��تان چهارباغ و در اراضی ملی بوده که 
توسط اشخاصی حقیقی اقدام به تصرف نموده 
بودند و توسط یگان حفاظت از اراضی استان 
رفع تصرف شد.این مقام مسئول اضافه کرد : 
با حضور عوامل ی��گان حفاظت از اراضی در 
شهرک ابریشم  و گزارش واحد گشت یگان 
و ص��دور حکم قضایی با هماهنگی و تلاش 
مجموعه همکاران اداره کل راه و شهرسازی 
استان اقدام به رفع تصرف از اراضی مورد نظر 
صورت گرفته اس��ت .فرمانده یگان حفاظت 
از اراضی س��ازمان ملی زمین و مسکن نیز با 
اشاره به تصرف اراضی دولت توسط اشخاص 
سودجو  اضافه کرد : این رفع تصرف شامل یک 
قطعه زمین به مساحت 3۴5۰۰۰ متر مربع در 
اراضی ملی بوده که توسط اشخاصی حقیقی 
اقدام به دیوارکشی، شخم زنی، درختکاری و 
تسطیح  نموده بودند که توسط یگان حفاظت 
از اراضی اس��تان رفع تصرف شدند.سرهنگ 
خزائ��ی ارزش تقریبی این اراضی را یکصد و 
هفت��اد و دو میلیارد تومان اعلام نمود و گفت 
با حضور به موقع و هوش��یاری کامل عوامل 
یگان حفاظت از اراضی اس��تان این زمین به 

دولت بازگردانده شد.

اربعین در استان ایلام به یک حرکت 
مردمی تبدیل شده است

   فرمانده سپاه امیرالمومنین )ع( استان ایلام 
گفت: اربعین در استان ایلام به یک حرکت 

مردمی تبدیل شده است.
 ؛ س��ردار جمال ش��اکرمی روز یکش��نبه در 
همایش چه��ار هزار نف��ری خادمان اربعین 
حس��ینی در مصلای شهر ایلام گفت: مردم 
اس��تان ایلام در ط��ول دوران دفاع مقدس 
حماس��ه ها آفریدند حماس��ه هایی که زمینه 
دست یافتن به قله های ترقی را در بین این 

مردمان فراهم کرد.
وی تصریح کرد: مردمان این سرزمین علی 
رغم هجمه ه��ای ناجوانمردان��ه رژیم بعث 
عراق و بمباران های مکرر هرگز دیار خود را 
ترک نکردند بلکه با ایثار و از خودگذشتگی 
تمام، در دل کوه ها و اطراف ش��هرها سکنا 

گزیدند.
فرمانده سپاه استان ایلام افزود: امروز اربعین 
در استان ایلام به یک حرکت مردمی تبدیل 
شده است چرا که نگاه و محبت مردمان این 
دیار در انتظار زائرانی است که این استان را 

برای رسیدن به کربلای معلی برگزیده اند.

افتتاح و کلنگ زنی ۶۷ پروژه جهاد 
کشاورزی ایلام هفته دولت

 رئیس سازمان جهادکشاورزی استان ایلام 
از افتتاح و کلنگ زن��ی ۶7 پروژه در بخش 
های مختلف کشاورزی ایلام در هفته دولت 
خب��ر داد. آذرن��وش عمو زاده ب��ا اعلام این 
خبر اظهار داش��ت: به مناسبت  گرامیداشت 
هفته دولت تعداد ۶۲ پروژه تولیدی خدماتی 
بخش کشاورزی با اعتبار بالغ بر ۶75 میلیارد 
و۶۱۱میلیون ریال با اش��تغالزایی مس��تقیم  
۲۸5 نفر،تثبیت شغل 3۰۱نفر و تعداد ۱۱۴9 
خانوار  بهره مند افتتاح و به بهره برداری می 
رس��د. وی افزود: همچنین در این هفته  5 
پروژه عمرانی و تسهیلاتی بخش کشاورزی 
ب��ا اعتبار بالغ بر ۱۸۴میلی��اردو 7۰۰ میلیون 
ریال با اش��تغالزایی مستقیم ۴۲ نفر ،تثبیت 
ش��غل ۱۴۰ نفر و تعداد ۱۴۶ خانوار بهره مند 
کلنگ زن��ی خواه��د ش��د. رئیس س��ازمان 
جهادکش��اورزی ایلام گفت: ای��ن پروژه ها 
ش��امل سیس��تم آبیاری تحت فش��ار،کانال 
انتق��ال آب، ش��بکه آبی��اری تحت  فش��ار، 
ایس��تگاه پمپاژ،حفر و تجهیز و برقی کردن 
چاه های آب  کش��اورزی، تس��طیح اراضی، 
پرواربندی ب��ره صنعتی، گاوداری ش��یری، 
پرورش ماهی ،کشتارگاه دام سبک، کارخانه  
فرآوری کشمش، توزیع پنل های خورشیدی 
به عش��ایر، جنگلکاری و سازه های سنگی 

ملاتی است.

ادامه عملیات آسفالت دستی معابر 
شهرک ابریشم توسط شهرداری چهارباغ

سرپرست ش��هرداری چهارباغ: تمام تلاش 
مجموع��ه مدیریت ش��هری ارای��ه خدمات 
مطلوب به شهروندان است.عملیات آسفالت 
دستی معابر شهرک ابریشم همچنان توسط 
اداره ام��ور عمران��ی ش��هرداری چهارباغ با 
هم��کاری مدیریت ناحیه 3 ادامه دازد و این 
روزها ش��اهد تلاش و جنب و جوش بیشتر 
عوامل عمرانی در سطح معابر شهرک ابریشم 
هستیم.  به گفته مهندس چگینی سرپرست 
ش��هرداری چهارباغ آس��فالت دس��تی معابر 
شهرک ابریشم همچنان ادامه دارد. چگینی 
تصریح کرد: تمام تلاش مجموعه مدیریت 
شهری ارایه خدمات مطلوب در سطح شهر و 

رسیدگی به مطالبات شهروندان است.

امضای تفاهم نامه شرکت نفت و گاز 
اروندان و سازمان پژوهش های علمی 

و صنعتی ایران
تفاهم نام��ه همکاری بین ش��رکت نفت و 
گاز اروندان و س��ازمان پژوهش های علمی 
و صنعتی ایران به منظور توسعه زمینه های 
هم��کاری مش��ترک و همه جانب��ه علمی، 

پژوهشی و فناوری امضا شد.
به گزارش روابط عمومی شرکت نفت و گاز 
اروندان، به منظور توسعه زمینه های همکاری 
مش��ترک و همه جانبه علمی، پژوهش��ی و 
فناوری بین ش��رکت نف��ت و گاز اروندان و 
سازمان پژوهش های علمی و صنعتی ایران، 
مهندس عب��دالله عذاری اهوازی مدیرعامل 
ش��رکت نفت و گاز اروندان از این س��ازمان 
بازدید و در جلس��ه هم افزایی با مدیران این 

سازمان شرکت کرد.
در ابتدای این جلسه مهندس عذاری شرکت 
نف��ت و گاز اروندان را یکی از ش��رکت های 
بزرگ زیر مجموعه شرکت ملی نفت ایران 
معرفی کرد و گفت: شرکت نفت و گاز اروندان 
به عنوان دومین ش��رکت استخراج نفت در 
ای��ران ب��ا مدیریت میدان ه��ای نفتی غرب 
کارون و طرح ها و پروژه های بهره برداری و 
نمک زدایی، توسعه ا ی، نگهداشت توان تولید 
و س��ایر پروژه ها جهت افزایش بهره وری و 
استخراج به منظور رفع مشکلات موجود به 
حضور و دانش نخبگان و پژوهشگران بیش 

از پیش نیازمندیم.

اخبار

رحمتی-رییس  محمدرضا  مقدس  مشهد 
مرک��ز اطلاع رس��انی و ام��ور بین المل��ل 
ش��هرداری مش��هد گف��ت: ب��ا حض��ور 
خبرنگاران و اصحاب رسانه، نسخه عربی 
پایگاه اطلاع رس��انی ش��هرداری مش��هد 

رونمایی و این پایگاه سه زبانه شد.

س��ید ناصر نعمتی افزود: عنوانی که دوره 
شش��م مدیریت شهری و شورای اسلامی 
ش��هر مش��هد مطرح کرده اند جهان شهر 
برک��ت و کرامت اس��ت، از این رو یکی از 
الزامات آن گس��ترش ارتباطات بین المللی 
و تقویت جریان تولید محتوا به زبان های 

مختلف است.
پای��گاه  ای��ن  از  پی��ش  داد:  ادام��ه  وی 
اطلاع رس��انی شهرداری مش��هد به زبان 
انگلیس��ی رونمایی ش��ده ب��ود و با اضافه 
شدن زبان عربی به این پایگاه از این پس 
اطلاعات، اخبار و ب��ه طور کلی محتوای 

تولید شده در ارتباط با شهر مشهد به سه 
زبان ارائه می شود.

رئیس مرکز اطلاع رسانی و امور بین الملل 
شهرداری مشهد افزود: پایگاه اطلاع رسانی 
news.( ش��هرداری مش��هد ب��ه آدرس

mashhad.ir( از امروز اخبار خود را به 
سه زبان فارسی، عربی و انگلیسی منتشر 

خواهد کرد.

پایگاه اطلاع رسانی شهرداری مشهد سه زبانه شد
رییس مرکز اطلاع رسانی و امور بین الملل شهرداری مشهد عنوان کرد

حضور برندهای مطرح صنعت دام و طیور ایران و جهان در نمایشگاه اصفهان
بیس��تمین نمایش��گاه بین المللی تخصصی دام، طیور، 
آبزی��ان، دامپزش��کی و فرآورده ه��ای لبنی ب��ا حضور 
برنده��ای مط��رح و صاحب ن��ام کش��ور و جه��ان در 
اصفهان برپا می ش��ود.به گزارش روابط عمومی شرکت 
نمایشگاه های بین المللی استان اصفهان، این نمایشگاه 
ک��ه طی روزه��ای یکم تا چه��ارم ش��هریورماه ۱۴۰۱ 
برگزار خواهد شد، ش��رایطی را فراهم می آورد که ۱۶۰ 
ش��رکت از ۱5 استان کش��ور و نمایندگانی از ۱۰ کشور 
صاحب ن��ام صنعتی به ارائ��ه محصولات و خدمات خود 
بپردازن��د.  این دوره از نمایش��گاه در ۱7 هزار مترمربع 
فضای نمایش��گاهی برگزار می شود و فعالان حوزه های 
مختلفی مانند ماش��ین آلات خوراک دام، طیور و آبزیان، 
ماش��ینآلات و تجهی��زات وابس��ته صنع��ت گاوداری، 
تجهی��زات جوجه کش��ی و مرغداری و صنایع وابس��ته، 
سیس��تمهای توزین، تهویه سردخانه و برودتی، خوراک 
دام، طیور، آبزیان،  افزودنی ها و مکمل ها، تامینکنندگان 
و تولیدکنن��دگان صدف های معدن��ی، دانه های روغنی، 
نهادهها و پودر چرب��ی، تولیدکنندگان دارو و نهاده های 
تغذیه��ای، تولیدکنندگان و تامینکنندگان واکس��ن ها و 
س��رم دامی، پرورش دهندگان انواع دام سبک و سنگین 

وآبزی��ان، تولیدکنن��دگان و تامینکنن��دگان محصولات 
اص��لاح نژاد و لق��اح مصنوعی و موسس��ات آموزش و 
مش��اوره مرتبط با صنعت در ای��ن دوره حضور خواهند 
داشت. در بیستمین نمایشگاه بین المللی تخصصی دام، 
طیور، آبزیان، دامپزشکی و فرآورده های لبنی اصفهان، 

ش��رکت هایی از اس��تان های اصفهان، تهران، خراسان 
رضوی، گلس��تان، مازندران، ف��ارس، آذربایجان غربی، 
خراس��ان جنوبی، قم، چهارمح��ال و بختیاری، قزوین، 
البرز، خوزس��تان، یزد و مرکزی به ارائه دس��تاوردهای 
خ��ود می پردازن��د. همچنین نمایندگانی از کش��ورهای 

آلم��ان، ایتالیا، هلن��د، دانمارک، چین، ترکیه، روس��یه، 
آمریکا، کانادا و فرانس��ه نیز حضور دارند تا شبکه توزیع 
و ف��روش خود در کش��ورمان را تقوی��ت کنند. حضور 
دام ها و نژادهای برتر دام اس��تان، پاویون ویژه اس��ب، 
مانژ سوارکاری، حضور پاویون شرکت های دانش بنیان، 
برگزاری چهار کارگاه آموزش��ی، برگ��زاری بیش از ۲۰ 
جلس��ه B۲B با هیاتهای تجاری خارجی و غرفه داران 
و بازدید از کارخانجات و مراکر تولیدی اس��تان از جمله  
ویژگی های نمایشگاه صنعت دام و طیور امسال خواهد 
بود. از جمله برندهایی که در بیس��تمین دوره نمایشگاه 
صنع��ت دام و طیور اصفهان حضور خواهند داش��ت نیز 
می توان به پیش��گام دامپرور سپاهان، فوده، قیام، فجر، 
ف��کا، بهدانه نام آوران، ش��هدینه، پ��گاه اصفهان، کیمیا 
رشد سپاهان، صدرا، ش��رکت تعاونی فاتح، رویان دارو، 
کودیس، ویوان، زانیار، آریو و... اش��اره کرد. علاقمندان 
به بازدید از بیستمین نمایشگاه بین المللی تخصصی دام، 
طیور، آبزیان، دامپزشکی و فرآورده های لبنی می توانند 
از س��اعت ۱5 تا ۲۱ روزهای یکم تا چهارم شهریورماه 
به نمایشگاه بین المللی اصفهان واقع در کمربندی شرق، 

روبروی منطقه روشن دشت مراجعه کنند.

اردبیل کمبود پزشک ندارد
رئیس شورای عالی سازمان نظام پزشکی کشور

پروین حسینی / رئیس شورای عالی سازمان نظام پزشکی کشور گفت: اردبیل 
با بیش از 35۰ پزشک جزو استان هایی است که کمبود پزشک ندارد.

.منصور جعفری نمین رئیس شورای عالی سازمان نظام پزشکی کشور و رئیس 
سازمان نظام پزشکی استان اردبیل در آستانه روز پزشک در نشست با اصحاب 
رسانه ا افزود: اردبیل جزو استان هایی ست که کمبود پزشک ندارد و در حال 
حاضر بالای 35۰ نفر پزش��ک متخصص و فوق تخصص در استان داریم و 

نیازی به اعزام بیمار به سایر استان ها نیست
رئیس شورای عالی سازمان نظام پزشکی کشور با اظهار تاسف بر اینکه تعداد 
مهاجرت پزش��کان متخصص و فوق تخصص از پزشکان عمومی در کشور 
پیشی گرفته اس��ت خاطر نشان کرد: از ارائه آمار مهاجرت پزشکان معذوریم 
ام��ا در کل باید گفت آمار مهاجرت پزش��کان نگران کنن��ده و رو به افزایش 
اس��ت.جعفری نمین بیان کرد: نگرانی ما از آن روزی است که پزشکان ما به 
کشورهای همسایه مهاجرت کنند و ما با کمبود پزشک روبه رو شده و مجبور 

به ارجاع بیماران به کشورهای همسایه باشیم.
وی با بیان اینکه ۲۰ مورد درخواست مهاجرت در اردبیل به ثبت رسیده است، 
تصریح کرد:  مس��ئولان باید تدبیری بیندیش��ند تا با ریشه یابی علل و عوامل 
این موضوع جلوی مهاجرت پزشکان گرفته شود.رئیس سازمان نظام پزشکی 
کش��ور با تبریک اول شهریور زادروز حکیم بوعلی سینا به عنوان روز پزشک 
گفت: پزش��کان در همه عرصه های انقلاب اسلامی در صحنه حاضر بوده و 
حتی در جنگ تحمیلی، س��یل، زلزله و س��ایر حوادث در مس��یر نجات مردم 
گام های اساس��ی برداشتند.جعفری نمین افزود: در مجموع سه هزار و ۶۸ نفر 
اعضای نظام پزشکی اردبیل هستند که از بین آنها 9۰۸ نفر دارای پروانه نظام 

پزشکی بوده و مابقی در بیمارستان ها و سایر مراکز ارائه خدمات می کنند.وی 
گفت: در نظام پزشکی اردبیل 395 نفر پزشک متخصص به مردم ارائه خدمات 
می کنند و در کنار آن 993 نفر پزشک عمومی، ۲95 دندانپزشک عمومی، ۶۰ 
دندانپزش��ک متخصص، ۲۱۱ داروساز و 95۰ کارشناس مامایی ارائه خدمات 
می کنند.جعفری نمین افزود: در شرایط سخت کرونایی پزشکان در صف مقدم 
درمان بیماران حاضر ش��ده و حتی جان خود را در کف دست گرفتند تا اجازه 
ندهند مردم جامعه ما بیش از این گرفتار این بیماری مهلت شود.وی از تشکیل 
ستاد کرونا در نظام پزشکی اردبیل برای ارائه خدمات به بیماران و حمایت و 
پشتیبانی از مراجع بیمارستانی خبر داد و تصریح کرد: در کنار اهدای سه هزار 
دز واکس��ن برای تزریق به بیماران، به ارزش ۱5۰ میلیون تومان ماسک، ۴۰ 
میلیون تومان دس��تگاه دیالیز، 7۰ میلیون تومان خرید دستگاه پلاسما فریز و 
میلیون ها تومان برای خرید س��ایر تجهیزات پزشکی از طریق نظام پزشکی 
اردبیل هزینه ش��ده اس��ت.وی خدمات ارائه ش��ده جامعه پزشکی را خدمات 
برگرفت��ه از صدق، صفا و کم��ک به همنوع توصیف کرد و ادامه داد:  هر چند 
تعرفه های پزشکی هیچ تناسبی با وضعیت تورم، استهلاک امکانات و وسایل 
مورد استفاده جامعه پزش��کی ندارد اما فعالان این عرصه سعی می کنند تا با 
تعرفه های اعلام ش��ده خدماتی را متناسب با اخلاق حرفه ای و جلب اعتماد 
عموم مردم ارائه کنند.رئیس نظام پزشکی اردبیل به آمار نگران کننده فعالیت 
مراکز غیرمجاز در حوزه پزش��کی اش��اره کرد و ادامه داد: برخی فعالیت های 
پزش��کی و درمانی توس��ط افراد غیرمجاز انجام می ش��ود ک��ه در این زمینه 
ورود دادس��تان و مراکز قضایی را نیز ش��اهد هستیم.وی نقش نظام پزشکی 
را اطلاع رس��انی برای مراجع قانونی و انتظامی اعلام کرد و گفت: با تشکیل 

و بررسی پرونده ها در مراجع انتظامی سعی بر این است تا در مراحل مختلف 
پرونده  قصور پزشکان مورد بررسی قرار گیرد که در هیئت بدوی تجدید نظر 
و هیئت عالی این بررس��ی ها انجام می شود.جعفری نمین خاطرنشان کرد:  در 
یک س��ال گذشته ۸7 مورد پرونده در هیئت های بدوی نظام پزشکی اردبیل 
مورد بررسی قرار گرفته که ۲5 مورد قصور پزشکی تشخیص داده شده است.
وی آرای محکومیت انتظامی را ۶ مورد اعلام کرد و افزود: مجازات انتظامی 

از توبیخ کتبی تا محرومیت مطب را شامل می شود.
جعفری نمین با بیان اینکه کمتر از یک درصد فعالیت پزشکان منجر به قصور 
و یا ش��کایت می شود، اضافه کرد: در مقابل صدها و هزاران عمل جراحی و 
خدماتی که پزش��کان ارائه می کنند، یک درصد قصور طبیعی و عادی است.

رئیس هیئت مدیره نظام پزشکی استان اردبیل به نصب کارتخوان در مطب 
پزشکان نیز اشاره کرد و ادامه داد: 95 درصد مطب پزشکان، مراکز جراحی و 
بیمارستان ها به کارتخوان مجهز شدند که این آمار در تهران 9۰ درصد و در 

سایر استان ها 95 درصد است و مشکلی در این زمینه وجود ندارد.

استاندار بوشهر گفت: 939 طرح عمرانی و 

اقتصادی در هفته دولت در بوش��هر افتتاح 
و عملی��ات اجرای��ی آنها آغاز می ش��ود. به 
گزارش روابط عمومی اس��تانداری بوشهر، 
احمد محمدی زاده در نشس��ت با اصحاب 
رسانه اس��تان با گرامیداشت هفته دولت به 
پروژه هایی که قرار اس��ت افتت��اح و با آغاز 

عملیات آنها آغاز شود اش��اره کرد و اظهار 
داشت: در هفته دولت امسال، شاهد افتتاح 
و آغاز عملیات اجرایی ۸۸۸ طرح عمرانی در 
سطح استان بوشهر هستیم. وی بیان کرد: از 
این تعداد 7۰5 طرح به ارزش ۲ هزار و 7۰۰ 
میلیارد تومان افتتاح و عملیات اجرایی ۱۸3 

ط��رح با اعتبار ۴ هزار و ۱۰۰ میلیارد تومان 
آغاز می شود که نس��بت به سال گذشته با 
افزایش 5۰ درصدی همراه اس��ت. استاندار 
بوشهر با بیان اینکه در حوزه اقتصادی، شاهد 
آغاز عملیات اجرایی و افتتاح 5۱ طرح هستیم 
خاطر نشان کرد: از این تعداد طرح، عملیات 

اجرایی ۱5 طرح اقتصادی بزرگ ش��امل ۴ 
پتروشیمی به ارزش ۱5 هزار میلیارد تومان و 
9,5 میلیارد دلار آغاز می شود. محمدی زاده 
اضافه کرد: در این راستا 3۶ طرح اقتصادی 
ب��ه ارزش یک هزار و ۱۱۸ میلیارد تومان به 

مرحله بهره برداری می رسد.

۹ طرح در استان افتتاح و عملیات اجرایی آنها آغاز می شود
استاندار بوشهر

سالیانه حجم زیادی از تعمیرات بازسازی واگن کشور در اختیار شرکت بهتاش سپاهان اصفهان قرار می گیرد
مدیر عامل شرکت بهتاش سپاهان اصفهان

مدیر عامل شرکت بهتاش سپاهان اصفهان 
با اشاره به اینکه این شرکت سالانه 7 میلیون 
تن بار را جابه جا می کند و در سراسر کشور 

دارای ایستگاه های ۱7 گانه است.
تصریح کرد: این شرکت بزرگ ترین شرکت 
حمل و نقل ریلی اس��ت که س��الانه بخش 
اعظمی از مواد اولی��ه کارخانه های فولادی 
کش��ور را حم��ل ونقل  می کن��د همچنین 
حمل و نقل محص��ولات صادراتی کارخانه 
ه��ای فولادی، س��یمانی و پتروش��یمی در 
داخل و خارج کش��ور ازجمله آس��یای میانه، 
ترکیه و دیگر کش��ورهای همسایه به عهده 
این شرکت می باش��د. کاهش وابستگی به 

سایر کشورها مهمترین رویکرد این شرکت 
به حساب می آید که س��لیمان در مورد آن 
توضیح داد: ش��رکت حم��ل و نقل مجتمع 
صنایع ریلی بهتاش س��پاهان توانس��ت در 
کاهش وابس��تگی به بیگانگان  گام بلندی 
بردارد چرا که این ش��رکت نخستین خریدار 
ریل تولید داخل  بوده که توس��ط ش��رکت 
ذوب آهن تولید می ش��ود. وی با اش��اره به 
اینکه در صورت حمایت مسئولان می توان 
امید داش��ت  اصفهان قط��ب ویژه صنعت 
ری��ل در کش��ور ش��ود افزود: بدون ش��ک 
توجه و س��رمایه گذاری و در ادامه اعتماد به 
صنعتگ��ران اصفهانی می تواند در آینده این 

اس��تان از لحاظ صنعت ریلی اثرگذار باشد. 
وی در مورد  اشتغالزایی این شرکت  گفت: 
این شرکت در شرایط سخت اقتصادی فعلی 
توانسته است تعداد قابل توجهی شغل ایجاد 
کند از س��وی دیگر اصفه��ان چهارراه ریلی 
کش��ور اس��ت که باید از این ظرفیت بهره 

برداری کرد.
خیرالله  سلیمیان با بیان اینکه این مجموعه 
از لحاظ تعداد انواع واگن، جزو ش��رکت های 
برت��ر در بین ش��رکت های ریلی در کش��ور 
بوده و فرصت های اش��تغال زایی مستقیم و 
غیرمس��تقیم برای هزاران نفر فراهم کرده، 
گفت: این ش��رکت در برهه جنگ اقتصادی 

توانسته مبالغ قابل توجهی برای سهامداران 
ایجاد ارزش و درآمد نماید.

وی  در مورد اقلام تعمیرات واگن هایی که  
بالای هزار میلیارد تومان گردش مالی دارد، 
گفت: در حال حاضرواگنی که به کشور وارد 
می ش��ود ۲ میلیارد تومان است که با تولید 
در داخل می توان از این هزینه پیشگیری و 

صرفه اقتصادی را شاهد باشیم.
 در ادامه تمنایی مشاور حمل و نقل مجموعه 
بهتاش س��پاهان بیان کرد: با در نظر گرفتن 
چشم انداز ۱۴۰۴  تا سه سال دیگر باید باید 
به ع��دد ۱۲۰ میلیون تن ریلی برس��یم که 
اکنون سرانه حدود 5۰ تن است همچنین در 

بحث مسافر هم همین مسایل را داریم.
تمنایی گفت: بخش مهمی از ترانزیت کشور 
به عهده این ش��رکت است و تعاملات ما در 
دوس��ال گذشته با کشور های دیگر افزایش 
داشته است.  قزاقستان در حوزه حمل و نقل 
ریلی یکی از قوی ترین شرکت آسیای میانه 
اس��ت؛ ما در ایران ما 75 هزار واگن و کشور 

قزاقستان ۲۰۰ هزار  واگن دارد.
وی بیان کرد: یکی از معضلاتی که راه آهن 
جمهوری اسلامی دارد بحث لوکوموتیو است 
و بهتاش سپاهان آمادگی خود را برای تعمیر 
۶۰  دس��تگاه لوکومتی��و از لوگوموتیو های 

متوقف این نهاد را تعمیر و راه اندازی کند.

خبرنگاران نقش بی بدلیلی در جهاد تبیین دارند
امام جمعه کرمانشاه:

نماینده ول��ی فقیه در اس��تان و امام جمعه 
کرمانش��اه گفت: خبرنگاران نقش بی بدیلی 
در انعکاس موفقیت ه��ای عظیم انقلاب به 
عنوان جهاد تبیین دارند.  آیت الله »مصطفی 
علما« در نشست صمیمانه با خبرنگاران، از 
تلاش ه��ای مثمرثم��ر خبرن��گاران ب��رای 
انعکاس رخدادهای جامعه تجلیل کرد. وی 

با تس��لیت تاسوعا و عاش��ورای حسینی )ع( 
و ش��هادت حضرت سیدالشهدا علیه السلام 
گفت: امی��دوارم همه در خدمتگزاری موفق 
باشیم و توفیق داش��ته باشیم که خدمتگزار 
خوب��ی باش��یم. ام��ام جمعه کرمانش��اه در 
خص��وص ض��رورت زدودن معضل بیکاری 
اظهار داش��ت: پیرامون بی��کاری و اهمیت 

توجه به جوانان با مسوولین صحبت کرده ام 
و تذک��ر لازم را داده ام، باید هم مردم و هم 
مسوولان برای زدودن معضل بیکاری همت 
کنند و اقدام عملی داش��ته باشند.   نماینده 
ولی فقیه در استان کرمانشاه، در باره فرهنگ 
کار و تلاش تصریح کرد: متاسفانه فرهنگ 
کار در استان تعریف علمی ندارد، به گونه ای 

باید همت کنیم و در تعریف خودمان از کار، 
یک بازآفرینی انجام دهیم، کار همه اش میز 
و صندلی نیس��ت، باید در حوزه های متعدد 
برای امور مختلف افرادی متناسب با ظرفیت 
ه��ا تربیت کنیم. وی با تجلیل از خبرنگارن 
ب��ه عنوان منادیان جه��اد تبیین تأکید کرد: 
جهاد تبیین اصل کار ماس��ت باید گذش��ته 

را در نظ��ر بگیریم و موقعی��ت فعلی را هم 
درنظر داشته باشیم، باید جوانان بدانند قبل 
از انقلاب در همین کرمانش��اه چه خبر بوده 
اس��ت و آمریکایی ها چه جولانی می دادند 
و مقدرات کش��ور دست چه کس��ی بود، لذا 
واقفیم  که خبرنگاران با قلم و گزارش های 

خود در فرهنگ سازی بسیار موثرند.
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جامعه

کشف 24 دستگاه ماینر در یک منزل 
مسکونی در غرب تهران 

رئیس پلیس پیشگیری پایتخت درباره کشف 
چندین دستگاه ماینر از خانه ای در غرب تهران 
گفت: پس از اینکه اطلاعاتی درباره استخراج 
رمز ارز در یکی از منازل در محله »شهران« به 
پلیس رسید، بررسی موضوع در دستورکار تیمی 
از ماموران کلانتری این ناحیه قرار گرفت. وی 
با اش��اره به انجام استعلام از اداره برق منطقه 
اظهار کرد: بررس��ی های اولیه پلیس حاکی از 
آن بود که صاحب یکی از منازل مسکونی اخیرا 
به صورت غیر مجاز، چندین دس��تگاه ماینر را 
در خانه مس��تقر کرده و ارز دیجیتال استخراج 
می کند. در همین راستا نیز دستور قضایی برای 
انجام عملیات صادر ش��د و درپی آن تیمی از 
ماموران کلانتری کن به نش��انی اعلام ش��ده 
اعزام ش��دند. موقوفه ای خاطرنش��ان کرد: در 
بررس��ی های بیش��تر از این م��کان تعداد ۲۴ 
دستگاه ماینر در حال استخراج ارزهای دیجیتالی 
اتریوم به همراه کارت گرافیکی کشف و ضبط 
شد. کارشناسان ارزش ریالی این اموال را حدودا 
۱۰ میلیارد ریال برآورد کردند. پرونده ای در این 
خصوص تشکیل و برای سیر مراحل قانونی به 

مرجع قضائی ارجاع داده شد. 

شهرآفتاب آماده برپایی نمایشگاههای 
پرمخاطب نیست

عضو شورای اسلامی شهر تهران ضمن بیان 
این مطلب که در برگزاری نمایشگاه در داخل 
شهر تهران افرادی که از مصوبات شورا تمکین 
نمی کنند می بایست مورد شکایت کیفری و 
حقوقی قرار گیرند در عین حال گفت که شهر 
آفتاب برای برگزاری نمایشگاه های پرمخاطب 
آماده نیست.احمد صادقی در واکنش به برگزاری 
نمایشگاه های پر مخاطب در شهر تهران و نامه 
نگاری شورا با رییس جمهور، گفت:  نامه نگاری 
شورای اسلامی شهر تهران به ریاست جمهور 
کفای��ت نمی کند؛ چرا که برخ��ی از دولتی ها 
نمی خواهن��د گوش کنند و اگر می خواس��تند 
دستورات قبلی را اجرا می کردند.صادقی افزود: 
یکی از اختیارات ریاس��ت ش��ورا این است که 
افرادی که از مصوبات شورا تمکین نمی کنند 
می توان از آنها شکایت کیفری و حقوقی کرد 
و  ورود دس��تگاه قضا به این موضوع خالی از 
لطف نیست.صادقی ادامه داد: نکته دوم، بحث 
آمادگی نمایشگاه بین المللی شهر آفتاب برای 
برگزاری نمایشگاه های پر مخاطب است، واقعا 
اگر بخواهند نمایشگاه ها را در این فضا برگزار 
کنند آیا آمادگی این ظرفی��ت وجود دارد، این 
موضوع باید بررسی ش��ود. اطلاعاتی که من 
دارم نشان می دهد متاسفانه آمادگی و ظرفیت 

خیلی از کارها در شهر آفتاب وجود ندارد.

جزایر کشور شناسنامه دار می شوند
مدیرکل دفتر زیست بوم های و سواحل دریایی 
س��ازمان محیط زیست گفت: تهیه شناسنامه 
برای ۸ جزیره در خلیح فارس آغاز شده و قرار 
است به مرور برای تمام جزایر شناسنامه صادر 
ش��ود.محمد طالبی متین در نشس��ت خبری 
افزود: خلیج فارس در مجموع دارای ۸5 جزیره 
اس��ت که 55 جزی��ره آن در آبهای ایران قرار 
دارد که قرار اس��ت برای تمام آنها شناسنامه 
صادر شود، بر این اساس در فاز اول مطالعات 
۴ جزیره هنگام، هرمز، ابوموسی و لارک تمام 
شده و در فاز دوم ۴ جزیره هندورابی، فارور، بنی 
فارور و س��یری در حال انجام است و با توجه 
به میزان اعتبارات به م��رور برای تمام جزایر 
صادر می شود.وی گفت: در تهیه شناسنامه ها 
مشخصات و نقشه تمام جزایر تهیه می شود و 
توان اکولوژیک منطقه مشخص می شود که 
در روند استقرار صنایع از آن استفاده می شود.
طالبی متین افزود: کشور دارای سه پهنه آبی 
دریای خزر، خلیج ف��ارس و دریای عمان و با 
احتس��اب جزایر دارای ۶ هزار و ۲۰۰ کیلومتر 
طول خط ساحلی است و از نظر تنوع زیستی 
دریایی جزو ۲۰ کش��ور برتر دنیا هستیم.وی 
اظهار داشت: گونه های منحصربفردی مانند 
فوک خزری در دریای خزر ، اکوسیتسم های 
مرجانی، جنگل های حراء، سواحل صخره ای 
و سواحل جزر و مدی در جنوب کشور داریم اما 
به علت کوتاهی هایی که از سال های گذشته 
صورت گرفته اکن��ون این پهنه آبی با چالش 
های زیس��ت محیطی زیادی مواجه شده اند.
وی در ادامه به فعالیت آب شیرین کن ها اشاره 
کرد و گفت: بر  اس��اس ماده 3۶ برنامه ششم 
توسعه وزارت مکلف شده است که 3۰ درصد 
آب شرب مناطق جنوبی را از آب شیرین کن 
ه��ا تامین کند که برای این منظور پهنه های 
استقرار آب شیرین کن ها مشخص کردیم تا 
کمترین آس��یب به محیط زیست دریایی وارد 

شود. 

جریمه ریالی پلیس برای بدحجابان 
شایعه است

یکی از مس��ئولان ارش��د فراجا در خصوص 
جریم��ه ریال��ی بدحجابی گفت: این مس��ئله 
صحت نداش��ته و ش��ایعه ای بیش نیست.به 
گ��زارش فارس چند روزی اس��ت که مطالبی 
در خصوص جریمه ریالی بدحجابی در فضای 
مجازی منتشر می شود.یکی از مسئولان ارشد 
فراجا به خبرنگار فارس گفت این مسئله صحت 
نداشته و شایعه ای بیش نیست.گفتنی است چند 
روزی است در فضای مجازی اخباری مبنی بر 
جریمه ریالی بدحجابی منتشر شده که بر این 
اساس جریمه افتادن شال و روسری 3۰۰هزار 
توم��ان، کوتاه ب��ودن مانتو ۱5۰ه��زار تومان، 
پوشیدن مانتو جلوباز ۱۰۰هزار تومان، نداشتن 
مانتو 5۰۰ه��زار تومان و آرایش غلیظ ۸5هزار 
تومان خواهد بود که هم اکنون اعلام شد که 

شایعه بوده است.

»گُل« پرمشتری ترین ماده مخدر در 
فضای مجازی

دبیرکل س��تاد مبارزه با موادمخدر با اشاره به 
س��هم فروش مواد مخدر در فضای مجازی، 
گفت: متأسفانه بیش ترین ماده ای که از طریق 
فضای مجازی کشور توزیع می شود، ماده مخدر 
گل است که البته دستگیری هایی در این زمینه 
صورت گرفته است.اسکندر مومنی، دبیرکل ستاد 
مبارزه با موادمخدر با اشاره به توزیع مواد مخدر 
در فضای مجازی، اظهار کرد: ما کمیته فضای 
مجازی در ستاد مبارزه با مواد مخدر را داریم که 
چنین موضوعاتی را پیگیری می کند، البته  توزیع 
مواد مخدر در فضای مجازی مختص به ایران 
نیست بلکه در بسیاری از کشورهای دنیا این 
نوع از توزیع دیده می شود.وی افزود: در کشور 
ما کمیته فضای مجازی وظیفه مقابله با توزیع 
مواد مخدر در فضای مجازی را عهده دار است، 
از سوی دیگر دستگاه های متولی مانند نیروی 
انتظامی، تلاش های بسیار مطلوبی  انجام داده 
اند.دبیرکل ستاد مبارزه با موادمخدر با اشاره به 
س��هم فروش مواد مخدر در فضای مجازی، 
خاطرنشان کرد: دستگیری هایی در این حیطه 
صورت گرفته است اما متأسفانه بیشترین ماده 
ای که از طریق فضای مجازی کشور توزیع می 

شود، ماده مخدر گل است.

دستگیری 28نفر از مرتکبین مسائل 
غیراخلاقی در شب عاشورا

رئی��س مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضائیه 
از دستگیری ۲۸ نفر از اعضای یک مجموعه 
ب��ه ظاه��ر توریس��تی ک��ه دارای نمادهای 
شیطان پرس��تی بوده، خبر داد.  حجت الاسلام 
عبدالله��ی رئیس مرکز حفاظ��ت و اطلاعات 
ق��وه قضائیه در جلس��ه ش��ورای عال��ی قوه 
قضائیه، از دس��تگیری ۲۸ نفر از اعضای یک 
مجموعه به ظاهر توریستی که دارای نمادهای 
شیطان پرستی بوده و همزمان با شب تاسوعای 
س��ال جاری، در یکی از مناطق شمالی کشور 
مرتکب مسائل غیراخلاقی نامشروع شدند خبر 
داد و گفت: پس از دس��تگیری این افراد، تعداد 
قابل توجهی بی س��یم، کت��ب ضاله، لوح های 
فش��رده مس��تهجن و حاوی مسائل تبلیغی و 
همچنین ادوات س��اخت مشروبات الکلی نیز 

ضبط شد.

200 مدرسه با یک دانش آموز دایر است
رئیس ق��رارگاه عدالت تربیتی گف��ت: در حال 
حاضر ۲۰۰ مدرس��ه با یک دانش آموز در کشور 
فعالیت می کند.حمیدرضا خانمحمدی مش��اور 
وزیر آموزش و پرورش و رئیس قرارگاه عدالت 
تربیتی در نشس��ت خبری، اظهار کرد: وقتی از 
عدالت تربیتی سخن می گوییم، مقصود عدالت 
همه جانبه اس��ت؛ آنچه مشهود است اینکه در 
حوزه عدالت، رش��د خیلی خوبی داشته ایم.وی 
با بیان اینکه نرخ پوش��ش ابتدایی 9۸,5 درصد 
اس��ت اما در حوزه کیفیت دچار چالش هستیم، 
گفت: نصی��ب برابر آموزش��ی در دوره ابتدایی 
تعریف ش��ده اس��ت و ۲۰۰ مدرسه داریم که با 
یک دانش آموز می چرخد. خانمحمدی با اشاره به 
اینکه این قرارگاه قرار است در حوزه عدالت ذره 
بینی روی تمام نهادهای درونی و بیرونی باشد، 
افزود: قرارگاه در درون دستگاه تعلیم و تربیت در 
تلاش برای بهره ب��رداری از همه ظرفیت  ای 
موج��ود و در بیرون در صدد هم افزایی با دیگر 
دستگاه های اجرایی اس��ت. وی ادامه داد: در 5 
استان مشکل کمبود نیروی انسانی داریم  و بعد 
از برنامه های رسمی اجلاس، با مدیران گفت وگو 
کردیم تا ناظر به حل مسأله مشکل را به وضعیت 
بهتر برسانیم. رئیس قرارگاه عدالت تربیتی با بیان 
اینکه قرارگاه های منطقه ای را شکل می دهیم، 
اظهار کرد: با نرخ بالای مهاجرت به خاطر تغییر 
اقلیم مواجهیم که به اطراف ش��هرها مهاجرت 
می کنند؛ در این راستا وزارت کشور ۲۰۲۰ محله 
در حاشیه شهر را شناسایی کرده تا در یک برنامه 
چند س��اله مش��کل آنها را حل کند.وی افزود: 
تفاهم نامه ای با  وزارت کشور داشتیم که یکی از 
مواردش، این بود که از فضای مدارس در نوبت 
دوم برای فعالیت های شان استفاده کنند. معاونت 
پرورشی هم قرار شد در اختصاص مشاور توجه 

ویژه کند. 

اخبار

گ�روهاجتماعی:مع��اون و مدی��ران حوزه 
برنامه ریزی، توس��عه س��رمایه انسانی و 
امور شورای ش��هرداری تهران در جلسه 
ارتباط مس��تقیم ۱37 پلاس پاسخگوی 
تم��اس ۶۸5 نفر از پرس��نل ش��هرداری 

بودند که موضوع افزایش حقوق پرس��نل 
رسمی شهرداری تهران در صدر مطالبات 
قرار داش��ت. به گ��زارش روابط عمومی 
سازمان بازرس��ی ش��هرداری تهران؛ در 
جلس��ه ارتباط مس��تقیم این هفته سامانه 
۱37 پلاس که با حضور معاون و مدیران 
حوزه برنامه ریزی، توسعه سرمایه انسانی 
و امور شورا برگزار شد، ۶۸5 نفر از پرسنل 
ش��هرداری تهران به بیان درخواس��ت ها، 

مش��کلات و مطالب��ات خ��ود پرداختند و 
پاس��خ های لازم را دریافت کردند. در این 
جلس��ه دو ساعته که از س��اعت 9 تا ۱۱ 
صب��ح به طول انجامی��د، از مجموع ۶۸5 
تماس دریافتی، موضوعات افزایش حقوق 
پرسنل رس��می ش��هرداری تهران، امور 
رفاه��ی )بیم��ه، درخواس��ت وام، کاهش 
س��اعت کاری بانوان و اعم��ال دورکاری 
برای م��ادران و بیماران خ��اص(، تبدیل 

وضعیت ب��ه ویژه برای پرس��نل ایثارگر، 
تخصیص گروه تش��ویقی، ارتقاء پست و 
ثبت  بیش��ترین درخواست های  جابجایی 
ش��ده پرسنل در این جلس��ه بود. لطف اله 
فروزنده معاون برنامه ریزی، توسعه سرمایه 
انسانی و امور شورای شهرداری تهران در 
حاشیه جلسه امروز گفت: ما مجموعه ای 
هستیم که شاید خیلی نواقص و موارد را 
نبینیم و اینکه یک مجموعه ای بیرون از 

معاونت بر عملکرد مجموعه نظارت داشته 
باش��د، کار خوب و ارزشمندی است و ما 
از این کار اس��تقبال می کنیم. وی افزود: 
همه می دانیم که هر کاری که قرار است 
در مجموعه انجام شود باید توسط نیروی 
انس��انی ص��ورت گیرد بنابرای��ن رضایت 
پرسنل بس��یار مهم اس��ت و بهترین راه 
ب��رای افزای��ش رضایت من��دی نیروه��ا 

برقراری ارتباط موثر آنها است.

 فروزنده: رضایت پرسنل شهرداری پیش برنده اهداف مدیریت شهری است
افزایش حقوق پرسنل رسمی شهرداری در صدر تماس های جلسه ارتباط مستقیم 13۷ پلاس؛

گزارش مجلس از فولاد مبارکه در شعبه ای ویژه، با دقت و سرعت رسیدگی شود
دستور رئیس دستگاه قضا به دادگستری و دادستان تهران؛

گ�روهاجتماع�ی:ئیس قوه قضاییه با اش��اره به گزارش 
اخیر تحقیق و تفحص مجل��س از فولاد مبارکه گفت: 
تا ش��ب گذشته که پیگیری می کردم، این گزارش هنوز 
به قوه قضاییه واصل نشده است؛ حال آنکه در رسانه ها 
مطرح شده گزارش مزبور به دستگاه قضایی واصل شده 
است.به گزارش مرکز رسانه قوه قضاییه، حجت الاسلام 
والمس��لمین غلامحس��ین محس��نی اژه ای،در نشست 
شورای عالی قوه قضاییه، ضمن تکریم هفته دولت، یاد 
و خاطره شهیدان رجایی و باهنر و سایر شهدای انقلاب 
از جمله ش��هید آیت الله قدوسی و ش��هید لاجوردی را 
گرامیداشت و افزود: شهیدان رجایی و باهنر حق بزرگی 
بر گردن همه ما دارند؛ جریان نفاق وابس��ته به استکبار 
جهانی نتوانست وجود این دو مدیر متدین و خدوم را که 
صفات و خصائل پسندیده ای داشتند، تحمل کند.رئیس 
دستگاه قضا با برشمردن ویژگی های برجسته شهیدان 
باهنر و رجایی اظهار داش��ت: شهید باهنر یک روحانی 
مدی��ر و ایده پ��رداز بود؛ ش��هید رجایی نیز ش��خصیتی 
ولایتمدار، مخلص، مجاهد، متدیّن، مردمی، ساده زیست 
و طرفدار محرومین نه در شعار بلکه در عمل بود؛ شهید 
رجایی بس��یار نسبت به حفاظت از بیت المال مراقب بود 
و از تش��ریفات دوری و احتراز می کرد.  رئیس عدلیه با 
اش��اره به پیچیدگی چهره نف��اق و منافقین که عاملین 
شهادت شهیدان رجایی و باهنر بودند، گفت: چهره نفاق 
پیچیده اس��ت و برای افشای آن، خود خداوند به میدان 
آمده اس��ت و در سوره منافقون رفتار و اوصاف منافقان 
بیان ش��ده اس��ت. حضور منافقین اختصاص به دیروز 
ندارد بلکه منافقان امروز نیز هس��تند و فردا نیز خواهند 
بود.محسنی اژه ای در نشست شورای عالی قوه قضاییه 
با اش��اره به اینکه  گزارش تحقیق و تفحص مجلس از 
فولاد مبارکه به قوه قضاییه نرسیده است تصریح کرد: 
رئیس کل دادگستری استان تهران و دادستان تهران به 
محض وصول گزارش اخیر تحقیق و تفحص مجلس، 
ضمن تشکیل شعبه ای ویژه، با دقت و سرعت و رعایت 
همه جوانب، گزارش مزبور را مورد رسیدگی قرار دهند؛ 
باید توجه داش��ت که اینگونه گزارش ها که در مجلس 
قرائت می ش��ود، ذهنیت هایی را در مردم ایجاد می کند 
بنابرای��ن ضروری اس��ت در رس��یدگی ب��ه آنها نهایت 
دقت و س��رعت لحاظ ش��ود تا بر مبن��ای حق و قانون 
قضاوت شود.  رئیس قوه قضاییه با اشاره به مباحثی که 
درخصوص برگزاری آزمون وکالت میان برگزارکنندگان 
و مجریان این آزم��ون و قانونگذاران در مجلس مطرح 
ش��ده اس��ت، ضمن تاکید بر رعایت م��رّ قانون در این 
زمینه، به معاون حقوقی قوه قضاییه دستور داد چنانچه 
در اج��رای قانون ابهامی وج��ود دارد، با فوریت و ظرف 
همین امروز، تفسیر قانون را از مجلس بخواهند؛ وی در 
همین رابطه تاکید کرد: ما خود را ملزم به اجرای قانون 
می دانیم.رئیس دستگاه قضا در ادامه با اشاره مرقومه ها و 
نامه هایی که بعضاً در اخبار مطرح می شود فلان تشکل 

یا شخصیت خطاب به رئیس قوه قضاییه  نوشته است، 
گف��ت: برخی از این نامه ه��ا و مرقومه ها صرفاً خبرش 
در رسانه ها منتشر می ش��ود و متن آنها به ما نمی رسد؛ 
بنابراین مرکز رسانه قوه قضاییه این قبیل موضوعات را 
به صورت مستمر رصد کند و نسبت به وصول متن آن 
نامه ها اهتمام داشته باشد تا این ذهنیت ایجاد نشود که 
رئیس دستگاه قضا به نامه هایی که خطاب به او نوشته 
می ش��ود، ترتیب اثر نمی دهد.رئیس عدلیه با اش��اره به 
برگزاری نشست مش��ترک هیات دولت و شورای عالی 
ق��وه قضاییه به میزبانی دولت در ش��ب گذش��ته اظهار 
داش��ت: این قبیل نشست ها و جلسات مشترک منتج و 
منتهی به فهم و درک مشترک مسئولان قوا از مسائل 
و مشکلات کش��ور می ش��ود؛ اما صرفاً نباید به همین 
نشس��ت و برخاس��ت ها اکتفا کرد بلکه باید از بطن این 
قبیل جلس��ات، کارگروه هایی مش��ترک تشکیل شود تا 
با لحاظ اولویت ها به رفع مس��ائل و مشکلات بپردازند؛ 
بر همین اساس، وزیر دادگستری تشکیل کارگروه های 
مش��ترک میان دول��ت و قوه قضایی��ه را پیگیری کند.
قاضی القضات با اش��اره ب��ه مطالب و موضوعات مطرح 
ش��ده در نشست مشترک شب گذش��ته هیات دولت و 
شورای عالی قوه قضایی، گفت: انسداد بسترها و منافذ 
فسادزا از جمله مقوله هایی است که مورد اجماع و تاکید 
مس��ئولان قوا اس��ت؛ هر مقدار که بس��ترهای فسادزا 
مسدود شود به همان میزان از تعداد پرونده های قضایی 
و حجم کار دس��تگاه قضایی نیز کاس��ته می شود و این 
امر مزایای��ی را نیز برای دولت به همراه دارد؛ بر همین 
اس��اس، رئیس سازمان بازرس��ی، رئیس دیوان عدالت 
اداری و مع��اون پیش��گیری قوه قضاییه ی��ا به صورت 
جداگانه یا در قالب کارگروه مش��ترک با دولت، نس��بت 
به شناسایی منافذ و بسترهای اصلی تولید فساد، ظرف 

حداکثر س��ه ماه اهتمام داشته باشند.محسنی اژه ای به 
تشریح و تبیین برخی مقوله های مرتبط با منافذ فسادزا 
پرداخ��ت و در این زمینه به ص��ورت مصداقی به چهار 
مبحث »اشتغال«، »ازدواج«، »برخی رویه های بانکی« 
و »رویکرده��ای تبعیض زا« اش��اره کرد.قاضی القضات 
در همی��ن زمینه تصریح کرد: به ه��ر میزان که دولت، 
مجلس و قوه قضاییه نسبت به رفع موانع کسب و کار، 
ایجاد اش��تغال و جلوگیری از تعطیل ش��دن مشاغل و 
بنگاه ها، اهتمام و توجه داشته باشند، به همان میزان از 
وقوع بس��یاری از جرائم، مفاسد، اختلافات و مشکلات 
خانوادگ��ی جلوگیری ب��ه عمل می آی��د.  رئیس عدلیه 
همچنین به مقوله تس��هیل امر ازدواج نیز اش��اره کرد 
و با تاکید بر ضرورت اهتمام بیش��تر س��ازمان بازرسی 
برای نظارت بر اجرای قانون مربوطه در رابطه با تسهیل 
ازدواج، گفت: در قانون بودجه سال جاری تکلیفی ناظر 
ب��ر اعطای وام ب��ه متقاضیان ازدواج تعیین ش��ده اما با 
گذشت پنج ماه از س��ال، هنوز متقاضیان برای دریافت 
وام با مش��کلاتی مواجه هس��تند؛ باید توجه داشت که 
تأخیر در امر ازدواج، مقوله ای است که می تواند منجر به 
فس��اد و وقوع جرم در جامعه شود.  رئیس دستگاه قضا 
به برخی از رویه های موجود در نظام بانکی که می توانند 
مولدّ و بس��تر فساد و جرم باشند، اشاره کرد و بر اولویت 
شناسایی و انس��داد سریع آن بخش از رویه های بانکی 
که فساد و جرم بیشتری از ناحیه آنها به وقوع می پیوندد، 
تاکید کرد.قاضی القضات به تبعیض های ناروایی که در 
بخش ه��ای مختلف وجود دارد اش��اره کرد و این قبیل 
تبعیض ها را موجب تحمیل فشار روانی به مردم دانست 
و گفت: یکی از مصادیق این تبعیض های ناروا، عضویت 
برخی افراد در هیئت مدیره چندین ش��رکت و مؤسسه 
و حق��وق و پاداش هایی اس��ت ک��ه آنه��ا از این قبیل 

ش��رکت ها و مؤسس��ات بعضاً زیان ده دریافت می کنند. 
این تبعیض های ناروا از بس��ترهای فسادزا است؛ هم از 
این حیث که فش��ار روانی به فرد ش��نونده و آگاه از این 
تبعیض ها وارد می کند و ممکن است او را به انجام فساد 
ترغی��ب کند و هم از این حی��ث که این قبیل عضویت 
افراد در چندین مؤسس��ه و ش��رکت عمدت��اً زیان ده، با 
صورت سازی هایی انجام گرفته که خود این امر منتهی 
به مفس��ده می ش��ود.رئیس قوه قضاییه، ضرورت توجه 
ویژه به امر پیش��گیری را نی��ز از دیگر موضوعات مورد 
اجماع میان قوه قضاییه و دولت دانست و گفت: معاون 
اجتماع��ی و پیش��گیری از وقوع جرم ق��وه قضاییه  به 
صورت جدی نس��بت به شناس��ایی موارد اولویت دار در 
زمینه پیشگیری اهتمام داش��ته باشد و مشخصاً تعیین 
کند که کدام مقوله ها به صورت عاجل و کدام موارد به 
صورت میان مدت و بلندمدت باید در دستور کار دستگاه 
قضایی و دولت در راستای امر پیشگیری از وقوع جرم و 
فساد قرار گیرد.   محسنی اژه ای به دادستان کل کشور 
نیز دستور داد با کمک سایر بخش های ذیربط قضایی، 
نس��بت به شناس��ایی مصادیق اولویت دار حقوق عامه، 
اقدام کند تا این مصادیق نیز در کارگروه های مش��ترک 
تشکیل شده میان دولت و دستگاه قضایی مورد رسیدگی 
و ترتیب اثر قرار گیرد.در بخش دوم جلسه شورای عالی 
قوه قضائیه، دادس��تان کل کشور با اش��اره به اقدامات 
مشترک دادستانی کل کشور و پلیس فتا در زمینه مقابله 
با کلاهبرداری هایی که در بستر فضای مجازی صورت 
می گیرد، گفت: در س��ه ماهه نخست س��ال جاری، در 
مجم��وع با کاهش ۴9 درصدی کلاهبرداری در فضای 
مجازی مواجه بودیم.حجت الاسلام والمسلمین محمد 
جعفر منتظ��ری  افزود: با اقدام��ات و برنامه ریزی های 
هدفمندی که از ابتدای سال 9۸ تا کنون انجام شده، در 
مجموع بیش از 3۲ هزار ش��ماره کارت و حساب بانکی 
همچنین تعداد ۱۲ هزار و ۸۲۴ س��یم کارت و س��ریال 
گوش��ی تلفن همراه که در اختیار کلاهب��رداران بود از 
طریق بانک های عامل، سامانه سرآمد و سازمان تنظیم 
مقررات اپراتورهای تلفن همراه مس��دود شده  است.وی 
اظهارداشت: طبق اعلام پلیس فتا در سه ماهه نخست 
س��ال جاری، آمار کلاهبرداری های فضای مجازی در 
برخی اس��تان ها به عدد صفر رسیده است.رئیس مرکز 
حفاظ��ت و اطلاعات قوه قضاییه نیز در این جلس��ه از 
دس��تگیری ۲۸ نفر از اعضای ی��ک مجموعه به ظاهر 
گردش��گری که دارای نمادهای شیطان پرس��تی بوده و 
همزمان با شب تاسوعای سال جاری، در یکی از مناطق 
شمالی کش��ور مرتکب مس��ائل غیر اخلاقی نامشروع 
شدند خبر داد.حجت الاسلام والمسلمین علی عبداللهی 
گفت: پس از دس��تگیری این افراد، تعداد قابل توجهی 
بی سیم، کتب ضاله، لوح های فشرده مستهجن و حاوی 
مسائل تبلیغی و همچنین ادوات ساخت مشروبات الکلی 

نیز ضبط شد.

اجرای طرح فروش متری مس��کن به عنوان راهکاری 
برای خانه دار شدن قوت گرفته است. سرپرست سازمان 
نوس��ازی ش��هر تهران می گوید فروش متری مسکن 
یکی از اقدامات عدالت محور در توزیع س��رانه مسکن 
محسوب می ش��ود اما عضو شورای شهر تهران معتقد 
اس��ت علیرغم اینکه این روش زمان خانه دار ش��دن را 
تس��هیل و کوتاه می کند ولی ملک را از حالت مصرفی 
به حالت سرمایه ای تبدیل خواهد کرد.شهرداری تهران 
برنامه های وس��یعی در جهت تامین مس��کن در قالب 
قرارگاه مسکن آغاز کرده است. از اجاره داری و ساخت 
مس��کن و تامین زمین گرفته ت��ا ورود به بحث فروش 
متری زمین؛ علیرضا زاکانی شهردار تهران درباره خانه 
دار شدن شهروندان گفت: آرزوی صاحب مسکن شدن 
مردم به ۶7 سال رسیده که دستاورد تفکر غلطی است 
که در گذش��ته حاکم بود. نمی گذاریم حسرت خانه دار 
ش��دن در دل جوانان بماند و نخواهیم گذاش��ت بخش 
عمده ای از درآمد مردم مصروف حوزه مس��کن ش��ود.

شهردار تهران اضافه  کرد: امروز به برکت اهتمام دولت 
و نقش آفرینی نیروهایی که خودشان را نوکر مردم می 
بینند این مسیر تغییر کرده و یک ریل گذاری جدید در 
کشور شروع شده ، ما نیز در کنار دولت انقلابی مسیری 
را انتحاب کردیم که نس��بت به نیاز مردم بی مسئولیت 
نباش��یم.  وی بیان کرد: مسیری را دنبال کردیم که با 
یک حرکت جهادی س��الانه س��اخت ۱۸۰ هزار واحد 
مسکونی را آغاز کنیم  تا هم خلا بی توجهی گذشتگان 
را  جب��ران و ه��م تامین نیاز آیندگان را در دس��تور کار 
قرار دهیم. در کنار س��اخت واحدهای مس��کونی ارزان 
قیمت برای شهروندان اخیرا بحث فروش متری مسکن 
هم قوت گرفته و ش��نیده ها حکایت از آغاز طرح هایی 
در این راس��تا دارد. مهدی هدایت سرپرس��ت سازمان 
نوسازی شهر تهران مهدی هدایت با بیان اینکه فروش 
متری مس��کن یکی از اقدامات عدالت محور در حوزه 
توزیع س��رانه مسکن است، گفت: واحد های مسکونی 
در تمامی مناطق تهران باید منطبق با قیمت منطقه و 

بر اساس ارزش ملک در آن منطقه ارائه شوند و به گونه 
ای توزیع شوند که انتفاع متقاضیان مسکن در شمال و 
جن��وب تهران در این حوزه به یک میزان باش��د.درباره 
موضوع فروش متری مس��کن به سراغ حجت الاسلام 
محمد آقامیری عضو کمیس��یون عمران شورای شهر 
تهران رفتیم وی در این زمینه به خبرنگار فارس گفت: 
ماجرای فروش متری مس��کن به این صورت است که 
افراد می توانند با پس اندازماهانه و س��الانه به تدریج به 
ص��ورت متری خانه خریداری کنند. مثلًا امس��ال یک 
تا ۴ متر و س��ال آینده ۱۰ متر خری��داری کرده و پس 
از آن از طری��ق دریافت وام راحتر و س��ریع تر می توانند 
خانه 5۰ تا ۶۰ متری را تهیه کنند و از این طریق مدت 
زمان خانه دار شدن آنها کوتاه تر خواهد شد.وی با اشاره 
به اینکه حقوق مکتسبه خریداران متری ملک به صورت 
کامل در صورت اجرای این طرح در نظر گرفته خواهد 
ش��د و نگرانی در این زمینه نخواه��د بود، گفت: دولت 
برنامه هایی را در این راستا توسط وزارت راه و شهرسازی 

در نظر گرفته و شهرداری تهران هم در قالب این برنامه 
می تواند در فروش متری ملک به شهروندان اقدام کند.

وی در مورد ساز و کار اجرایی فروش متری ملک گفت: 
به احتمال زیاد فروش متری ملک از طریق بورس انجام 
خواهد گرفت و شهرداری و دولت نقش هایی را در این 
راستا ایفا می کنند.حجت الاسلام آقامیری با بیان اینکه 
البته فروش متری ملک با اصل سیاستی که می گویند 
باید ملک از حالت سرمایه ای خارج و به شرایط مصرفی 
درآید مغایرت دارد و به نظر من این مسأله ملک و زمین 
را تبدیل به س��رمایه و نه کالای مصرفی می کند و این 
یکی از ایرادات وارده به این طرح اس��تاین عضو ششم 
ش��ورای شهر تهران بیان داش��ت: من شخصا مخالف 
فروش متری زمین هس��تم چ��را که زمین و ملک را از 
حالت مصرف��ی به حالت س��رمایه ای  در می آورد و از 
طرفی اگر مسکن حالت سرمایه ای داشته باشد ماهانه با 
ای��ن روش ۶۰ تا 7۰ درصد درآمد و هزینه های خانواده 

صرف مسکن می شود.

ماجرای فروش متری مسکن چیست؟

پوشاندن پلاک موتور با طلق تخلف است
رئیس پلیس پایتخت:

رئیس پلیس پایتخت با اشاره به اجرای طرح ساماندهی 
موتورسیکلت س��واران در پایتخت گفت: در این طرح با 
انواع تخلفات موتورسیکلت سواران از جمله موتورسیکلت 
س��وارانی که اقدام به پوش��اندن پلاک وسیله نقلیه خود 
می کنند برخورد خواهد شد.به گزارش »عصر ایرانیان«، 
س��ردار حسین رحیمی با تاکید بر اجرای طرح ساماندهی 
موتورسیکلت سواران در پایتخت، گفت: طرح ساماندهی 
موتورسیکلت سواران به طور مستمر در دستور کار پلیس 
قرار دارد.متاس��فانه با توجه به حجم بالای وجود و تردد 
موتورسیکلت در سطح معابر علیرغم تلاش های صورت 

گرفته ش��اهد برخی تخلفات ترافیک��ی از جمله عبور از 
چ��راغ قرمز، حرکت در پیاده رو و... هس��تیم که به طور 
جد با این تخلفات برخورد خواهد ش��د. رحیمی با اش��اره 
ب��ه اینکه با توج��ه به قدرت مانور بالای موتورس��یکلت 
این وس��یله گاهی نیز از سوی سارقان مورد استفاده قرار 
می گیرد، گفت: پوش��اندن پلاک وس��ایل نقلیه از جمله 
موتورسیکلت تخلف محس��وب می شود و بطور جدی با 
این مس��اله برخورد خواهد شد. همچنین پوشاندن پلاک 
موتورس��یکلت با تل��ق یا به هر وس��یله و روش دیگری 
تخلف محسوب می شود و با متخلفان به طور جد برخورد 

می ش��ود.فرمانده انتظامی تهران بزرگ با اشاره به اینکه 
تردد موتورسیکلت های بالای ۲۰۰ سی سی ممنوع بوده 
و درصورت مش��اهده توقیف خواهد ش��د، گفت:  دربحث 
ساماندهی موتورسیکلت سواران تاکنون طرح های سلبی 
و ایجابی بسیاری انجام گرفته است که همه این طرح ها 
براس��اس مطالبات مردمی و ساماندهی به شد آمدی این 
وسیله نقلیه و روان سازی ترافیک شهر است. رحیمی با 
اش��اره به اینکه دربرخی موارد مش��اهده می شود برخی 
بانوان ترک نشین موتورسیکلت ها و سرنشینان خودروها 
فاقد حجاب و پوشش لازم و مناسب هستند، گفت: لازم 

است که شهروندان گرانقدرمان دقت لازم را درخصوص 
رعایت شئونات اسلامی داش��ته باشند.پلیس در راستای 
مطالبات مردمی با مصادیق بدحجابی و بدپوششی برخورد 
خواهد کرد و این موضوع بطور جدی در دستورکار پلیس 
قرار دارد.فرماندهی انتظامی تهران بزرگ درباره س��رقت 
تابلوهای راهنمایی و رانندگی نیز گفت:  به صورت هدفمند 
طرح دستگیری سارقان تابلوهای راهنمایی و رانندگی در 
دس��تور کار پلیس های پیشگیری و راهور قرار دارد و در 
این زمنیه باندهایی دستگیر شده اند که غالبا پیمانکارانی 

بوده اند که در این حوزه فعالیت داشته اند.
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اقتصاد خرد

صادرات تخم مرغ متوقف شد
رئیس هیات مدی��ره اتحادیه مرغ تخم گذار 
استان تهران گفت: میزان صادرات تخم مرغ 
آنچنان جزئی است که نمی توان نام صادرات 
بر آن نهاد و می توان گفت که صادرات عملا 
متوقف ش��ده است.به گزارش مهر،ناصر نبی 
پور درباره آخرین وضعیت صادرات تخم مرغ 
از کشور گفت: صادرات بسیار جزئی به کشور 
افغانس��تان داریم که میزانش آنچنان محدود 
اس��ت به طوری که نمی توان نام صادرات بر 
آن نهاد و می ت��وان گفت که صادرات عملًا 
متوقف ش��ده اس��ت.وی دلیل این مساله را 
قیمت ب��الای تخم م��رغ در داخل کش��ور 
دانست و افزود: قیمت هر کیلوگرم تخم مرغ 
ترکیه ای در سلیمانیه عراق 3۲ هزار تومان و 
این در حالی اس��ت که در داخل ایران قیمت 
هر کیلوگرم تخم مرغ در همین حدود است.
این فعال بخش خصوصی اضافه کرد: دولت 
ترکیه به ه��ر کیلوگرم ص��ادرات ۱۸ درصد 
سوبس��ید می ده��د.وی میانگی��ن قیمت هر 
کیلوگرم تخم م��رغ درب مرغداری را رقمی 
بین 3۱ تا 3۲ هزار تومان اعلام و اضافه کرد: 
تولید تخم مرغ بس��یار زیاد اس��ت و در عین 
ح��ال مردم قدرت خرید ای��ن کالا را ندارند.
ای��ن فعال بخ��ش خصوصی با بی��ان اینکه 
تولیدکنندگان در زیان ش��دید هستند، گفت: 
تنها امید تولیدکنندگان این اس��ت که هوا رو 
به خنکی برود و مصرف تخم مرغ در کشور 
افزای��ش یابد.ب��ه گفت��ه وی، در حال حاضر 
قیمت تمام شده تولید هر کیلوگرم تخم مرغ 

رقمی بین ۴۴ تا ۴5 هزار تومان است.

 استقبال روس ها از 
خودرو و قطعات ایرانی

وزیر صمت از استقبال مسئولان روسی از خودرو 
و قطعات ایرانی خبر داد و گفت: از چند ماه پیش 
مذاکراتی برای صادرات خودرو و قطعه به روسیه 
آغاز شده اس��ت و باید روال کار طی شود.سید 
رضا فاطمی امین امروز در حاشیه مراسم افتتاح 
نمایش��گاه اتوموبیلیتی روسیه، در یک گفت و 
گوی تلویزیونی، اظهار کرد: نمایش��گاه فعلی 
بیست و ششمین نمایشگاه اتوموبیلیتی روسیه 
اس��ت و ایران برای اولین بار در این نمایشگاه 
شرکت کرده اس��ت. 5۰ شرکت ایرانی حضور 
دارند که 9 درصد از کل شرکت های حاضر در 
نمایشگاه را ش��امل می شود.وزیر صمت افزود: 
مسئولان وزارت صنعت روسیه که از نمایشگاه 
بازدید کردند، از کالاهای ایرانی استقبال و اعلام 
کردند که قطعات تولیدی ایرانی به درد صنعت 
این کشور می خورد.وی ادامه داد: این نمایشگاه 
۴ روزه است و جلسه بین شرکت های ایرانی و 
روسی برگزار می شود. امیدواریم این نمایشگاه 
به شناخت صنعت خودروسازی و قطعه سازی 
ای��ران کمک کند و منجر به رش��د تعاملات و 
تبادل در این حوزه بین دو کش��ور شود.فاطمی 
امین در مورد صادرات خودرو و قطعه به روسیه، 
اضاف��ه کرد: از چند ماه پی��ش مذاکراتی برای 
صادرات خودرو و قطعه به روسیه آغاز شده است 
و باید روال کار طی شود.وزیر صمت افزود: نکته 
مهم اینجاست که در دهه های گذشته صنعت 
خ��ودروی ایران به تدریج ب��ه حد نصاب هایی 
رسیده است. خوش��بختانه به لحاظ فناوری و 
تکنولوژی محص��ولات تولیدی ایران در نقطه 
بالای��ی قرار دارد که اگر اقتصاد کلان و اوضاع 
مدیریتی را اصلاح کنیم، صنعت خودروی ایران 

در داخل و خارج می تواند افتخارآفرین باشد.

پرداخت 100 درصدی پول خرید 100 
هزار تن کلزا به کشاورزان

مدیرعامل ش��رکت بازرگانی دولتی ایران از 
واریز مبلغ ۶59 میلیارد تومان کل باقی مانده 
مطالبات کلزاکاران کشور خبر داد.به گزارش 
عصرایرانی��ان به نق��ل از ش��رکت بازرگانی 
دولتی ایران، س��ید س��عید راد با اعلام اینکه 
از ابتدای سال جاری تا کنون، ۱۰۰ هزار تن 
کل��زا به ارزش کلی دو ه��زار و ۱5۴ میلیارد 
تومان از کش��اورزان خریداری ش��ده است، 
اف��زود: با پرداخت مابقی مطالبات کلزاکاران، 
حس��اب این عزیزان به صورت کامل تسویه 
ش��د.وی با اش��اره به افزای��ش قیمت خرید 
تضمینی کلزا از هر کیلوگرم ۱5 هزار تومان 
به ۲35۰۰ تومان، اظه��ار کرد: با این وجود، 
مابه التف��اوت ۸5۰۰ تومانی قیمت جدید کلزا 
نسبت به قیمت قبلی این محصول، به حساب 
کشاورزانی که محصول خود را به این شرکت 
تحویل داده بودن��د، به صورت تمام و کمال 
واریز ش��د.معاون وزیر جهاد کشاورزی گفت: 
افزای��ش قیمت خری��د تضمینی محصولات 
کش��اورزی از جمله گندم و کلزا در راس��تای 
سیاس��ت های حمایتی دولت محترم از تولید 

داخلی به اجرا در آمده است.

اخبار

تأیید نهایی 102هزار متقاضی تهرانی 
در نهضت ملی مسکن

مدیرکل راه و شهرسازی استان تهران از تأیید 
نهایی ۱۰۲هزار متقاضی نهضت ملی مسکن 
خبر داد و گفت: پیشرفت فیزیکی سایت های 
نهضت ملی مس��کن تهران ۴۰درصد است.
به گ��زارش تس��نیم، »خلی��ل محبت خواه« 
اظه��ار کرد: از آغاز ثبت ن��ام متقاضیان طرح 
نهضت ملی مسکن در استان تهران تاکنون 
از مجم��وع 9۸۰ هزار نفر متقاضی ثبت نامی 
مس��کن، حدود ۱۰۲ هزار نفر یعنی حدود ۱۰ 
درص��د کل ثبت نامی ها پس از بررس��ی های 
کامل تأیید نهایی شده اند.وی افزود: بر اساس 
برنامه ابلاغی وزارت راه و شهرسازی، سهمیه 
اس��تان تهران برای س��اخت مس��کن ۶۰۰ 
هزار واحد اس��ت که ش��امل شهرهای جدید 
پردیس، پرند، هش��تگرد، ایوانکی، ادارات کل 
راه و شهرس��ازی و بنیاد مسکن است.وی از 
پیش��رفت فیزیکی ۴۰درصدی نهضت ملی 
مسکن در پاکدشت، اسلام شهر، رباط کریم و 
قرچک خبر داد و گفت: تسریع در ساخت وساز 
نهضت ملی مس��کن اس��تان تهران و شروع 
واگذاری های جدید ب��ه کارگزاران ادامه دارد.
مدیرکل راه و شهرسازی استان تهران یادآور 
ش��د: در این راس��تا تحویل زمین سه سایت 
در مجموع و به مس��احت ۱۴5 هکتار شامل 
عدل آباد اسلام شهر به میزان ۶۰ هکتار، بازارک 
رباط کریم به میزان ۸۲ هکتار و نسیم شهر در 
جوار شهرس��تان رباط کریم به میزان 3 هکتار 
انجام ش��ده است، ضمن این که قرار است در 
هفته دولت عملیات اجرایی سایت های جدید 

آغاز شود.

رشد 12۶ درصدی صادرات ایران به 
روسیه در تیرماه

رئیس سازمان توسعه تجارت با اشاره به رشد 
۱۲۶ درص��دی صادرات ایران به روس��یه در 
تیرماه سال جاری، ابراز امیدوار کرد نمایشگاه 
اتومبیلیتی مس��کو اتفاق خوب��ی برای حوزه 
صنعت خ��وردو و ارتباط خورویی ۲ کش��ور 
ایجاد کند.به گزارش ایلنا،علیرضا پیمان پاک 
در این جلسه با بیان اینکه امروز یک فرصت 
تاریخی برای ارتباط تجار کشورمان با روسیه 
ایجاد شده، تصریح کرد: طرف روس از ابتدای 
تحریم های ظالمانه کشورش در بحث خودرو، 
درخواست همکاری مش��ترک دادند و امروز 
حضور مقتدرانه در یک فضای بسیار مناسب، 
نشان دهنده عزم جدید دولت و پای کار بودن 
بخش خصوص بوده است.وی با بیان اینکه 
رش��د صادرات ایران به فدراسیون روسیه در 
تیرماه امسال در مقایسه با سال گذشته ۱۲۶ 
درصد بوده است، تاکید کرد: امروز نزدیک به 
۶۰ هیات از طرف روس��یه به ایران و از ایران 
به روس��یه رفت و آمد داش��ته است. ایران در 
حوزه خودرو و قطعات خوردو در دوران تحریم 
پیشرفت شگرف و خوبی انجام داده و امیدوارم 
نمایشگاه فردا اتفاق خوبی برای حوزه صنعت 
خوردو و ارتباط خورویی ۲ کشور ایجاد شود.
رئیس س��ازمان توسعه تجارت ایران در ادامه 
خاطرنشان کرد: پیگیری توافقات و مذاکرات 
۲ جانبه بین قطعه س��ازان و خودروس��ازان ۲ 
کشور، بسیار حائز اهمیت است. به عنوان مثال 
در حوزه تفاهم نامه صندوق ضمانت صادرات 
ایران با طرف روس��ی، ۲۰ بار قرارداد را طرف 
روس تغییر داد ولی بازهم معتقدیم این قرارداد 
باید امضا ش��ود و به دوستان تاکید کردم که 

حتما به جد پیگیر مسائل باشند.

کرایه ۵00 هزار تومانی اتوبوس های 
اربعین تکذیب شد

مدی��رکل حم��ل و نقل مس��افری س��ازمان 
راهداری و حمل و نقل جاده ای گفت: نرخ های 
سفرهای جاده ای اربعین تاکنون اعلام نشده 
است.به گزارش مهر،اریوش باقرجوان مدیرکل 
حمل و نقل مسافری سازمان راهداری و حمل 
و نق��ل جاده ای در گفتگو ب��ا خبرنگار مهر با 
بی��ان اینک��ه در روزهای اخی��ر از پایانه های 
مرزی غربی کشور بازدید داشته ایم گفت: دو 
پایانه مرزی میرجاوه و ریمدان در سیستان و 
بلوچستان برای تردد زائران پاکستانی از شرق 
کشور و سفر آنها به عتبات از مرز شلمچه در 
نظر گرفته شده است.وی افزود: زیرساخت های 
تردد مس��افری در مرزها ش��امل س��ایه بان، 
دس��تگاه های سرمایش��ی، آب پاش و دیگر 
امکانات و خدمات رفاهی برای افزایش کیفیت 
عبور و مرور زائ��ران اربعین از مرزهای غربی 
کشور ایجاد شده است.باقرجوان با بیان اینکه ۸ 
هزار دستگاه اتوبوس از ناوگان جاده ای کشور 
به صورت متمرکز در تردد زائران به مرزهای 
غرب��ی در بازه ۱۶ تا 3۱ ش��هریور اختصاص 
خواهد یافت، ادام��ه داد: از زائران می خواهیم 
به هیچ وج��ه اقدام به خرید بلیت از رانندگان 
اتوبوس نکنند و بلیت تردد به مرزهای پرتردد 
اربعی��ن را صرفاً از ش��رکت های حمل و نقل 
مس��افری خریداری کنند چرا که اگر تخلفی 
صورت بگیرد سازمان راهداری و حمل و نقل 
جاده ای از طریق اعمال نظارت بر ش��رکت ها 
می توانند تخلفات را کنترل و یا با گران فروشی 

کرایه حمل مسافر برخورد کنند. 

سرپرس��ت معاون��ت آب و خ��اک وزارت 
کش��اورزی گفت: سیل  اخیر خسارت های 
زیادی را به زیرس��اخت های آب و خاکی 
کش��ور وارد کرده که برآورد خس��ارت ها 
ح��دود 9 هزار میلیارد تومان بوده اس��ت.
ب��ه گزارش ایلن��ا، فریبرز عباس��ی اظهار 
کرد: س��یل  اخیر خس��ارت های زیادی را 
به زیرساخت های آب و خاکی کشور وارد 
کرده که برآورد خس��ارت ها حدود 9 هزار 

میلیارد تومان بوده است. بیشترین خسارت 
به کانال های آبی وارد ش��ده است چراکه 
از رس��وب پر و تخریب ش��دند؛ همچنین 
بس��یاری از قنوات، جاده ه��ای بین مزارع 
اس��تان های کرمان، یزد، فارس، لرستان 
و کهگیلویه و بویراحمد بیشترین خسارت 
ناشی از سیل را تجربه کردند.به گفته وی؛ 
گزارش های آس��یب های ناشی از سیل به 
تفکیک  استان ها مشخص و به وزارتخانه 

و مدیریت بحران کشور اعلام شده است. 
وی با بیان اینکه ۱۸ ش��رکت ایرانی اقدام 
به واردات تجهیزات آبیاری می کنند، افزود: 
تولیدکنندگان داخلی باقوت در این زمینه 
عمل می کنند و از آنجایی که تولیدکنندگان 
داخلی در این زمینه فعال هستند هر ۶ ماه 
یکبار مجوز آنها صادر می شود. سرپرست 
معاونت آب و خاک وزارت کش��اورزی با 
اش��اره به اجرای طرح 55۰ هزار هکتاری 

اراضی خوزس��تان، گفت: اگ��ر این طرح 
به نتیجه برس��د و کامل اجرا ش��ود میزان 
تولید محصولات کش��اورزی 9,5 میلیون 
تن بیش��تر  و برای بیش از 3۰۰ هزار نفر 
اشتغال ایجاد خواهد شد. عباسی به اشاره 
ب��ه پروژه های آب و خاکی که بنا در هفته 
دولت افتتاح ش��وند، تصری��ح کرد: در 3۲ 
استان کشور حدود هزار و ۱77 پروژه آب 
و خاکی در مساحتی بالغ بر 5۰ هزار هکتار 

با اعتبار ۱۲۸۰ میلیارد تومان افتتاح خواهد 
شد که این پروژ ه ها برای ۲۲ هزار و 5۰۰ 
نفر در استان های کرمان، خراسان رضوی 
و جنوبی، فارس و سیس��تان و بلوچستان 

استغال ایجاد کرده است.

خسارت ۹ هزار میلیاردی به زیرساخت های آب و خاکی در سیل اخیر
سرپرست معاونت آب و خاک وزارت جهادکشاورزی اعلام کرد؛

خسارتی که سازمان برنامه به روستاییان می زند
توقف پرداخت وام مسکن روستایی؛

در ش��رایطی که برای جبران عقب ماندگی در بازس��ازی 
واحدهای فرس��وده روس��تایی، پرداخت وام ساخت برای 
ح��دود 93۰ هزار واح��د در س��ال ۱۴۰۱ لازم و ضروری 
اس��ت، س��ازمان برنامه همچنان از اجرای قانون و دستور 
رئیس جمهور س��رپیچی و پرداخت وام س��اخت مس��کن 
روستایی را متوقف کرده است. به گزارش فارس، بر اساس 
آخرین سرش��ماری مرکز آمار ای��ران، بیش از 5 میلیون و 
7۰۰ هزار واحد مس��کونی در روستاها وجود دارد که از این 
تعداد بیش از ۲,7 میلیون واحد فرسوده و غیرمقاوم هستند 
که در صورت وقوع سیل و زلزله جان بیش از ۱۰ میلیون 
نفر به خطر می افتد.در این شرایط سازمان برنامه و بودجه 
دولت س��یزدهم، باوجود دس��تور چندباره   رئیس جمهور، از 
فراهم سازی پرداخت وام مسکن روستایی خودداری کرده 
و موجب متوقف ش��دن نهضت ملی مس��کن در مناطق 

روستایی شده است.
هزار ضرورتپرداختوامس�اختمسکنبرای���930

واحددرروستاها
بر اس��اس ماده 59 قانون برنامه شش��م توس��عه، مصوب 
فروردین ماه س��ال ۱39۶، دولت مکلف اس��ت با پرداخت 
وام ساخت مسکن روستایی با نرخ کارمزد 5 درصد، سالانه 
حداق��ل ۲۰۰ هزار واحد فرس��وده را در مناطق روس��تایی 
نوس��ازی کند، بنابراین از سال ۱39۶ تا سال ۱۴۰۱، دولت 
مکلف بوده بیش از ۱ میلیون و ۲۰۰ هزار واحد فرسوده را 
در روستاها تخریب و نوسازی کند. بررسی عملکرد اجرای 
ماده 59 قانون برنامه شش��م توسعه مبنی بر پرداخت وام 
ساخت مسکن برای نوسازی واحدهای فرسوده در روستاها، 
نشان می دهد که از س��ال ۱39۶ تا سال ۱۴۰۱، دولت به 
کمت��ر از ۲3 درص��د از تعهدات خود عمل کرده اس��ت.به 
عب��ارت دیگر دولت از ۱ میلی��ون و ۲۰۰ هزار واحد تعهد 
ش��ده، حدود ۲7۰ هزار واحد را نوس��ازی کرده و قریب به 
93۰ هزار واحد در تخریب و نوسازی کند. بررسی عملکرد 
اجرای ماده 59 قانون برنامه ششم توسعه مبنی بر پرداخت 
وام س��اخت مسکن برای نوس��ازی واحدهای فرسوده در 
روستاها، نش��ان می دهد که از سال ۱39۶ تا سال ۱۴۰۱، 

دول��ت به کمتر از ۲3 درصد از تعه��دات خود عمل کرده 
اس��ت.به عبارت دیگر دولت از ۱ میلیون و ۲۰۰ هزار واحد 
تعهد شده، حدود ۲7۰ هزار واحد را نوسازی کرده و قریب 
به 93۰ هزار واحد در تخریب و نوسازی واحدهای فرسوده 

روستایی، کسری عملکرد دارد.
س�رپیچیچندبارهیسازمانبرنامهازاجرایقانونو ���

دستوررئیسجمهور
باتوجه به عقب ماندگ��ی 93۰ هزار واحدی در تخریب و 
نوسازی واحدهای فرسوده روستایی، پرداخت وام ساخت 
مسکن روستایی از سوی رئیس جمهور بر اساس تکلیف 
قانونی م��ورد توجه قرار داد ولی س��ازمان برنامه مانع از 
اجرای دس��تور رئیس جمهور ش��د.در این راستا شورای 
عالی مس��کن در دومین جلس��ه خود مورخ ۱۴۰۱/۸/۲5 
به ریاست رئیس جمهور، مصوب نمود تا سازمان برنامه و 
بودجه زمینه اجرای پرداخت وام ۲۰۰ میلیون تومانی برای 
ساخت مسکن روس��تایی فراهم آورد که سازمان برنامه 
این مصوبه را عملیاتی ن7 ماه پس از ترک فعل سازمان 
برنامه، شورای عالی مسکن در سومین جلسه خود مورخ 
۱۴۰۱/۸/۲7 به ریاس��ت رئی��س جمهور، مجددا مصوب 
نمود تا س��ازمان برنامه و بودجه ظرف مدت یک هفته، 

اقدامات لازم جهت پرداخت وام ساخت مسکن روستایی 
را انجام دهد که سازمان برنامه برای دومین بار از دستور 
رئیس جمهور س��رپیچی می کرد.با گذشت بیش از ۲ ماه 
از سرپیچی مجدد سازمان برنامه، رئیس جمهور در تاریخ  
۱۴۰۱/5/۴ برای سومین بار، طی نامه ای مستقیما رئیس 
س��ازمان برنامه را م��ورد خطاب قرار می دهد و دس��تور 
می دهد: »جناب آقای میرکاظمی نسبت به پرداخت وام 
مورد نیاز اقدام نمایید تا مسکن روستایی ساخته شود« اما 
بر اساس آخرین پی گیری های خبرنگار فارس، این دستور 
با گذشت قریب به یک ماه همچنان عملیاتی نشده است 
و متاسفانه باید اذعان کرد که سازمان برنامه بیش از 9 ماه 

روستائیان را بلاتکلیف و سرگردان کرده است.
هش�دارچندبارهمسئولاندربارهبلاتکلیفیمتقاضیان ���
وامس�اختمس�کنروس�تاییوخس�ارتهایجدیبه

روستائیان
سرپیچی های مکرر سازمان برنامه از دستور رئیس جمهور 
منجر ش��د تا مسئولان متعددی نس��بت به خسارت های 
توقف ساخت مس��کن روستایی هش��دار دهند.بر اساس 
گ��زارش یک منب��ع آگاه در وزارت کش��ور، چندین تن از 
استانداران طی نامه هایی خطاب به رئیس جمهور و معاون 

اول توقف ساخت مسکن روستایی را هشدار دادند.به عنوان 
مثال استانداری آذربایجان شرقی اعلام می دارد: »متاسفانه 
اخیرا بروز موانع و مش��کلاتی در راس��تای این طرح موثر 
)طرح ویژه ی بهس��ازی و نوس��ازی مس��کن روستایی(، 
موجب نارضایتی و بلاتکلیفی متقاضیانی که قصد نوسازی 
واحدهای خود را دارند، شده و حتی روستائیان عزیز نسبت 
به تخریب واحد مسکونی فرس��وده و شروع احداث واحد 
مسکونی جدید خود اقدام نموده و منتظر ابلاغ تسهیلات 
دو میلیارد ریالی با س��ود پنج درصد و بازپرداخت بیس��ت 
ساله هستند«.همچنین استانداری اصفهان اعلام می دارد: 
» پرداخت تس��هیلات مورد اشاره به متقاضیان، در شعب 
بانک های عامل محقق نشده است که این امر خود علاوه 
بر توقف در روند عملیات اجرایی، موجبات ناامیدی و سلب 
اعتماد جامعه روس��تایی و عدم انگیزه س��ایر متقاضیان را 

فراهم آورده است«.
میلیونروستاییدرخطرسیلوزلزلهدر جانومال���10

توقفنوسازیمسکنروستاها
 در همی��ن ارتباط محمد حمیدزاده، کارش��ناس مس��کن 
درخصوص توقف س��اخت مسکن روستایی اظهار داشت: 
»در حال حاضر بیش از 5۰ درصد از واحدهای روس��تایی 
فرسوده هستند و درصورتی که دولت اقدام عاجلی در این 
خصوص اتخ��اذ نکند، جان و اموال بی��ش از ۱۰ میلیون 
نفر از روس��تائیان در س��یل و زلزله به خطر می افتد«.وی 
افزود: »چنانچه دولت ها از س��ال ۱3۸۴ به صورت کامل 
به تعهدات قانونی خود در خصوص پرداخت وام ساخت و 
نوسازی مسکن روستایی عمل می  کردند، تعداد واحدهای 
فرسوده به کمتر از 5۰۰ هزار واحد می رسید درحالی که در 
حال حاضر بیش از ۲ میلیون و 7۰۰ هزار واحد مسکونی در 
روستاها وجود دارد«.بنابراین در شرایطی که روستائیان نیاز 
مبرم به تسهیلات ساخت و نوسازی مسکن دارند، ضروری 
است رئیس جمهور نسبت به تعیین تکلیف موضوع هرچه 
س��ریع تر ورود پی��دا کرده و درخصوص مانع تراش��ی های 
چندباره ی س��ازمان برنامه و بودجه تدابیر ویژه  تری اتخاذ 

کند.

مع��اون اجرایی انجمن فولاد با بیان اینکه قطعی های 
گاز موجب کاهش ۶ میلیون تنی نسبت به هدف گذاری 
ش��د، گفت: طبق قیمت های جهان��ی این موضوع ۶ 
میلیارد دلار عدم النفع برای این صنعت به دنبال داشت.
به گزارش مهر، در سال های اخیر کمبود زیرساخت هایی 
همچون گاز در زمس��تان برای صنایع بزرگ و کوچک 
فولادی به یک معضل بزرگ تبدیل ش��ده اس��ت، به 
نوعی که در س��ال های گذشته این کمبودها منجر به 
کاهش تولید و تعطیلی بس��یاری از واحدهای کوچک 
و متوس��ط مقیاس واحدهای تولیدکننده فولادی شده 
است.زمستان سال گذشته کش��ور با ناترازی گسترده 
تولید و مصرف گاز رو به رو شد و به گفته وزیر نفت بین 
۲۰۰ الی ۲5۰ میلیون متر مکعب کسری گاز طبیعی در 
کش��ور وجود داشت. هرچند این ناترازی موجب قطعی 
گاز خانگی نشد ولی تبعات زیادی بر صنایع بزرگ مثل 

فولاد و پتروشیمی ها داشت.در این رابطه وحید یعقوبی 
معاون اجرایی انجمن فولاد ایران گفت: ما برای توسعه 
صنعت فولاد نیازمند واحدهای آهن اس��فنجی هستیم 
که نیاز مستقیم به گاز دارد و تأمین آن یک نیاز بزرگ 
و چالش اساس��ی در هدف گذاری صنعت فولاد است.

یعقوبی ادامه داد: در زمس��تان گذش��ته به خاطر اینکه 
برخی واحدها مثل فولاد مبارکه استراتژیک بود تولید 
کاه��ش پیدا نک��رد ولی از طرف��ی واحدهای جدیدی 
که در س��ال های گذش��ته به مدار آمده بودند و بیشتر 
بر واحدهای احیای تولید آهن اس��فنجی تأثیر بسزایی 
گذاش��ت.وی افزود: برای همین در واحدهای فولاد ما 
شاهد قطعی کمتری بودیم اما باید توجه داشت فولاد 
هی��چ جایگزینی بجز گاز طبیعی ن��دارد. مثلًا در تولید 
نیروگاه ها می شود گاز مایع را جایگزین گاز طبیعی کرد 
اما در فرایند تولید آهن اسفنجی به فولاد چون به روش 

مستقیم اس��ت جایگزین دیگری ندارد و گاز برای این 
صنعت به شدت حیاتی است.

میلیونتنتولیدفولادنسبتبهبرنامه کاهش���6
یعقوبی در رابطه با زی��ان وارده از جانب قطعی گاز در 
سال گذشته گفت: کل تولید سال گذشته نسبت به سال 
99 که آن هم قطعی هایی داشت حدود ۲.۲ میلیون تن 
کاهش پیدا کرد. در واقع در س��ال ۱۴۰۰ هدف گذاری 
3۴ میلی��ون تومان بود که به ح��دود ۲7.9 میلیون تن 
رسیدیم یعنی نس��بت به هدف حدود ۶ میلیون تومان 
عدم النفع داشتیم.وی افزود: بنابراین طبق قیمت های 
جهانی سال گذشته حدود 5 الی ۶ میلیون تومان زیان 
یا ع��دم النفع از جانب قطعی گاز به صنعت فولاد وارد 
شد.معاون اجرایی انجمن تولیدکنندگان فولاد در مورد 
تأثیر قطع��ی گاز و برق بر قیمت ف��ولاد در بازارهای 
داخلی گفت: به طور کلی کاهش عرضه موجب افزایش 

قیمت ها می شود؛ به عنوان مثال به واسطه عدم عرضه 
در تابس��تان سال گذشته ش��اهد جهش بزرگی بودیم، 
زیرا در تابستان سال گذشته به واسطه مصوبه شورای 
امنیت ملی فولادی ها فقط ۱۰ درصد از ظرفیت شأن را 
می توانستند استفاده کنند و پس از آن که ما درخواست 
اص��لاح این مصوبه را دادیم ت��ا زمانی که این مصوبه 
اصلاح ش��ود تنها ۲۰ درص��د از ظرفیت تولید محقق 
گش��ت و این کاهش عرضه موجب بالا رفتن ش��دید 
قیمت ها در تابس��تان سال گذشته شد.یعقوبی تصریح 
کرد: البته امسال وضعیت خیلی بهتر بود و با هماهنگی 
وزارت نیرو، وزارت صمت و انجمن فولاد محدودیت ها 
فقط به صنایع سیمان و فولاد محول نگشت و تقسیم 
شد. مدیریت وزارت نیرو هم خیلی خوب بود و به طور 
کلی فکر می کنم تابس��تان امس��ال بیش از 3۰ درصد 

کاهش تولید نداشته باشیم.

زیان ۶ میلیارد دلاری به علت کاهش تولید فولاد در زمستان گذشته
عضو انجمن فولاد به مهر خبر داد؛

ادامه رایزنی برای گشودن مرزهای زمینی ایران و آذربایجان
رییس اتاق مشترک ایران و آذربایجان مطرح کرد؛

ریی��س اتاق مش��ترک ای��ران و آذربایجان 
گفت: متاسفانه در سومین سالی هستیم که 
از ابتدای کرونا مرزهای میان دو کشور بسته 
اس��ت. این موضوع سبب ش��ده که طرفین 
از ای��ن نظر تحت فش��ار باش��ند.به گزارش 
ایلنا،حس��ین پیرم��وذن با اش��اره ب��ه وجود 
معضلات و چالش هایی در ارتباط با مبادلات 
تجاری میان ایران و آذربایجان، اظهار کرد: 
همان طور ک��ه در مصاحبه های قبل گفتم، 
با توجه به مسئله کرونا و جنگ )آذربایجان 
و ارمنستان( متاس��فانه رفت و آمد تجار دو 
طرف به مش��کل خورد که با پیگیری های 
وزارت امور خارجه و سفیر ما در آذربایجان، 
خوش��بختانه پرواز میان دو کشور راه اندازی 
ش��د اما تردد زمینی همچنان مسدود است. 
البت��ه با توجه به مذاکراتی که س��فیر انجام 
می دهد و جلسه ای که با سفیر آذربایجان در 
ایران داشتیم، وعده داده شد که این مشکل 
هرچ��ه زودتر برطرف ش��ود زیرا همان طور 
که می دانید هرچه تردد بین دو کشور بیشتر 
ش��ود، زمینه های تجاری نیز گسترش پیدا 
می کند.وی با اشاره به تاثیر کرونا بر تجارت 
میان دو کش��ور، گفت: متاسفانه در سومین 

سالی هس��تیم که از ابتدای کرونا مرزهای 
میان دو کشور بسته است. این موضوع سبب 
شده که طرفین از این نظر تحت فشار باشند 
و در حقیق��ت ما تجارت چمدانی که پش��ت 
مرزهای دو کشور بود و در سطوح بالا دنبال 
می ش��د را در این چند سال از دست دادیم. 
در گذش��ته مرزهای م��ا دارای رونق بود و 
داد و س��تد وجود داش��ت که با مسئله کرونا 
این مس��ئله کاهش یافت و هر دو طرف از 
این بابت متضرر شدند. با این حال کاری از 
طرف ایرانی برنمی آید زیرا دولت ما و وزارت 
امور خارجه هم��واره در مذاکرات و حتی در 
کمیسیون مشترک میان دو کشور که آخرین 
بار در ایران برگزار شد، از شاهین مصطفی اف 
طرف آذری درخواس��ت کردیم و ایشان هم 
قول مس��اعد دادند. البته یک س��ال از این 
موضوع می گذرد و اتفاق خاصی نیفتاده است 
و در مقابل مشارکت در بازسازی قره باغ نیز 
روی نداده زیرا وقتی ترددی نباشد، ایرانی ها 
در بحث های��ی نظی��ر مناقصه و بازس��ازی 
نمی توانند مشارکت کنند.وی دو درخواست 
مهم بخش خصوصی را ای��ن گونه ارزیابی 
کرد: ش��رکت در بازسازی مناطق جنگ زده 

آذربایجان و باز شدن مرزها دو مسئله مهم 
اس��ت اما به عنوان مث��ال در زمینه حمل و 
نق��ل و ترانزی��ت کالا و ارس��ال آن به بازار 
مش��کلی نداریم.رئیس اتاق مشترک ایران 
و آذربایجان در خص��وص تاثیرات درگیری 
آذربایجان و ارمنستان بر روابط تجاری ایران 
و آذربایج��ان گفت: چن��دان تاثیر منفی در 
این باره بر روابط ای��ران و آذربایجان وجود 
ندارد. در زمینه های سیاسی شاید اختلافاتی 
باشد که دوستان وزارت امور خارجه در حال 
مذاکره هس��تند اما م��ن در بحث تجارت با 
آذربایجان نه تنها مشکلی را در دو سال اخیر 
ندیدم، بلکه نس��بت به س��ال قبل ۲5-۲۰ 
درص��د افزایش ظرفیت ص��ادرات غیرنفتی 
از طریق گمرک آس��تارا و بیله سوار داشتیم. 
بنابرای��ن س��طح مبادلات مطلوب اس��ت و 
تجارت از  به کشورهای CIS را نیز داشتیم.  
پیرم��وذن در خص��وص تعرفه های گمرکی 
گفت: تعرفه ه��ای ترجیحی یکی از مباحثی 
است که ما پیشنهاد دادیم و از چند سال قبل 
نیز از س��ودی هر دو طرف ) سازمان توسعه 
تجارت و وزارت اقتصاد آذربایجان( مکاتباتی 
با هم داش��تند و جلس��اتی برگزار کردند که 

یک��ی از مهم تری��ن راهکار ب��رای افزایش 
ظرفیت ص��ادرات به کش��ورهای اوراس��یا 
همین مسئله تعرفه های ترجیحی است که 
متاس��فانه تا به امروز نه تنه��ا با آذربایجان، 
بلکه با روسیه هم نتوانستیم به توافق برسیم؛ 
در حال��ی که ترکیه به این مهم دس��ت پیدا 
کرده و صادرات رو به رش��دی با آذربایجان 
و روس��یه دارد اما متاسفانه ما از این موضوع 
غاف��ل ماندیم.رئیس ات��اق بازرگانی اردبیل 
در خصوص چالش های پی��ش روی روابط 
تجاری ای��ران و آذربایجان، گفت: صادرات 
چمدانی، بازگش��ایی برای تردد تجار و سایر 
اف��راد و تعرفه ه��ای ترجیح��ی موردتوجه 
بخش خصوصی اس��ت و می��ان هفته تا ده 
روز آینده ب��رای مذاکره با بخش خصوصی 
آذربایج��ان راهی این کش��ور هس��تیم که 
دولت ش��ان را متقاعد کنند که این مسائل را 
حل کنند. در این س��فر با بخش خصوصی، 
کانون کارآفرینی و اتاق بازرگانی آذربایجان 
دیدار خواهیم داش��ت. در این دیدار لیس��تی 
از نیازه��ای ط��رف مقابل ارائه خواهد ش��د 
که براس��اس آن، ما جمع بندی می کنیم و 
همایشی در آذربایجان خواهیم داشت. طرف 

مقابل نیز برای ارتباط علاقه و تمایل زیادی 
دارد زیرا فرهنگ و زبان و پیش��ینه فعالیت 
مش��ترکی با هم داریم که س��بب نزدیکی 
دو کشور شده اس��ت. این مسائل فرهنگی 
در مناس��بات تجاری بسیار تاثیرگذار هستند 
و ه��ر دو طرف ) بخ��ش خصوصی ایران و 
آذربایجان( برای تبادلات مشتاق هستند اما 
هرچه در دیداره��ا و ترددها تاخیر رخ دهد، 
ش��کاف ایجاد می ش��ود.پیرموذن گفت: در 
خصوص آذربایج��ان، نقطه نظرات اصلی با 
دولت اس��ت و با بخش خصوصی نیس��ت. 
یک��ی از بحث های��ی که داری��م، اینکه باید 
بخش خصوصی ش��ان را تش��ویق کنیم که 
ب��رای تعرفه های ترجیحی، ب��از بودن راه ها 
برای تردد و حضور ش��رکت های ایرانی در 
قره باغ بویژه بخش فنی مهندسی و تفاهم 
نامه ها تبادلی صورت گیرد. ما خارج از توافقی 
که میان دو دولت اس��ت، ح��رف نمی زنیم 
و براس��اس توافقات کمیس��یون مش��ترک 
اقتصادی س��یزدهم که طی آن تفاهم نامه 
ش��کل گرفت، پیش می  روی��م که اگر طبق 
همین ها پیش ببریم، بیشتر نیازهای بخش 

خصوصی دو کشور حل می شود.
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بانک و بيمه

30 طرح و پروژه بانک در هفته دولت 
به بهره برداری می رسد

مدیرعامل پس��ت بانک ای��ران از افتتاح 3۰ 
طرح و پروژه پس��ت بانک ایران با اعتباری 
بال��غ 775,۰۰۰ میلیون ریال در هفته دولت 
خبر داد و گفت: این پروژه ها در هفت استان 
و با س��رمایه گذاری بخش خصوصی و بانک 

به بهره برداری می رسد.
به گ��زارش اداره کل روابط عمومی پس��ت 
بانک ایران، بهزاد ش��یری مدیرعامل بانک 
با اع��لام این خب��ر افزود: افتت��اح ۲۴ باجه 
بانکی روس��تایی در اس��تان های س��منان، 
مازن��دران، آذربایجان ش��رقی، سیس��تان و 
بلوچس��تان، خراس��ان جنوب��ی، هرمزگان و 
تهران ب��ا همکاری بانک و س��رمایه گذاری 
بخ��ش خصوصی از جمل��ه پروژه های قابل 

بهره برداری بانک است.
ش��یری با اش��اره به همکاری دایره خدمات 
پس��ت بانک ای��ران با فع��الان بخش های 
صنت��ی و تولی��دی ب��ا اعطای تس��هیلات 
بانکی برای اجرای پنج پروژه در استان های 
خراس��ان جنوبی، سیس��تان و بلوچس��تان و 
آذربایجان شرقی گفت: احداث کارخانه های 
زغالشویی، تولید کفش احمدپور، تولید واشر 
صنعتی، تولید و بسته  بندی آب آشامیدنی و 
ترمینال سوکت، انواع مفصل کابل مخابراتی، 
کارت ش��بکه و مودم های مخابراتی بخشی 
از این پروژه ها اس��ت که ب��ا اعتباری بالغ بر 
۶۶۰,۰۰۰ میلی��ون ری��ال در هفته دولت به 

بهره برداری می رسد.
مدیرعام��ل بانک همچنین از افتتاح ش��عبه 
نسیم شهر پس��ت بانک ایران در شهرستان 
بهارستان خبر داد و افزود: این شعبه با هزینه  
35,۰۰۰ میلیون ریالی بانک به بهره برداری 

خواهد رسید.
وی افزود: ب��ا افتتاح و راه اندازی پروژه های 
پس��ت بانک ایران در هفته دولت برای ۲۴۰ 

نفر اشتغال مستقیم ایجاد می شود.

مدیر جدید روابط عمومی بیمه ملت 
منصوب شد

به گزارش روابط عمومی بیمه ملت، مراس��م 
تودیع و تکریم ملیحه س��ادات حس��ینی مدیر 
سابق روابط عمومی بیمه ملت و معارفه دکتر 
وحید قربانی به عنوان سرپرست مدیریت جدید 
این رواب��ط عمومی با حضور داود قاس��م پور، 
سرپرس��ت مدیریت عامل و مهدی کش��اورز، 
عضو هیئت مدیره، برگزار ش��د. در این مراسم 
آقای قاس��م پور با تاکید اساس و بنیان روابط 
عمومی به عنوان ویترین س��ازمان، از زحمات 
خانم حس��ینی قدردانی و بیان کرد: در راستای 
استراتژی های ارتباطی و تبلیغاتی جدید شرکت 
با معرفی دکت��ر قربانی به عنوان سرپرس��ت 
مدیریت روابط عمومی بیمه ملت، امید اس��ت 
مس��یر موفقی که روابط عمومی طی می کرد 
ضمن ارتباط هرچه بیشتر با رسانه ها ادامه یابد و 
شاهد موفقیت های آتی شرکت با تلاش مستمر 
همکاران روابط عمومی باشیم. وی همچنین 
ب��ر رعایت اخ��لاق در عرصه خبر رس��انی و 
رس��انه تاکید و خاطرنشان کرد: اخلاق از صدر 
اس��لام با سیره ای که از پیامبر گرامی حضرت 
ختمی مرتبت سراغ داریم جاری بوده و باید بر 
همین اساس و الگو پیش برویم. وحید قربانی 
دانشجوی رشته مدیریت رسانه در مقطع دکتری 
و تا پیش از این، مدیریت واحد ارتباطات و حوزه 
ریاست شرکت عصرامین کارآفرین را بر عهده 
داشته است. قربانی همچنین مدیریت ارتباطات 
و حوزه ریاس��ت ش��رکت نفت ایرانول ، گروه 
صنعتی بارز ، شرکت گسترش الکترونیک تدبیر 
ایران، مدیریت ارتباطات و حوزه ریاست شرکت 
بورسی “مبین وان کیش”، مدیریت ارتباطات 
شرکت شمسا و عضویت انجمن متخصصان 
روابط عمومی کش��ور را در کارنامه کاری خود 
دارد. متن کامل حکم سرپرست مدیریت جدید 
روابط عمومی ش��رکت بیمه ملت به شرح زیر 
است: بسمه تعالی برادر ارجمند جناب آقای وحید 
قربانی با س��لام با عنایت به تخصص، تعهد و 
تجربیات ارزشمند جنابعالی، به موجب این حکم 
به عنوان »سر پرست مدیریت روابط عمومی« 
منصوب می شوید. انتظار می رود با بهره گیری 
از مناب��ع و ظرفیت های موج��ود و ارتباط موثر 
با معاونان و مدیران س��تادی، همچنین تعامل 
س��ازنده با اصحاب رسانه، خبرگزاری ها، جراید 
و فضای مجازی نس��بت به انعکاس مطلوب 
و صحیح رویدادهای شرکت شاهد شکوفایی، 

بالندگی و پویایی روابط عمومی باشیم.

اخبار

وزیر امور اقتصادی و دارایی طی حکمی 

مهدی قمصریان را برای مدت ۴ س��ال 
به عنوان مدیر صندوق تامین خس��ارت 

های بدنی منصوب کرد.
 در متن حک��م سیداحس��ان خاندوزی 
خطاب به مهدی قمصریان؛ الکترونیکی 
ش��دن فرآین��د امور صن��دوق و کاهش 

مراجعه حضوری ذینفعان، پیاده س��ازی 
سیستم یکپارچه و جامع و ارائه خدمات 
سهل و سریع به آسیب دیدگان حوادث 
رانندگ��ی، مدیریت بهین��ه منابع مالی، 
ش��فافیت در عملکرد اجرای��ی و برنامه 
ری��زی ب��ه منظ��ور تس��ریع در وصول 

مطالبات از اولویت برنامه های صندوق 
به عنوان اولویت مورد تاکید قرار گرفته 
اس��ت. وزیر امور اقتصادی و دارایی در 
این حک��م همچنین بر اس��تفاده بهینه 
از منابع تبصره 5 م��اده ۲۴ قانون بیمه 
اجباری خس��ارات وارد شده به شخص 

ثال��ث در اثر حوادث ناش��ی از وس��ایل 
نقلی��ه در جهت ترغیب م��ردم به خرید 
بیمه نامه ش��خص ثالث و جهت گیری 
مناس��ب آموزش برای کاهش خسارت 
در مناطق و اس��تان های پرخطر تاکید 

کرده است.

قمصریان مدیرعامل صندوق تامین خسارت های بدنی شد

در مجمع عمومی عادی سالیانه بیمه مرکزی مطرح شد

با بهره گیری از ابزارهای توان فنی، نظارت مستمر و 
سرمایه انس��انی کارآمد، اهداف پیش بینی شده بیمه 
ای در برنام��ه کلان اقتصادی کش��ور با جدیت دنبال 
خواهد ش��د. به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور 
بین الملل بیم��ه مرکزی، مهندس مجید بهزادپور که 
در نشست مجمع عمومی عادی سالیانه بیمه مرکزی 
س��خن می گفت با اعلام این مطل��ب افزود: مقررات 
زدایی و کاهش تصدی گری نهادناظر بیمه و سیاست 
های تسهیل گر برای رشد ضریب نفوذ بیمه در کشور 
صورت خواهد گرفت. رئیس کل بیمه مرکزی از رشد 
۴۰ درص��دی حق بیمه تولیدی در س��ال ۱۴۰۰ خبر 
داد و افزود: رش��ته های اتومبیل و درمان بیش از ۶5 
درص��د از حق بیمه تولیدی را تش��کیل می دهند و از 
س��وی دیگر ۸۱ درص��د از خس��ارات پرداختی نیز به 
همین دو رش��ته مربوط می ش��ود. وی بر عزم راسخ 
نهادناظر صنعت بیمه برای ظرفیت سازی های جدید 
در بازار بیمه های زندگی، تاکید کرد و اظهار داشت: با 
تمهیدات پیش بینی شده، اهداف توسعه گرایانه بیمه 
های زندگی و تامین آتیه دور از دسترس نخواهد بود. 
رئیس شورای عالی بیمه با تشریح آخرین دستاوردهای 
صنع��ت بیمه از مدیریت س��اختاری ش��بکه فروش، 
تسهیل عملیات بیمه گری و زمینه سازی برای ورود و 

فعالیت بازیگران جدید بیمه ای به عنوان راهکارهای 
بازیاب��ی جایگاه صنعت بیمه در اقتصاد کلان کش��ور 
یاد کرد و افزود: حضور هوش��مندانه در بازار سرمایه و 
بهره گیری بهینه از دارایی ها و س��رمایه های صنعت 
بیمه در راس��تای صیانت از حق��وق بیمه گران و بیمه 
گ��ذاران صورت می گی��رد. مهندس بهزادپور، س��ند 
تحول دولت محترم ، ماموریت های محول ش��ده از 

سوی وزیر امور اقتصادی و دارایی در حکم انتصاب و 
مفاد قوانین و اس��ناد بالادستی را از محورهای اصلی 
سیاس��تگذاری ها و برنامه های بیمه مرکزی دانست 
و خاطرنش��ان کرد: نظارت موثر بر عملیات بیمه ای، 
تکمیل زیر ساخت های تحول دیجیتالی، تلاش برای 
مردمی س��ازی خدمات و محص��ولات بیمه ای و به 
تبع آن افزایش ضریب نفوذ بیمه در دس��تور کار بیمه 

مرک��زی قرار دارد. وی در بخش دیگری از س��خنان 
خ��ود از راه اندازی مرکز ن��وآوری بیمه به عنوان یک 
ن��وع ریل گذاری برای ایده پردازان و نیروهای خلاق 
یاد کرد و گفت: جانش��ین پ��روری در بخش منابع و 
س��رمایه های انسانی از اهداف جدی و آینده پژوهانه 
نهاد ناظر صنعت بیمه به شمار می آید. رئیس شورای 
عالی بیمه، صیانت از داده های ارزشمند بیمه ای را از 
مصادیق حفظ حقوق بیمه گران و بیمه گذاران اعلام 
ک��رد و گفت: در حال حاض��ر بخش مهمی از صنعت 
بیمه برای پیوس��تن به سامانه سوئیچ بیمه آماده شده 
اند که با مشارکت صددرصدی آنان می توانیم ضریب 
تقلبات و تخلفات را به عدد صفر برس��انیم. رئیس کل 
بیمه مرکزی با قدردانی از تلاش های صورت گرفته 
در دو بس��تر فرهنگس��ازی و پژوهش��ی در نهادناظر 
صنعت بیمه نسبت به شتاب بیشتر آن ابراز امیدواری 
کرد. گفتنی اس��ت دکتر احس��ان خاندوزی، وزیر امور 
اقتص��ادی و دارای��ی نیز در این مجمع ب��ا قدردانی از 
فعالیت های توس��عه ای و م��ردم محور بیمه مرکزی 
در دولت س��یزدهم از نهادناظر صنعت بیمه به عنوان 
نهادی چابک، مقتدر و ش��فاف ن��ام برد و حرکت این 
نهاد را در چارچوب س��ند تحول و برنامه های توسعه 

ای دولت سیزدهم خواستار شد

صنعت بیمه در مسیر نوآوری و توسعه محصولات و خدمات قرار دارد

۷0 درصد منابع تسهیلات حوزه مسکن به بخش صنایع باز می گردد
نشس��ت خبری ح��وزه مس��کن وزارت راه و 
شهرسازی با حضور محمود محمودزاده معاون 
مسکن و ساختمان و دیگر معاونان وزیر راه و 
شهرسازی در حوزه مسکن برگزار شد. محمود 
ش��ایان مدیرعامل بانک مس��کن به عنوان 
مهمان ویژه در این نشس��ت خب��ری که به 
مناسبت هفته دولت برگزار شد، حضور داشت 
و به سوالات خبرنگاران پاسخ گفت. در ابتدای 

این مراسم محمودزاده گزارشی درباره عملکرد 
دولت سیزدهم در حوزه مسکن و بویژه مراحل 
اج��رای طرح نهضت ملی مس��کن طی یک 
سال گذشته ارایه کرد. در این نشست محمود 
ش��ایان با بیان اینکه با ابلاغ قانون اختصاص 
۲۰ درصد تس��هیلات بانکی به حوزه مسکن 
مس��وولیت جدیدی برعهده نظ��ام اقتصادی 
کش��ور قرار داده نش��ده اس��ت، گفت: بخش 

مسکن به عنوان پیشران اقتصاد کشور زنجیره 
تامین را به خوبی پوشش می دهد و با اختصاص 
سهم ۲۰ درصدی تسهیلات به این حوزه، 7۰ 
درصد منابع در زمینه مصالح ساختمانی صرف 
و متعاقب آن به بخش صنای��ع باز می گردد. 
ش��ایان با اش��اره به عملکرد بانک مسکن در 
حوزه طرح نهضت ملی مس��کن افزود: حدود 
۶35 ه��زار فقره پرونده تس��هیلاتی در بانک 

مسکن توسط ش��عب بررسی و پرداخت شده 
که از نظر تعداد پرونده بسیار قابل توجه است. 
مدیرعامل بانک مس��کن در پاس��خ به سوال 
یکی از خبرنگاران با اش��اره به نتایج عملکرد 
این بانک که اخیرا در مجمع عمومی سالانه 
آن بررسی ش��د، اظهار داشت: بانک مسکن 
تنها بانک دولتی است که سودآور شده است 
و NPL آن ب��ه ۲.۲ درصد کاهش یافته که 

پایین تر از نرخ استاندارد است. وی افزود: نرخ 
کفایت س��رمایه بانک مسکن بالای ۸ درصد 
است که به خوبی عملکرد این بانک تخصصی 
در حوزه مس��کن را نش��ان می دهد. طی این 
نشست خبری معاونان وزیر راه و شهرسازی 
در حوزه های اجرای ساختمان ها و تاسیسات 
دولتی و عمومی، بازآفرینی ش��هری، زمین و 

مسکن به سوالات خبرنگاران پاسخ گفتند.
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روز نامه صبح ايران

آخرين اخبار و تحليل هاي روز ايران و جهان 
را در پايگاه اينترنتي عصر ايرانيان بخوانيد

 سیستان و بلوچستان در اولویت اشتغال زایی برکت
بنیاد برکت س��تاد اجرایی فرمان امام تا پایان امسال 9 
هزار طرح اشتغال زایی را در استان سیستان و بلوچستان 
اجرا می کند. معاون توس��عه اش��تغال اجتماع محور بنیاد 
برک��ت با بیان این مطلب اف��زود: با توجه به محرومیت 
سیس��تان و بلوچس��تان بیش��ترین طرح های اش��تغال 
اجتماع مح��ور بنیاد در مناطق محروم و روس��تایی این 
اس��تان به بهره برداری رس��یده و در دس��ت اجرا است. 
مرتض��ی نی��ازی از اج��رای 9 هزار طرح اش��تغال زایی 
اجتماع محور در سیستان و بلوچستان خبر داد و گفت: ۸ 
هزار میلیارد ریال از منابع قرض الحسنه بانک ها از محل 
جزء ۲ بند ب تبصره ۱۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۱ برای 
اجرای طرح های اشتغال زایی در استان تخصیص یافته 
است. وی تصریح کرد: اجرای این 9 هزار طرح اشتغال 
اجتماع محور، فرصت های کس��ب وکار را برای ۲7 هزار 
نفر به شکل مستقیم و غیرمستقیم فراهم می کند. نیازی 
ادامه داد: ۶3 مجری و تسهیل گر بنیاد برکت در مناطق 
محروم سیس��تان و بلوچستان مشغول خدمت رسانی به 
متقاضیان اش��تغال هس��تند. وی از فعالیت بنیاد برکت 
در تمامی ۲۲ شهرس��تان اس��تان خبر داد و تاکید کرد: 

همچنین یک هزار و ۱۱ روس��تای سیستان و بلوچستان 
تحت پوش��ش اقدامات اش��تغال زایی بنی��اد برکت قرار 
دارند. معاون توس��عه اشتغال اجتماع محور بنیاد برکت با 
تاکی��د بر توجه ویژه به بانوان اظهار داش��ت: ۶۲ درصد 
طرح های اش��تغال زایی بنیاد در سیستان و بلوچستان به 
بانوان کارآفرین اختصاص دارد. به گفته نیازی، بیشترین 
طرح های اش��تغال زایی اجتماع محور در شهرهای زابل، 

نیم��روز، هیرمند و درگهان عملیاتی ش��ده اس��ت. وی 
در تش��ریح اقدامات گذش��ته در سیس��تان و بلوچستان 
به منظور اش��تغال زایی بیان کرد: تا پایان س��ال ۱۴۰۰ 
بیش از ۲۱ هزار طرح اش��تغال اجتماع محور با ظرفیت 
۶3 هزار شغل مستقیم و غیرمستقیم در مناطق محروم 
و روس��تایی اس��تان به بهره برداری رسیده است. معاون 
توس��عه اش��تغال اجتماع محور بنیاد برکت افزود: حجم 
کل س��رمایه گذاری برای راه ان��دازی این ۲۱ هزار طرح 
بالغ بر ۲۱ هزار میلیارد ریال اس��ت. نیازی یادآور شد: از 
ای��ن تعداد، نزدیک به ۲ هزار و 5۰۰ طرح برای اقش��ار 
وی��ژه و آس��یب پذیر اجتماعی از جمله زنان سرپرس��ت 
خانوار، معلولان، سوخت بران، زندانیان و خانواده هایشان 
به اجرا درآمده اس��ت. وی اف��زود: همچنین ۸۰۲ طرح 
بازگش��ت به روستا عملیاتی شده که مهاجرت معکوس 
را از ش��هرها به روس��تاها به دنبال داشته است. معاون 
توس��عه اش��تغال اجتماع محور بنیاد برکت تاکید کرد: با 
توجه به ظرفیت های منطقه ای و پتانس��یل های بومی، 
تولید پوشاک و آبزی پروری در اولویت طرح های اشتغال 

در سیستان و بلوچستان قرار دارد. 

بهره برداری از ۹ هزار طرح اجتماع محور در سال جاری؛
فرهنگی
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صاحب امتياز: موسسه انتشاراتي عصر ايرانيان

مديرمسئول: بيژن نوباوه وطن

نگاه به فرودستان و شکر نعمت
۱-هرگز از دور زمان ننالیده بودم و روی از گردش 
آسمان درهم نکش��یده، مگر وقتی که پایم برهنه 
مانده بود و استطاعت پای پوشی نداشتم.به مسجد 
جامع کوفه درآمدم، دل تنگ.یکی را دیدم که پای 
نداشت.س��پاس نعمت حق به جای آوردم و بر بی 
کفش��ی صبر کردم.بنابر سفارش رسول خدا صلی 
ا...علی��ه و آله، به آن که از ش��ما پایین تر اس��ت، 
بنگرید و به آن که از ش��ما بالاتر اس��ت، منگرید؛ 
زیرا بدین وسیله قدر نعمت خدا را بهتر می دانید )و 
ش��کرگزار نعمت های خداوند خواهید بود(.۲-نقل 
شده نادرش��اه افشار، به سید هاش��م خار کن )که 
از علم��ای بزرگ نجف بود( گفت: من تعجب می 
کنم که چرا این همه ثروت و ش��وکت و شهرت و 
لذت را واگذاش��ته و به عبادت و نیایش و خارکنی 
و ریاضت پرداخته ای؟ به راستی چرا از لذت روی 
برگرفته ای و به ریاضت روی آورده ای.سید هاشم 
خار کن گفت: من هم تعجب می کنم که چگونه 
و چ��را ت��و از آن همه لذت های عال��ی و ماندگار 
اخروی بریده و به لذت های فانی دینوی دلبس��ته 
ای.به راس��تی اگر دنیا طلای فانی باشد که نیست 
و اگر آخرت س��فال باقی باشد )بلکه طلای باقی 
اس��ت( بهتر نیست س��فال باقی را به طلای فانی 
ترجیح دهی؟ در حالی که آخرت طلای باقی و دنیا 

سفال فانی است.

حرکت کاروان پياده روی عشاق الحسين)ع( رامشير - خوزستان عکس: تسنيمحکايت

اخلاق

شرح صحیفه سجادیه دعابرای مرزداران )1۵0(
حجت الاس��لام والمسلمین موسوی مطلق: بسم الله 
الرحمن الرحیم وَ أنَسِْ��هِ ذِکْرَ الاْاَهْلِ وَ الوَْلدَِ.و یاد زن و 

فرزند را از خاطرش بزدای.
زن و فرزن��د هم یک فرصت برای رس��یدن به کمال 
و خداس��ت و هم یک تهدید برای دور ش��دن از خدا 
و سقوط از انسانیت است. فراموشی زن و فرزند برای 
خدا جایز اس��ت چرا که خداوند جبران کننده اس��ت و 

نتیجه این فراموشی را می تواند به نحو احسن جبران 
کند. فکر و دل مشغولی برای یک مجاهد یک حجاب 
و مانع پی��روزی و انجام وظایف اس��ت. عالم مجاهد 
مرحوم ایت الله شیخ محمد تقی بهلول وقتی مبارزه را 
بر علیه کشف حجاب رضا خان قلدر آغاز کرد می گفت 
به همسرم که بسیار دوستش می داشتم گفتم حاضری 
برای خدا جدا ش��ویم؟ کفت چرا؟ کفت قطعاً رضاشاه 

از شما به عنوان اهرم فشار برای شکست ما در مبارزه 
استفاده می کند.او هم گفت اگر برای خدا و حفظ دین 
خداست تسلیمم، می گفت از عشقم گذشتم. بسیاری 
از افراد که در مسیر حق سقوط کرده اند به جهت دفاع 
غیرالهی از زن و فرزندان بوده اس��ت فلذا در دعاها ما 
هم��ه اینها را فدا می کنیم باب��ی انتم و امی و اهلی و 

مالی و اسرتی…
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دانشنامه

»متفورمین« میزان مرگ و میر کرونا را کاهش می دهد!
تحقیقات نش��ان می دهد یک داروی ارزان قیمت دیابت به نام متفورمین به مقابله 
ب��ا ویروس کرونا کمک می کند و میزان مرگ و میر را کاهش می دهد.به گزارش 
مهر، پزش��کان چینی معتقدند یک داروی ارزان قیم��ت دیابت به نام »متفورمین« 
ب��ه مقابله با کووید ۱9 کمک می کند.طبق تحقیقات موجود، این قرص که از دهه 
۱95۰ میلادی تولید می ش��ود، در درمان س��رطان س��ینه و بیماری های قلبی نیز 

تاثیرگذار اس��ت.گروهی از پزش��کان در ایالت ووهان چین اخیر پژوهش��ی را منتشر کرده اند که نشان می 
دهد نرخ مرگ و میر بیماران دیابتی که به کووید ۱9 مبتلا می ش��وند و از قرص متفورمین اس��تفاده می 
کنند، کمتر از بیماران دیابتی اس��ت که این دارو را مصرف نمی کنند.از س��وی دیگر پژوهشی در دانشگاه 
مینه سوتا آمریکا نیز نشان می دهد این دارو در کاهش مرگ بیماران مبتلا به ویروس کرونا نیز تاثیرگذار 
است.یافته های این تحقیق حاکی از آن است که داروی مذکور از التهاب ناشی از ویروس کرونا در بدن می 
 کاهد.این امر کلیدی مهم در مقابله با ویروس کرونا است زیرا التهاب یکی از دلایل اصلی مرگ مبتلایان به
 کووید ۱9 به شمار می رود.این درحالی است که محققان اعلام کرده اند داروی ارزان قیمت دگزامتازون 
نی��ز از می��زان مرگ و می��ر بیماران مبتلا به ویروس کرون��ا که با ونتیلاتور درمان می ش��وند، می کاهد.
متفورمین نیز مانند دگزامتازون دارویی ارزان قیمت است که به طور گسترده استفاده می شود و همین امر 
خبر خوشی برای کشورهای در حال توسعه به شمار می آید.شواهد و تحقیقات نشان می دهد این دارو به 
کاهش وزن در افراد مبتلا به چاقی مفرط کمک می کند.این در حالی است که افراد دارای اضافه وزن نیز 

در معرض خطر ابتلا به کووید ۱9 قرار دارند.

تحریک عمقی مغز، پیشرفت بیماری پارکینسون را کُند می کند
پژوهش��گران "دانش��کده پزش��کی دانش��گاه وندربیلت" در مطالعه اخیرشان اظهار 
کرده ان��د تحریک عمقی مغز)Deep brain Stimulation( پیش��رفت بیماری 
پارکینسون را کند می کند.به گزارش ایسنا، در مطالعات جدید محققان اظهار کرده اند 
بنابر یافته های جدید می توان گفت تحریک عمقی مغز)DBS(  بر کاهش پیش��رفت 
بیماری مبتلایان به پارکینسون در مراحل اولیه نقش مهی ایفا می کند.تحریک عمقی 

مغز)Deep brain Stimulation(  نوعی روش درمانی)جراحی( در پزشکی است که در آن الکترودهایی 
در داخل مغز بیمار قرار داده می ش��وند.این الکترودها پس از کاش��ته شدن در مغز به یک دستگاه مولد پالس 
الکتریکی)Pulse generator( متصل می شوند.پالس الکتریکی تولید شده توسط دستگاه پالس ژنراتور از 
طریق الکترودهای کاشته شده در مغز به بافت های عمقی مغز انتقال یافته و از این طریق اثر درمانی خود را 
اعمال می نماید.محققان این مطالعه اظهار کردند در صورت تأیید نتایج در یک کارآزمایی بزرگ که در حال 
حاضر در حال انجام است، تحریک عمقی مغز به اولین درمانی تبدیل خواهد شد که از نظر بالینی ثابت شده 
اس��ت که س��رعت پیش��رفت این بیماری عصبی را کاهش می دهد.چند دهه است که از تحریک عمیق مغز 
برای درمان مؤثر علائم مبتلایان به پارکینس��ون ش��دید استفاده می شود.این درمان شامل قرار دادن چندین 
سیم ریز در مغز بیمار است که جریان الکتریکی پراکنده را به قسمت های خاصی از مغز منتقل می کنند.این 
مطالعه جدید نتایج طولانی مدت یک کارآزمایی را انجام داده اس��ت که از بیش از یک دهه قبل انجام ش��ده 
است.3۰ بیمار مبتلا به مراحل اولیه پارکینسون از سال ۲۰۰۶ تا ۲۰۰9 در این مطالعه مورد بررسی قرار گرفتند.

نیمی از گروه جراحی تحریک عمقی مغز را در کنار روش های دارویی استاندارد دریافت کردند و گروه دیگر 
دارو مصرف کردند.داده های تازه که اخیرا منتش��ر ش��ده، نشان می دهد آن دسته از بیماران که فقط داروهای 
استاندارد درمانی را دریافت کرده بودند، پس از پنج سال، پنج برابر بیشتر از افرادی که تحت جراحی تحریک 
عمق��ی مغز قرار گرفته بودند دارای لرزش در وضعیت اس��تراحت بودند.این بیماری همان لرزش در وضعیت 
استراحت است که همه گیری آن بیشتر در سنین پیری است اما در جوانان هم دیده می شود.همه گیری آن در 
همه مناطق جهان یکسان است.به طور کلی این بیماری بر اثر از بین رفتن سلول های ترشح کننده ماده ای به 
نام دوپامین )که یک انتقال دهنده عصبی اس��ت( و تجمع آلفا-سینوکلئین رخ می دهد.افزایش نسبت استیل 
کولی��ن به دوپامین در غده های قاعده ای مغز موجب نش��انه های لرزش، س��فتی عضلات، و کندی حرکات 
می شود.اگرچه علت بروز این بیماری کاملا مشخص نیست، اما مشخص شده که، هر دو فاکتورهای ژنتیکی 
و محیطی در بروز آن نقش دارند.از این میان می توان به فاکتورهایی مانند افزایش سن، پیشینه خانوادگی ابتلا 
به بیماری پارکینسون، جهش های ژنتیکی، جنسیت، قرار گرفتن در معرض سموم دفع آفات، برخی داروها و 

پیشینه آسیب و جراحت مغز به عنوان عوامل بروز این بیماری اشاره کرد.

دانش آموزان جمهوری اس��لامی ای��ران در پانزدهمین 
المپیاد جهانی نجوم و اختر فیزیک ۲۰۲۲ گرجس��تان با 
کس��ب 9 نش��ان طلا و ۱ نش��ان نقره، مقام اول جهان 
را کس��ب کردند. به گزارش خبرگزاری صدا و سیما، در 
 IOAA( پانزدهمین المپیاد جهانی نجوم و اختر فیزیک
۲۰۲۲( که در شهر کوتایس��ی گرجستان برگزار شد، از 
تیم دانش آموزان ایران مهدی اس��تاد محمدی، س��پهر 
سلامت، محمد مهدی عابدیان، فرهاد عزیزی سطری، 
س��ید یوسف میریوس��فی، سهند اس��ماعیل زاده، سهند 

اکرمی پور، آریا قنبری و آرسام مجد به نشان طلا دست 
یافتند و علیرضا اعلایی هره دش��ت نشان نقره گرفت. 
این تیم با سرپرس��تی دکتر مه��دی خاکیان قمی، دکتر 
حس��ین حقی، امیرحس��ین امیری، هدی پور غلامی در 
قالب دو تیم در این مس��ابقات شرکت کرده بود که تیم 
ایران با کسب 9 نشان طلا و ۱ نشان نقره با اقتدار تمام، 
برای دومین بار مقام اول مسابقات را کسب کرد. در این 
دوره از مس��ابقات ۲5۰ دانش آموز از ۴5 کشور شرکت 
کرده بودند. سازمان ملی پرورش استعدادهای درخشان 

ضم��ن تبریک به جامع��ه علمی کش��ور و خانواده های 
این دانش آموزان این نتیجه را یکی از درخش��ان ترین 
نتایج تاریخ المپیاد نجوم باشگاه دانش پژوهان جوان در 
سال های گذشته دانست. در مسابقات پارسال ۲۰۲۱ که 
به صورت مجازی با میزبانی کلمبیا برگزار شد، ایران ۲ 
طلا، 5 نقره و ۲ برنز و ۱ دیپلم افتخار کسب کرده بود. 
در این دوره از مس��ابقات تیم ه��ای آمریکا، کانادا، کره 
جنوبی، هند، برزیل و تایلند بعد از تیم جمهوری اسلامی 

ایران قرار گرفتند.

کسب مقام اول دانش آموزان ایرانی در المپیاد جهانی نجوم و اخترفیزیک

تکمیل ش��دن حلق��ه چپگرای��ان در اقتصاده��ای برتر 
آمری��کای لاتین ی��ک واقعیت اجتناب ناپذیر اس��ت که 
سیاس��ت جدید اس��تقلال این منطقه از غ��رب و فراهم 
شدن شرایط برای گسترش هر چه بیشتر روابط با چین را 
نوید می دهد. به گزارش اسپوتنیک موندو، روی کارآمدن 
سیاستمداران چپ در اقتصادهای اصلی منطقه آمریکای 
لاتین، س��ناریوی ژئوپلیتیک جهانی را شکل می دهد اما 
به راستی این توده جدید رهبران اجتماعی، چه منافعی را 
دنبال می کنند و اهداف آن ها در چه زمینه هایی متمرکز 
شده اس��ت؟ چرخش آمریکای لاتین به سمت چگرایی 
یک واقعیت اجتناب ناپذیر و موضوعی حائز اهمیت است. 
کش��ورهای این منطقه برای دس��ت کم یک دهه، یک 
فرصت س��رمایه گذاری منحصر به فرد برای قدرت های 
بزرگ بوده اند. ۶5۴ میلیون نفر جمعیت کش��ورهای این 
منطقه، نه تنها بازاری جذاب برای تولید کنندگان اس��ت 
بلکه بس��تری عالی از منابع طبیع��ی را ارائه می دهند. به 
همین دلیل اس��ت که اروپا و آمریکا فرآیندهای سیاسی 
و روند روی کار آمدن رهبران آمریکای لاتین را به طور 
دقیق دنب��ال می کنند و از تاثیرگذاری ب��ر این روند هم 
چشم پوشی نمی کنند. روزنامه آلمانی »ولت« به تازگی 
در مقاله ای با عنوان »لغزش به چپ؛ مشکلی رو به رشد 
برای اروپا« نوش��ت: گرایش به چپ در آمریکای لاتین 
تنها به سود یک کش��ور است، »چین«. در این مقاله به 
نوش��ته »فون توبیاس کوفِر« آمده اس��ت: این واقعیت 
ک��ه پنج اقتص��اد برتر آمریکای لاتین به زودی توس��ط 
دولت های چپ اداره می ش��وند، نشان دهنده بی اعتمادی 
بزرگی است که نسبت به اروپا و ایالات متحده وجود دارد. 
تحولی که چین به صورت هوش��مندانه از آن در راستای 
اهداف خ��ود اس��تفاده می کند. فرصت ه��ای اقتصادی 
کشورهای آمریکای لاتین به دلیل منابع طبیعی گسترده، 
چین به ریاس��ت جمهوری »ش��ی جین پینگ« در سال 
۲۰۰۰ میلادی را بر آن داشت تا به منظور تقویت موتور 
اقتصادی این پرجمعیت ترین کشور جهان، به این گستره 

جغرافیایی نگاه ویژه ای بیندازد.

دومینویچپگرایانبابرزیلکاملمیشود؟ ���
پنج قدرت بزرگی که رسانه آلمانی به آن ها اشاره می کند 
عبارتند از مکزیک، آرژانتین، شیلی، کلمبیا و برزیل. تنها 
کشوری که در این فهرست همچنان توسط یک حکومت 
دس��ت راستی اداره می شود، برزیل است که تا چند هفته 
دیگر ش��اهد برگزاری انتخابات ریاست جمهوری خواهد 
بود. طبق نظرس��نجی ها، »لولا داسیلوا« که پیش از این 
بی��ن س��ال های ۲۰۰3 تا ۲۰۱۰ ریاس��ت جمهوری این 
کش��ور آمریکای جنوبی را بر عهده داش��ت، شانس این 
را دارد تا با شکس��ت »ژائیر بولسونارو« رئیس جمهوری 
راس��ت افراط��ی فعلی، ب��ار دیگر هدایت این کش��ور را 
عهده دار شود. پیروزی های چپگرایان در آمریکای لاتین 
در سال های اخیر به صورت یک اثر دومینویی اتفاق افتاده 
است. »آندرس مانوئل لوپز اوبرادور« نخستین قطعه این 
دومینو بود که در س��ال ۲۰۱۸ با ی��ک پیروزی تاریخی 
در انتخابات مکزیک، ریاس��ت جمهوری این کشور واقع 
در آمریکای ش��مالی را تصاحب کرد. رئیس جمهوری که 
همچنان از محبوبیت بالایی برخوردار است و نشریه ال 
فینانس��یرو بر تایید 5۶ درصدی عملکرد دولت او توسط 
ش��هروندان مکزیکی تاکید می کند. »آلبرتو فرناندز« در 
سال ۲۰۱9 در آرژانتین رئیس جمهوری شد که البته دولت 
او با چالش های بسیاری از جمله تورم و بدهی دردسرساز 
به صندوق بین المللی پول مواجه است. »گابریل بوریک« 
رهبر سابق دانشجویی، در مارس گذشته ریاست جمهوری 
ش��یلی را عهده دار شد و لقب جوان ترین رئیس جمهوری 
آمری��کای لاتین را از آن خود ک��رد. چند هفته قبل نیز 
مراسم تحلیف »گوستاوو پترو« نخستین رئیس جمهوری 
چپگ��رای کلمبیا برگزار ش��د. مجموعه این س��ناریوی 
سیاس��ی دقیقا همان چیزی اس��ت که اروپا و آمریکا را 

نگران می کند.
نب�ودندرپروندهقطوراس�تعمارغ�ربدرآمریکای ���

لاتین؛مزیتیبرایغولآسیایی
همزم��ان با آثار گوناگونی که این موج جدید چپگرایی در 
آمریکای لاتین در سطح منطقه ای و بین المللی به همراه 

داش��ته و خواهد داشت، نزدیکی عمیق این منطقه و غول 
آسیایی، چین، از جمله مسائلی است که زنگ خطرها برای 
غرب را به صدا درآورده است. چنان که رسانه های غربی از 
روابط تجاری مثبت شیلی یا مکزیک با این کشور قدرتمند 
اقتصادی در آسیا هشدار می دهند. به نوشته نشریه ولت، در 
حال حاضر و در بحبوحه مبارزه جهانی برای تقسیم قدرت، 
چین بیش از هر کش��وری از مزای��ای راهبردی برخوردار 
اس��ت. تاریخ ناعادلانه استعماری که در حافظه آمریکای 
لاتین ثبت شده است و همچنان بر روابط کشورهای این 
منطقه با جهان س��ایه می افکند، مسئله ای است که پکن 
هیچ گونه مس��ئولیتی در قبال آن ندارد. شاید این تحلیل 
رسانه آلمانی را بتوان در کنار عوامل ریز و درشت اقتصادی، 
سیاس��ی و فرهنگ��ی و ... ک��ه انگیزه ه��ا و جذابیت های 
آمریکای لاتین و چین را در قبال روابط با یکدیگر ش��کل 
می دهند، ظریف ترین نکته ای دانست که کمتر به آن اشاره 
ش��ده است. آمریکای لاتین همواره تلاش کرده تا در پی 
تاریخ سیاه استعمار، بازیابی هویت ملی و منطقه ای خود را 
به کشورهای غربی گوشزد و ثابت کند. سوءظن و بدبینی 
آمریکای لاتین به کش��ورهای غربی، مسئله ای است که 
برای چین یک فرصت، موهبت و مزیت مهم در نظر گرفته 
می شود. به این ترتیب، ابر قدرت آسیایی به مرور به تقویت 
روابط تجاری و گسترش حوزه نفوذ خود در آمریکای لاتین 
ادامه می دهد و در مقابل، اروپا فاقد یک استراتژی قانع کننده 
در این منطقه است. اگرچه بولیوی در فهرست قدرت های 
این منطقه قرار نگرفته ام��ا ذخایر عظیم لیتیوم، آن را به 
کشوری جذاب برای ش��رکت ها و سرمایه گذاران خارجی 
تبدیل کرده اس��ت. با این حال، مجموعه ای از قوانین که 
توسط »اوو مورالس« رئیس جمهوری سابق چپ گرای این 
کشور تصویب و ترویج شد، موجب شد تا لیتیوم ملی شود 
و از طمع بهره برداری توسط سایر کشورها در امان بماند. در 
پایان گزارش روزنامه آلمانی آمده است: »قدرت جدید چپ 
در آمریکای لاتین در حال ترویج ایده های بزرگی اس��ت 
که مجموعه آن ها در یک موضوع مش��ترک هستند: ابراز 

استقلال جدید خود از غرب«.

خبرنگاران وابس��ته به رس��انه های رژیم صهیونیس��تی 
می گویند که »با توجه به نزدیک شدن به زمان دستیابی به 
توافق هسته ای میان ایران و قدرت های بزرگ، جو ناکامی 
و ناامیدی شدید بر محافل امنیتی اسراییل حکمفرما شده 
اس��ت«. به گزارش ایرنا، »نوعم امی��ر« خبرنگار نظامی 
تارنمای صهیونیس��تی »مکور ریشون« در این باره گفت 
ک��ه »برخی از جزئیات فاش ش��ده این توافق احتمالی از 
دستیابی ایران به برخی دست آوردها در نتیجه امتیازدهی 
آمری��کا به ای��ران حکایت دارد که این باعث می ش��ود تا 

ایران پس از توافق هسته ای بتواند توان خود را به نمایش 
بگذارد«. نوعم امیر به نقل از یک مقام امنیتی صهیونیستی 
مطلع در جریان روند گفت وگوها میان تل آویو و واشنگتن 
با اذعان به اینکه »اسراییل نمی تواند باعث تغییر چارچوب 
توافق هسته ای با ایران ش��ود«، عنوان کرد: »همین امر 
باعث شده تا اسراییل دچار حالتی از ناامیدی و سرخوردگی 
ش��ود زیرا ما با وجود ارائه اطلاع��ات به طرف آمریکایی 
طی چند سال گذش��ته، نتوانستیم طرح توافق هسته ای 
را به نفع خود تصحیح کنیم و آمریکایی ها ترجیح دادند تا 

برای پایان دادن به پرونده هسته ای ایران اقدام کنند، بدون 
آنکه به حرف های ما توجه کنند. در واقع آمریکا ما را در 
نبرد در مقابل ایران تنها گذاشته است«. مقام امنیتی رژیم 
صهیونیستی تأکید کرد که »اسراییل نتوانست مانع از رشد 
و گس��ترش نفوذ و حضور ایران در منطقه به طور کامل 
شود و همین امر تل آویو را به شدت سرخورده کرده است، 
به ویژه با توجه به اینکه اسراییلی ها نتوانستند از پیشرفت 
برنامه موشکی حزب الله که کمتر از خطر هسته ای نیست، 

جلوگیری کنند«. 

آمریکای لاتین نوین؛
دورتر از غرب، نزدیکتر به چین

»ناامیدی شدید« محافل امنیتی رژیم صهیونیستی از روند مذاکرات وین

در شرایطی که رژیم صهیونیستی تلاش دارد از طریق 
بازی با زمان حل پرونده مناقش��ه مرزی با لبنان را به 
تعویق بیندازد، اما مواضع و تهدیدات حزب الله موجب 
ش��ده است اس��رائیل میان یک دوراهی پیچیده قرار 
بگیرد. به گزارش گروه بین الملل خبرگزاری تس��نیم، 
اخیراً مقامات مختلف حزب الله از جمله ش��خص سید 
»حسن نصرالله« دبیرکل این جنبش هشدار دادند که 
ممکن است رژیم صهیونیستی به دنبال بازی با زمان 
باش��د و تلاش کند حل وفصل پرونده مناقشه مرزی 

میان لبنان و فلسطین اشغالی را به تعویق بیندازد،
بنابراین بحران میان لبنان و رژیم صهیونیستی درباره 
این پرونده ادامه دارد و در حالی که طرف لبنانی پیشتر 
تأکید کرده بود اسرائیل قبل از رسیدن به توافق اجازه 
ن��دارد از میدان کاریش بهره برداری کند، طی چند روز 
گذش��ته وزارت ان��رژی رژیم اش��غالگر اعلام کرد که 
می��دان کاریش را جزء منطقه مورد مناقش��ه نمی داند 
و به دنبال امضای قرارداد با ش��رکت های بین المللی از 
جمله شرکت انرژین یونان برای آغاز عملیات استخراج 
گاز از میدان مذکور اس��ت. این مس��ئله موجب ش��د 
س��ید حسن نصرالله در س��خنرانی اخیر خود بار دیگر 
تهدید کند که مقاومت بیکار نخواهد ماند و اس��رائیل 
ق��ادر به محافظت از س��کوهای گازی خود در میدان 
کاریش نخواه��د بود.  در این ش��رایط برخی ناظران 
س��ؤالاتی مطرح می کنند مبنی بر اینک��ه؛ آیا لبنان و 
رژیم صهیونیستی در برابر صحنه اجتناب ناپذیر جنگ 
قرار دارند یا اینک��ه گزینه های دیگری برای خروج از 
این تنش ها و جلوگیری از تش��دید آن پیدا می ش��ود؟  
شاخص ها نشان می دهد که موضع اسرائیل در پرونده 
ترس��یم مرزها و به ویژه در رابطه با میدان کاریش در 
ی��ک دوراهی پیچی��ده قرار داد، به ط��وری که کابینه 
انتقالی رژیم صهیونیس��تی به ریاس��ت »یائیر لاپید« 
معتقد است تقابل نظامی با حزب الله در مرحله فعلی و 
به ویژه قبل از انتخابات کنست یک خودکشی سیاسی 
است و از طرف دیگر اگر بخواهد از طریق دیپلماتیک 
پرونده مذکور را حل کند ناچار است امتیازاتی به لبنان 

بدهد.  همچنین علی رغم تلاش صهیونیست ها برای 
وانمود کردن به توانمندی در اتخاذ ابتکار عمل جهت 
تقابل با مقاومت � چه فلسطین و چه لبنان � اما جنگ 
3 روزه اخی��ر در نوار غزه ثابت کرد که اس��رائیل قادر 
به مدیریت جن��گ حتی با یکی از گروه های مقاومت 
فلسطین نیست، بنابراین اسرائیلی ها به خوبی می دانند 
ک��ه رویارویی نظامی ب��ا حزب الله لبنان چ��ه از نظر 
معیاره��ا و چه قدرت طرف مقاب��ل و چه بازه زمانی و 
دامنه جغرافیایی قابل مقایسه با درگیری های نظامی 
با فلسطینیان نیست، به ویژه اینکه حزب الله به راحتی با 
موشک های دقیق خود می تواند هر نقطه از فلسطین 
اش��غالی را ه��دف قرار دهد و خس��ارات مالی و جانی 
سنگینی به اشغالگران وارد کند.  شماری از کارشناسان 
و محافل صهیونیس��ت در این باره معتقدند که جنگ 
س��وم با حزب الله به ویژه در بازه زمانی کنونی موجب 
نابودی توان بازدارندگی اسرائیل می شود و نقاط ضعف 
ای��ن رژیم را در منطقه فاش می کن��د؛ چرا که قدرت 
موش��کی حزب الله را نمی توان با مقاومت فلس��طین 
مقایس��ه کرد و در شرایطی که جنبش جهاد اسلامی 
روزانه 333 موش��ک به سمت مواضع اسرائیل شلیک 
می کرد، حزب الله قادر به پرتاب روزانه 3 هزار موشک 
است. در نتیجه صهیونیس��ت ها در تکاپو برای حذف 
گزینه تقابل نظامی با حزب الله هس��تند و گزینه های 
دیگر را بررسی می کنند و بنابراین ممکن است اسرائیل 
به دنبال به تعوی��ق انداختن مذاکرات درباره ترس��یم 
مرزهای دریایی باشد، در این زمینه اسرائیلی ها روی ۲ 
مورد حساب کرده اند که به شکل زیر ارزیابی می شود؛ 

� انجام انتخابات کنس��ت در اوایل نوامبر و تش��کیل 
یک کابینه ثابت که توانایی مدیریت پرونده مناقش��ه 
مرزی را داش��ته باش��د و ضعف های کابینه انتقالی را 

جبران کند.
� وق��وع برخی تح��ولات داخلی در لبن��ان از طریق 
برنامه ه��ای واش��نگتن ب��رای ایج��اد هرج ومرج در 
این کش��ور از جمله عدم تش��کیل دول��ت و نیز خلأ 
ریاس��ت جمهوری و همچنی��ن تش��دید فش��ارهای 

اقتصادی و مالی.
به اعتقاد صهیونیس��ت ها این دو م��ورد موجب وقوع 
تحولاتی می ش��ود که از یک سو توانایی حزب الله را 
ب��رای ورود به رویاروی��ی نظامی کاهش می دهد و از 
طرف دیگر اس��رائیلی ها می توانند بعد از تشکیل یک 
کابینه مستقل، تحت حمایت آمریکا تمرکز بیشتری 
برای امتیازگیری از لبنان داشته باشند، به این ترتیب 
لبنان مجبور می شود دست کم برای احیای بخشی از 
حقوق خود تس��لیم خواس��ته های واشنگتن و تل آویو 
گ��ردد. علاوه بر آن اس��رائیلی ها اطمین��ان دارند که 
ایالات متحده و اتحادیه اروپا فشار زیادی را به دولت 
لبنان اعمال خواهند کرد تا این کش��ور هرچه سریعتر 
برای رس��یدن به توافق با اسرائیل اقدام کند، در این 
زمینه یائیر لاپید به اروپایی ها گفته اس��ت که مسئله 
می��دان کاریش و تهدیدات ح��زب الله درباره آن تنها 
به اس��رائیل مربوط نمی شود؛ بلکه مستقیماً با بحران 
ان��رژی در جهان ارتباط پی��دا می کند و اروپایی ها که 
به دنبال گاز این میدان هستند باید اقدامی انجام دهند. 
اما با وجود این، در اطلاعات درزیافته از محافل نظامی 
و سیاس��ی اسرائیل مشخص است که صهیونیست ها 
هن��وز راهکاری برای مقابله ب��ا تهدیدات حزب الله و 
سیدحس��ن نصرالله پیدا نکرده اند و به خوبی می دانند 
که دس��ت کم مقاوم��ت لبنان فریب ای��ن مانورها را 
نمی خورد، بنابراین طبق هشدارها و تهدیدهای سید 
حسن نصرالله اقدام اسرائیل به استخراج گاز از میدان 
کاریش در ماه سپتامبر به معنای آغاز یک تقابل نظامی 
میان این رژیم و حزب الله خواهد بود و مقاومت مجوز 
لازم را برای دفاع از حقوق لبنانی ها دارد، در هرصورت 
جنگ گزینه ای است که اسرائیلی ها به هیچ وجه آن 
را نمی خواهن��د و علی رغ��م ادعاهای پ��وچ مقامات 
صهیونیس��ت چون »بنی گانتس« وزیر جنگ رژیم 
اشغالگر، این رژیم همچنان در وضعیتی از سردرگمی 
برای خروج از مخمصه پرونده مناقشه مرزی با لبنان 
قرار دارد و تنها چش��م به حمایت های آمریکا دوخته 

است.

 حزب الله چگونه صهیونیست ها را سردرگم کرد؟
دوراهی پیچیده اسرائیل در مرزبندی دریایی با لبنان؛


